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Milí Lánováci,
nejprve bych vám chtěla napsat o tom, co mě velmi mile 
překvapilo. Poté, co jsme vyhlásili sbírku „Obec pomáhá 
obci“, jste nám na úřad přinesli krásných 52 000 Kč 
(seznam dárců naleznete o kousek dále ve zpravodaji). 
Někdy mám pocit, že my Češi jsme velmi kritičtí, pak ale 
přijde nějaká pohroma a já jsem nesmírně překvapená 
ochotou lidí darovat a navzájem si pomáhat. Zastupitelé 
pak na jednání 10. srpna uvolnili z obecního rozpočtu 
částku 100 000 Kč a ještě k tomu přidáme vybrané vstupné
z letního kina. Chtěli bychom tuto celkovou částku poslat 
adresně nějaké obci. Myslím, že i když to nejsou miliony, 
může to někomu velmi pomoci.

 Léto se pomalu chýlí ke konci (a znáte to pořekadlo
"Až se zima zeptá, co jsi dělal v létě?"), tak si pojďme zreka-
pitulovat, čím jsme se na Obci zabývali:
- Během léta se podařilo dokončit oba chodníky podél 
silnice I/14, v současnosti probíhá předávání dokončené 
stavby a čeká nás ještě kolaudace. Vím, že nás všechny tyto 
dvě stavby limitovaly při průjezdu, nicméně musím poděko-
vat za rychlost a kvalitu firmě Repare Trutnov, která vše 
zvládla na výbornou.
- Už na jaře se podařilo obnovit celý plot podél školky
v Horním Lánově.
- Momentálně pracujeme na parkovišti před školkou
v Prostředním Lánově. Vím, že jsme všichni byli zvyklí
na jakousi předzahradu, kde byly keře a tráva, jenže doby, 
kdy jsme téměř všichni jako caparti chodili do školky pěšky, 
už bohužel dávno minuly. Naprostá většina rodičů dnes vozí 
své děti autem a při každodenním parkování trnuli, a nejen 
oni, hrůzou, že jejich děcko vběhne pod další projíždějící 
auto. Proto došlo k rozhodnutí, že zahrádka musí ustoupit, 
myslím si ale, že i tak zůstalo dětem dostatek místa na hraní.
- Chystáme výběrové řízení na naučnou stezku z Lánova 
do Vrchlabí, kde by mělo vzniknout 6 zastavení s naučnými
a herními prvky a k nim dřevěný altán s ohništěm.
- Finišujeme projektové přípravy na podání žádosti
o dotaci na kabiny pro volejbalisty a s Ing. Arch. Misíkem 
chceme doladit celé zázemí pro fotbalisty a jiné sportovce
na hřišti.
- Na kanalizace Seidlov a Pod vlekem už máme vybrané 
zhotovitele stavby a půjde-li vše dobře, začnou se obě 
budovat příští rok na jaře.
- Střecha na bývalé faře u ZŠ "A" se nám bohužel letos 
nepodařila, byť bylo vše připraveno a stavební firma už měla 
dokonce postavené lešení. Vinou nedostatku stavebního 
materiálu (střešní krytiny) se ale nakonec plánovaná rekon-
strukce střechy bude konat zřejmě příští rok na jaře. Tak 
doufejme, že se situace na stavebním trhu postupně stabili-
zuje a ceny se umírní.
- Stále řešíme projektovou dokumentaci k chodníku, který 
by měl vést podél hřiště u ZŠ – u budovy "B", kde je problém 
s vedením plynu. Všichni víme, jak složité je zejména v zimě 
u této budovy zaparkovat tak, aby to bylo bezpečné a neohro-
žovalo to zároveň procházející chodce a ostatní řidiče. 
Mimochodem oprava střechy na tomto objektu nás
v nejbližší době čeká rovněž.

- Během léta se pan Ježek se svým týmem pustil do zajiš-
tění bezpečnosti a údržby některých mostů. Stále čekáme
na finální verzi projektové dokumentace k mostům č. 4
(u Malínských) a č. 12 (na hranici s D. Dvorem), abychom
se konečně mohli pustit do jejich rekonstrukce.
- Proběhlo výběrové řízení a podařilo se nám vybrat 
pořizovatele i zpracovatele územního plánu.
- Společně se skauty se nám podařilo opravit hlavní vchod 
a schodiště u bývalé márnice, toho času jejich klubovny.
Při realizaci se ještě objevil problém s konstrukcí protějšího 
rohu budovy, kde vypadávaly kameny. Díky skautům, kteří 
se podíleli z velké části finančně a pomáhali i fyzicky a díky 
firmě Jaroslava Kazdy z Vrchlabí se obojí povedlo najednou 
opravit. Teď už nám chybí jen okapy (ty předchozí někdo 
ukradl), aby nepršelo na zeď márnice.
- Každým dnem by měla dorazit projektová dokumentace 
k rekonstrukci kanalizace pod obecním domem čp. 23. 
Následně budeme muset dle této dokumentace nechat udělat 
odhad nákladů, zajistit potřebné dokumenty, vybrat zhotovi-
tele, a pak to zrealizovat.
- Skvělou zprávou je, že nám před pár dny přišlo vyjádření 
ze Státního fondu dopravní infrastruktury (SFDI), který 
schválil naši žádost o dotaci na 1. úsek cyklostezky „Lánov - 
Čistá v Krkonoších“ (to jest po hranici katastru Prostřední 
Lánov). To ovšem znamená, že musíme začít chystat 
výběrové řízení na zhotovitele tohoto díla.
- Nakonec jsem si nechala drobnost (z pohledu investic), 
která, jak doufám, potěší každého, kdo bude Lánovem 
projíždět, a to je osázení kruhového objezdu květinami. Toto 
výběrové řízení vyhrála firma pana Petra Donáta, která
už teď na podzim začne na své zakázce pracovat.

 Milí občané, pokusila jsem se sepsat vše, na čem jsme 
pracovali, či pracujeme, i to, co nás v nejbližší době ještě 
čeká. Jistě se vždy najde něco, co mohlo být lépe, rychleji 
nebo levněji uděláno, ale věřte, že se snažíme, jak nejlépe
to umíme.

 Chtěla bych ještě poděkovat všem, kteří se starají
o údržbu pozemků patřících obci nebo státu. Je totiž prima 
vidět, že některým opravdu záleží na prostředí, ve kterém žijí 
a udržují ho i pro ostatní.

 Těším se a doufám v pěkný a teplý podzim, bez omezení 
a lockdownů, a pokud to přeci jen znova přijde, tak ať to 
tentokrát všichni zvládneme bez vážnější újmy.

Krásný podzim Vám všem.
           Eliška Rojtová

  Obec pomáhá obci 
  Obec Lánov se po konzultaci s KOPISem (Krajské 
operační a informační středisko) rozhodla, že nejlepší 
pomocí pro tornádem postiženou Moravu jsou finanční 
prostředky. Proto uvolnila finanční částku 100 000 Kč
ze svého rozpočtu. Následně pak také vyhlásila mezi občany 
v červenci sbírku. Takto vybrané prostředky postoupila na 
transparentní účty postižených obcí.

Dary pro Moravu od občanů Lánova:

Karolina Boková  1 000 Kč
Vlasta Vejdělková  2 000 Kč 
Marcela Tužová         500 Kč
Ladislava Šedivá  2 000 Kč
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Zahájení školního roku 1.9. 2021 v ZŠ Lánov.

Zahájení školního roku v ZŠ Lánov. XVIII. Krkonošské klání (Foto Lucie Šrutková).

Klub důchodců státního statku v ZOO Liberec. Klub důchodců Lánov - výlet do Litomyšle.

Oprava schodů u márnice - skautské klubovny. Před a po opravě. SDH Lánov u požáru pneumatik.

SDH Prostřední Lánov - MŠ v hasičárně. SDH Prostřední Lánov - Vítání prázdnin.

Zachyceno objektivem...
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7. Projednání a schválení účetní závěrky Obce Lánov
za rok 2020
Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku Obce Lánov
k 31. 12. 2020, kterou doporučil ke schválení finanční výbor 
zastupitelstva.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 9/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

8. Projednání a schválení závěrečného účtu Obce Lánov 
za rok 2020 s výsledkem přezkumu hospodaření
Obce Lánov
Starostka E. Rojtová přednesla výsledek hospodaření Obce 
za rok 2020, který byl bez připomínek. Zastupitelstvo obce 
schvaluje celoroční hospodaření Obce a Závěrečný účet 
Obce za rok 2020 vč. Zprávy pověřeného auditora
o výsledku přezkoumání hospodaření Obce za rok 2020 bez 
výhrad. Finanční výbor projednal a doporučil ke schválení 
závěrečný účet obce Lánov na svém jednání dne 24. 6. 2021.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 10/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

9.  Rozpočtové opatření č. 3/2021
Starostka E. Rojtová přednesla a zdůvodnila rozpočtové 
opatření č. 3/2021, vysvětlila jednotlivé změny ve výdajové 
a příjmové části, uvedla, že členové finančního výboru 
projednali rozpočtové opatření dne 24. 6. 2021. Zastupitel-
stvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2021 bez připo-
mínek.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 11/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

10. Projednání a schválení plnění rozpočtu obce
za období 01 - 05/2021
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje plnění rozpočtu 
obce za období 01 - 05/2021. Plnění rozpočtu obce za období 
01 - 05/2021 bylo projednáno a schváleno finančním 
výborem Obce Lánov dne 24. 6. 2021 bez připomínek.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 12/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

11.  Činnost Vodárenské společnosti Lánov
P. Stránský podal informace o činnosti Vodárenské společ-
nosti Lánov, s. r. o. Seznámil zastupitele se stavem spolu-
práce mezi VS Lánov a obcemi Rudník, Prosečné, Dolní 
Dvůr, Dolní Lánov a Černý Důl. Zastupitelům byl rovněž 
představen nástupce p. Stránského, pan Tomáš Bachtík.
Usnesení č. 13/3/21 – ZO bere na vědomí

12.  Nakládání s nemovitostmi
Zastupitelstvo obce Lánov projednalo a schvaluje prodej 

2pozemku p. č. 3242 o výměře 45 m  v k. ú. Horní Lánov 
(ostatní plocha/jiná plocha) manželům ...  za celkovou kupní 
cenu 11.250,- Kč se splatností před vkladem vlastnického 

2práva do KN, tj. 250 Kč/m . Kupující uhradí Obci Lánov 
zároveň náklady za vypracování návrhu smlouvy a další 
administrativní úkony Obce Lánov ve výši 1.000,- Kč
a poplatky s podáním Návrhu na vklad do katastru nemovi-
tostí. ZO dále pověřuje starostku podpisem kupní smlouvy. 
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 14/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce Lánov projednalo a schvaluje prodej 
2pozemku p. č. 1366/2 o výměře 27 m  v k. ú, Prostřední 

Lánov (ostatní plocha/pohřebiště) paní ... , nar. ..., bytem ...  
za celkovou kupní cenu 3.375,- Kč se splatností před 

2vkladem vlastnického práva do KN, tj. 125,- Kč/m . Prodejní 
cena je stanovena s ohledem na podmínku prodeje, která 
obsahuje zajištění právních vztahů ve prospěch Obce Lánov 

k pozemkům p. č. 1716/2 a 1716/1 v k. ú. Prostřední Lánov 
vzniklých dle GPL č. 521-247/2001, viz příloha. Kupující 
uhradí Obci Lánov zároveň náklady za vypracování návrhu 
smlouvy a další administrativní úkony Obce Lánov ve výši 
1.000,- Kč a poplatky spojené s podáním Návrhu na vklad
do katastru nemovitostí. ZO dále pověřuje starostku podpi-
sem kupní smlouvy.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 15/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce Lánov projednalo a schvaluje nabytí 
2pozemků p. č. 1716/1 o výměře 147 m  (trvalý travní porost) 

2a p. č. 1716/2 o výměře 101 m  (trvalý travní porost) v k. ú. 
Prostřední Lánov od paní .., nar. ..., bytem ... , za celkovou 

2cenu 31.000,- Kč, tj. 125,- Kč/m , vzniklých dle GPL č.521-
247/2021, viz příloha s tím, že se jedná o majetkoprávní 
vypořádání v souvislosti s prodejem pozemku p. č. 1366/2

2o výměře 27 m  v kat. území Prostřední Lánov. Zároveň k tíži 
2pozemku p. č. 1716/2 o výměře 101 m  v kat. území 

Prostřední Lánov bude zřízeno věcné břemeno ve prospěch 
p. č. 1716/3 a st. p. č. 746 v kat. území Prostřední Lánov
s právem služebnosti stezky (§ 1274 OZ) a cesty (§ 1276 
OZ). Věcné břemeno stezky a cesty se zřizuje bezúplatně
na dobu neurčitou. ZO dále pověřuje starostku podpisem 
kupní smlouvy se zřízením věcného břemene.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 16/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

13.  Smlouvy
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí Smlouvu
o dílo mezi Obcí Lánov a firmou Petko Kolařík, Vrchlabí na 
„Opravu střechy na budově bývalé fary v areálu ZŠ čp. 155 
na st. p. č. 189 v k. ú. Prostřední Lánov“. Celková cena činí 
722 588 Kč bez DPH.
Usnesení č. 17/3/21 – ZO bere na vědomí

Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí Smlouvu
o dílo mezi Obcí Lánov a firmou REGIO projektový ateliér, 
s. r. o., Hradec Králové na služby s názvem „Zpracování
a pořízení Územního plánu Lánov“. Celková cena za zpraco-
vání ÚP činí 870 000 Kč bez DPH.
Usnesení č. 18/3/21 – ZO bere na vědomí

Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí Smlouvu
o dílo mezi Obcí Lánov a firmou REGIO projektový ateliér, 
s. r. o., Hradec Králové na služby s názvem „Zpracování
a pořízení Územního plánu Lánov“. Celková cena
za pořízení ÚP činí 130 000 Kč bez DPH.
Usnesení č. 19/3/21 – ZO bere na vědomí

Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí Smlouvu
o dílo mezi Obcí Lánov a firmou REPARE Trutnov, s. r. o, 
pod názvem „Rekonstrukce historického centra v Lánově – 
F.2.1. Komunikace a dopravní řešení – Chodník podél silnice 
I/14 k Harmonii“. Celková cena za dílo činí 628 666, 25 Kč 
bez DPH.
Usnesení č. 20/3/21 – ZO bere na vědomí

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje Smlouvu o dílo 
mezi Obcí Lánov a firmou REPARE Trutnov, s. r. o., pod 
názvem „Rekonstrukce historického centra v Lánově – F.2.1. 
Komunikace a dopravní řešení – Chodník podél silnice I/14“ 
a pověřuje starostku podpisem smlouvy. Celková cena díla je 
2 077 844,45 Kč bez DPH.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 21/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

14.  Různé
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje použití peněž-
ních prostředků z fondu „Plán financování obnovy 

Lukáš Tuček   5 000 Kč
František Pauer   2 000 Kč
Marie Červená   2 000 Kč
manželé Zuckermannovi    500 Kč
Václava Jírová   1 000 Kč
manželé Panýrovi   1 000 Kč
Věra Rojtová   2 000 Kč
Ladislav Kadavý  1 000 Kč
Simona Stránská  4 500 Kč
manželé Farští      500 Kč
Miroslava Penteková 4 000 Kč
Marie Vraštilová     500 Kč
Jiří Novotný    2 000 Kč
Jarmila Ježková   2 000 Kč
Lidmila Kučerová     500 Kč
Monika Hudrlíková  1 000 Kč
Jana a Jiří Hebký ml.  1 000 Kč
Oldřiška a Jiří Hebký st. 1 000 Kč
Anna Hájková   1 500 Kč
Václava Brádlová  3 000 Kč
Miroslava Jírová   1 000 Kč
Annelie Štolfová     500 Kč
Hana Procházková  1 000 Kč
Eva Hanušová   1 000 Kč
Alžběta Šimonová  1 000 Kč
Jan Kučera    2 000 Kč
Radovan Jákl   3 000 Kč

Celkem:              52 000 Kč 

    Děkuji všem těmto dárcům za jejich 
úžasnou solidaritu, i těm, kteří pomohli 
jiným způsobem nebo jiným prostřed-
nictvím.

     Eliška Rojtová, starostka

  Informace k sběru
  ošacení pro Diakonii 
 Vážení občané, Sbor dobrovolných 
hasičů Prostřední Lánov již nadále 
nebude organizovat sbírky ošacení pro 
Diakonii Broumov, jak zde bylo 
dvakrát do roka zvykem.
 Proto jsme posílili sběrné místo na 
oděvy na autobusovém terminálu 
přidáním druhého kontejneru.
 Chceme Vás při té příležitosti 
poprosit, abyste v případě, že kontej-
nery jsou plné, nenechávali oblečení 
vedle sběrných nádob. Než pracovníci 
Diakonie přijedou kontejnery vybrat, 
dochází často k znehodnocení takto 
odložených věcí a Diakonie pak 
zbytečně vynakládá své prostředky na 
jejich likvidaci.
 Na závěr bych chtěla velmi podě-
kovat ženám z SDH P. Lánov za jejich 
dlouholetou službu při sběru ošacení.

      Děkuji za pochopení,
     Eliška Rojtová, starostka    

Doba konání: 17:30 – 21:00

Přítomni: viz prezenční listina.  Omluven: Mgr. Půlpán 
Hlasování: pro – proti - zdržel se, veřejně - zdvižením ruky
Hosté: Mgr. Radmila Koniková, Pavel Stránský

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu
Starostka E. Rojtová navrhla pí Renatu Srnskou jako zapisovatelku a Mgr. Zdeňku 
Brejšovou a Ing. Michala Janků jako ověřovatele zápisu z jednání.
K zápisu z minulého jednání zastupitelstva nebylo připomínek.
Výsledek hlasování:  Pro: 12,  Proti: 0,  Zdržel se: 2
Usnesení č. 1/3/21 - ZO schvaluje dle návrhu.

2. Schválení programu jednání
Starostka E. Rojtová přednesla návrh programu dnešního jednání zastupitelstva.
Navržený program:
    1)   Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu
      2)   Schválení programu jednání
    3)   Volba místostarosty obce
    4)   Plnění usnesení zastupitelstva
    5)   Zpráva o činnosti rady obce
    6)   Projednání a schválení účetní závěrky ZŠ Lánov za rok 2020
    7)   Projednání a schválení účetní závěrky Obce Lánov za rok 2020
    8)   Projednání a schválení závěrečného účtu Obce za rok 2020 
                     s výsledkem přezkumu hospodaření Obce Lánov
    9)   Rozpočtové opatření č. 3/2021
  10)   Plnění rozpočtu Obce Lánov za období 01 – 05/2021 
  11)   Činnost Vodárenské společnosti Lánov
  12)   Nakládání s nemovitostmi
  13)   Smlouvy
  14)   Různé 
  15)   Diskuze
  16)   Závěr

Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 2/3/21 - ZO schvaluje dle návrhu.

3. Volba místostarosty
Zastupitelstvo obce v souladu s § 84 odst. 2 písmena k) zákona o obcích určuje,
že pro výkon funkce místostarosty obce bude člen zastupitelstva neuvolněn.
Zastupitelstvo obce dále schvaluje volbu místostarosty veřejným hlasováním.
Výsledek hlasování:  Pro: 13,  Proti:  0,  Zdržel se: 1
Usnesení č. 3/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu.

Zastupitelstvo obce volí místostarostou paní Ladislavu Šedivou.
Výsledek hlasování:  Pro: 8,  Proti: 3,  Zdržel se: 3
Usnesení č. 4/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce Lánov v souladu s § 72 a § 84 odstavce 2 písmene n) zákona
o obcích stanoví odměnu za výkon funkce místostarosty jako neuvolněného člena 
zastupitelstva ve výši 18 000 Kč.
Výsledek hlasování:  Pro: 13,  Proti: 0,  Zdržel se: 1
Usnesení č. 5/3/21 - ZO schvaluje dle návrhu

4. Plnění usnesení zastupitelstva
Zastupitelstvo obce bere na vědomí Zprávu o kontrole plnění usnesení z minulého 
jednání ZO, které se konalo dne 29. 4. 2021. Ke Zprávě nebylo připomínek.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 6/3/21 – ZO bere na vědomí

5. Zpráva o činnosti rady obce
Zastupitelstvo obce schvaluje Zprávu o činnosti rady obce za období od jednání 
zastupitelstva dne 29. 4. 2021 do jednání rady obce dne 17. 6. 2021.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 7/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

6. Projednání a schválení účetní závěrky a ZŠ Lánov za rok 2020
Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace Základní 
škola a mateřská škola, Lánov, okr. Trutnov, vč. výsledku hospodaření
k 31. 12. 2020.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 8/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu
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konaného dne 24. 6. 2021



7. Projednání a schválení účetní závěrky Obce Lánov
za rok 2020
Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku Obce Lánov
k 31. 12. 2020, kterou doporučil ke schválení finanční výbor 
zastupitelstva.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 9/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

8. Projednání a schválení závěrečného účtu Obce Lánov 
za rok 2020 s výsledkem přezkumu hospodaření
Obce Lánov
Starostka E. Rojtová přednesla výsledek hospodaření Obce 
za rok 2020, který byl bez připomínek. Zastupitelstvo obce 
schvaluje celoroční hospodaření Obce a Závěrečný účet 
Obce za rok 2020 vč. Zprávy pověřeného auditora
o výsledku přezkoumání hospodaření Obce za rok 2020 bez 
výhrad. Finanční výbor projednal a doporučil ke schválení 
závěrečný účet obce Lánov na svém jednání dne 24. 6. 2021.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 10/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

9.  Rozpočtové opatření č. 3/2021
Starostka E. Rojtová přednesla a zdůvodnila rozpočtové 
opatření č. 3/2021, vysvětlila jednotlivé změny ve výdajové 
a příjmové části, uvedla, že členové finančního výboru 
projednali rozpočtové opatření dne 24. 6. 2021. Zastupitel-
stvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2021 bez připo-
mínek.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 11/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

10. Projednání a schválení plnění rozpočtu obce
za období 01 - 05/2021
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje plnění rozpočtu 
obce za období 01 - 05/2021. Plnění rozpočtu obce za období 
01 - 05/2021 bylo projednáno a schváleno finančním 
výborem Obce Lánov dne 24. 6. 2021 bez připomínek.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 12/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

11.  Činnost Vodárenské společnosti Lánov
P. Stránský podal informace o činnosti Vodárenské společ-
nosti Lánov, s. r. o. Seznámil zastupitele se stavem spolu-
práce mezi VS Lánov a obcemi Rudník, Prosečné, Dolní 
Dvůr, Dolní Lánov a Černý Důl. Zastupitelům byl rovněž 
představen nástupce p. Stránského, pan Tomáš Bachtík.
Usnesení č. 13/3/21 – ZO bere na vědomí

12.  Nakládání s nemovitostmi
Zastupitelstvo obce Lánov projednalo a schvaluje prodej 

2pozemku p. č. 3242 o výměře 45 m  v k. ú. Horní Lánov 
(ostatní plocha/jiná plocha) manželům ...  za celkovou kupní 
cenu 11.250,- Kč se splatností před vkladem vlastnického 

2práva do KN, tj. 250 Kč/m . Kupující uhradí Obci Lánov 
zároveň náklady za vypracování návrhu smlouvy a další 
administrativní úkony Obce Lánov ve výši 1.000,- Kč
a poplatky s podáním Návrhu na vklad do katastru nemovi-
tostí. ZO dále pověřuje starostku podpisem kupní smlouvy. 
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 14/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce Lánov projednalo a schvaluje prodej 
2pozemku p. č. 1366/2 o výměře 27 m  v k. ú, Prostřední 

Lánov (ostatní plocha/pohřebiště) paní ... , nar. ..., bytem ...  
za celkovou kupní cenu 3.375,- Kč se splatností před 

2vkladem vlastnického práva do KN, tj. 125,- Kč/m . Prodejní 
cena je stanovena s ohledem na podmínku prodeje, která 
obsahuje zajištění právních vztahů ve prospěch Obce Lánov 

k pozemkům p. č. 1716/2 a 1716/1 v k. ú. Prostřední Lánov 
vzniklých dle GPL č. 521-247/2001, viz příloha. Kupující 
uhradí Obci Lánov zároveň náklady za vypracování návrhu 
smlouvy a další administrativní úkony Obce Lánov ve výši 
1.000,- Kč a poplatky spojené s podáním Návrhu na vklad
do katastru nemovitostí. ZO dále pověřuje starostku podpi-
sem kupní smlouvy.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 15/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce Lánov projednalo a schvaluje nabytí 
2pozemků p. č. 1716/1 o výměře 147 m  (trvalý travní porost) 

2a p. č. 1716/2 o výměře 101 m  (trvalý travní porost) v k. ú. 
Prostřední Lánov od paní .., nar. ..., bytem ... , za celkovou 

2cenu 31.000,- Kč, tj. 125,- Kč/m , vzniklých dle GPL č.521-
247/2021, viz příloha s tím, že se jedná o majetkoprávní 
vypořádání v souvislosti s prodejem pozemku p. č. 1366/2

2o výměře 27 m  v kat. území Prostřední Lánov. Zároveň k tíži 
2pozemku p. č. 1716/2 o výměře 101 m  v kat. území 

Prostřední Lánov bude zřízeno věcné břemeno ve prospěch 
p. č. 1716/3 a st. p. č. 746 v kat. území Prostřední Lánov
s právem služebnosti stezky (§ 1274 OZ) a cesty (§ 1276 
OZ). Věcné břemeno stezky a cesty se zřizuje bezúplatně
na dobu neurčitou. ZO dále pověřuje starostku podpisem 
kupní smlouvy se zřízením věcného břemene.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 16/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

13.  Smlouvy
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí Smlouvu
o dílo mezi Obcí Lánov a firmou Petko Kolařík, Vrchlabí na 
„Opravu střechy na budově bývalé fary v areálu ZŠ čp. 155 
na st. p. č. 189 v k. ú. Prostřední Lánov“. Celková cena činí 
722 588 Kč bez DPH.
Usnesení č. 17/3/21 – ZO bere na vědomí

Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí Smlouvu
o dílo mezi Obcí Lánov a firmou REGIO projektový ateliér, 
s. r. o., Hradec Králové na služby s názvem „Zpracování
a pořízení Územního plánu Lánov“. Celková cena za zpraco-
vání ÚP činí 870 000 Kč bez DPH.
Usnesení č. 18/3/21 – ZO bere na vědomí

Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí Smlouvu
o dílo mezi Obcí Lánov a firmou REGIO projektový ateliér, 
s. r. o., Hradec Králové na služby s názvem „Zpracování
a pořízení Územního plánu Lánov“. Celková cena
za pořízení ÚP činí 130 000 Kč bez DPH.
Usnesení č. 19/3/21 – ZO bere na vědomí

Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí Smlouvu
o dílo mezi Obcí Lánov a firmou REPARE Trutnov, s. r. o, 
pod názvem „Rekonstrukce historického centra v Lánově – 
F.2.1. Komunikace a dopravní řešení – Chodník podél silnice 
I/14 k Harmonii“. Celková cena za dílo činí 628 666, 25 Kč 
bez DPH.
Usnesení č. 20/3/21 – ZO bere na vědomí

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje Smlouvu o dílo 
mezi Obcí Lánov a firmou REPARE Trutnov, s. r. o., pod 
názvem „Rekonstrukce historického centra v Lánově – F.2.1. 
Komunikace a dopravní řešení – Chodník podél silnice I/14“ 
a pověřuje starostku podpisem smlouvy. Celková cena díla je 
2 077 844,45 Kč bez DPH.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 21/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

14.  Různé
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje použití peněž-
ních prostředků z fondu „Plán financování obnovy 

Lukáš Tuček   5 000 Kč
František Pauer   2 000 Kč
Marie Červená   2 000 Kč
manželé Zuckermannovi    500 Kč
Václava Jírová   1 000 Kč
manželé Panýrovi   1 000 Kč
Věra Rojtová   2 000 Kč
Ladislav Kadavý  1 000 Kč
Simona Stránská  4 500 Kč
manželé Farští      500 Kč
Miroslava Penteková 4 000 Kč
Marie Vraštilová     500 Kč
Jiří Novotný    2 000 Kč
Jarmila Ježková   2 000 Kč
Lidmila Kučerová     500 Kč
Monika Hudrlíková  1 000 Kč
Jana a Jiří Hebký ml.  1 000 Kč
Oldřiška a Jiří Hebký st. 1 000 Kč
Anna Hájková   1 500 Kč
Václava Brádlová  3 000 Kč
Miroslava Jírová   1 000 Kč
Annelie Štolfová     500 Kč
Hana Procházková  1 000 Kč
Eva Hanušová   1 000 Kč
Alžběta Šimonová  1 000 Kč
Jan Kučera    2 000 Kč
Radovan Jákl   3 000 Kč

Celkem:              52 000 Kč 

    Děkuji všem těmto dárcům za jejich 
úžasnou solidaritu, i těm, kteří pomohli 
jiným způsobem nebo jiným prostřed-
nictvím.

     Eliška Rojtová, starostka

  Informace k sběru
  ošacení pro Diakonii 
 Vážení občané, Sbor dobrovolných 
hasičů Prostřední Lánov již nadále 
nebude organizovat sbírky ošacení pro 
Diakonii Broumov, jak zde bylo 
dvakrát do roka zvykem.
 Proto jsme posílili sběrné místo na 
oděvy na autobusovém terminálu 
přidáním druhého kontejneru.
 Chceme Vás při té příležitosti 
poprosit, abyste v případě, že kontej-
nery jsou plné, nenechávali oblečení 
vedle sběrných nádob. Než pracovníci 
Diakonie přijedou kontejnery vybrat, 
dochází často k znehodnocení takto 
odložených věcí a Diakonie pak 
zbytečně vynakládá své prostředky na 
jejich likvidaci.
 Na závěr bych chtěla velmi podě-
kovat ženám z SDH P. Lánov za jejich 
dlouholetou službu při sběru ošacení.

      Děkuji za pochopení,
     Eliška Rojtová, starostka    

Doba konání: 17:30 – 21:00

Přítomni: viz prezenční listina.  Omluven: Mgr. Půlpán 
Hlasování: pro – proti - zdržel se, veřejně - zdvižením ruky
Hosté: Mgr. Radmila Koniková, Pavel Stránský

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu
Starostka E. Rojtová navrhla pí Renatu Srnskou jako zapisovatelku a Mgr. Zdeňku 
Brejšovou a Ing. Michala Janků jako ověřovatele zápisu z jednání.
K zápisu z minulého jednání zastupitelstva nebylo připomínek.
Výsledek hlasování:  Pro: 12,  Proti: 0,  Zdržel se: 2
Usnesení č. 1/3/21 - ZO schvaluje dle návrhu.

2. Schválení programu jednání
Starostka E. Rojtová přednesla návrh programu dnešního jednání zastupitelstva.
Navržený program:
    1)   Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu
      2)   Schválení programu jednání
    3)   Volba místostarosty obce
    4)   Plnění usnesení zastupitelstva
    5)   Zpráva o činnosti rady obce
    6)   Projednání a schválení účetní závěrky ZŠ Lánov za rok 2020
    7)   Projednání a schválení účetní závěrky Obce Lánov za rok 2020
    8)   Projednání a schválení závěrečného účtu Obce za rok 2020 
                     s výsledkem přezkumu hospodaření Obce Lánov
    9)   Rozpočtové opatření č. 3/2021
  10)   Plnění rozpočtu Obce Lánov za období 01 – 05/2021 
  11)   Činnost Vodárenské společnosti Lánov
  12)   Nakládání s nemovitostmi
  13)   Smlouvy
  14)   Různé 
  15)   Diskuze
  16)   Závěr

Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 2/3/21 - ZO schvaluje dle návrhu.

3. Volba místostarosty
Zastupitelstvo obce v souladu s § 84 odst. 2 písmena k) zákona o obcích určuje,
že pro výkon funkce místostarosty obce bude člen zastupitelstva neuvolněn.
Zastupitelstvo obce dále schvaluje volbu místostarosty veřejným hlasováním.
Výsledek hlasování:  Pro: 13,  Proti:  0,  Zdržel se: 1
Usnesení č. 3/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu.

Zastupitelstvo obce volí místostarostou paní Ladislavu Šedivou.
Výsledek hlasování:  Pro: 8,  Proti: 3,  Zdržel se: 3
Usnesení č. 4/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce Lánov v souladu s § 72 a § 84 odstavce 2 písmene n) zákona
o obcích stanoví odměnu za výkon funkce místostarosty jako neuvolněného člena 
zastupitelstva ve výši 18 000 Kč.
Výsledek hlasování:  Pro: 13,  Proti: 0,  Zdržel se: 1
Usnesení č. 5/3/21 - ZO schvaluje dle návrhu

4. Plnění usnesení zastupitelstva
Zastupitelstvo obce bere na vědomí Zprávu o kontrole plnění usnesení z minulého 
jednání ZO, které se konalo dne 29. 4. 2021. Ke Zprávě nebylo připomínek.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 6/3/21 – ZO bere na vědomí

5. Zpráva o činnosti rady obce
Zastupitelstvo obce schvaluje Zprávu o činnosti rady obce za období od jednání 
zastupitelstva dne 29. 4. 2021 do jednání rady obce dne 17. 6. 2021.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 7/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

6. Projednání a schválení účetní závěrky a ZŠ Lánov za rok 2020
Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace Základní 
škola a mateřská škola, Lánov, okr. Trutnov, vč. výsledku hospodaření
k 31. 12. 2020.
Výsledek hlasování:  Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 8/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu
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USNESENÍ z jednání 
Zastupitelstva obce Lánov 
konaného dne 24. 6. 2021



vodovodu a kanalizace v majetku Obce Lánov 2019 - 2028“, 
na akce „Technické řešení kanalizace – lokalita Seidlov a pod 
vlekem“. 
Výsledek hlasování: Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 22/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje Vnitřní směrnici 
č. 4/21, která se týká Zadávání veřejných zakázek malého 
rozsahu. Tato směrnice nahrazuje směrnici č. 1/21.
Výsledek hlasování: Pro: 13,  Proti: 0,  Zdržel se: 1
Usnesení č. 23/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce schvaluje aktualizaci „Programu rozvoje 
obce Lánov na období 2019 – 2025. 
Výsledek hlasování: Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 24/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce volí za předsedu kontrolního výboru 
pana Jiřího Koudelku. 
Výsledek hlasování: Pro: 13,  Proti: 0,  Zdržel se: 1
Usnesení č. 25/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce volí za člena kontrolního výboru pana 
Petra Kratochvíla. 
Výsledek hlasování: Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 26/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Ověřovatelé: Mgr. Zdeňka Brejšová, Ing. Michal Janků
Starostka: Eliška Rojtová

  

Doba konání: 17:30 - 18:30. Přítomni: viz prezenční listina. 
Omluven: M. Kreislová, J. Koudelka.

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu
Starostka E. Rojtová zahájila jednání zastupitelstva a konsta-
tovala, že je přítomna nadpoloviční většina zastupitelů. 
Zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. 
Navrhla p. Ladislavu Šedivou jako zapisovatelku a p. Milenu 
Knapíkovou Kavánovou a p. Milana Kuříka jako ověřovatele 
zápisu z jednání. K zápisu z minulého jednání zastupitelstva 
nebylo připomínek.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 1/4/21 - ZO schvaluje dle návrhu

2. Schválení programu jednání
Místostarostka Ladislava Šedivá přednesla návrh programu 
dnešního jednání zastupitelstva.
Navržený program:
 1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu
 2. Schválení programu jednání
 3. Rozpočtové opatření č. 4/2021
 4. Finanční dar pro obce postižené tornádem
 5. Smlouvy
 6. Různé
 7.  Diskuze
 8.  Závěr
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 2/4/21 - ZO schvaluje dle návrhu

3. Rozpočtové opatření č. 4/2021
Starostka E. Rojtová přednesla a zdůvodnila rozpočtové 
opatření č. 4/2021, vysvětlila jednotlivé změny ve výdajové
a příjmové části a uvedla, že členové finančního výboru 
projednali a schválili rozpočtové opatření dne 10. 8. 2021. 
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2021 
bez připomínek.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 3/4/21 – ZO schvaluje dle návrhu

4.   Finanční dar pro obce postižené tornádem
Starostka obce přednesla návrh na výši finančního daru pro 
obce postižené tornádem. 
 Na neinvestičních darech pro obce postižené tornádem 
přijala Obec od obyvatel částku 52.000 Kč, z rozpočtu obce 
navrhuje uvolnit částku 109.850 Kč, na transparentní účet by 
měla být zaslána částka v celkové výši 161.850 Kč.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení 4/4/21 - ZO schvaluje dle návrhu

5.   Smlouvy
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje Smlouvu
o zřízení práva stavby mezi panem Ing. Karlem Křivánkem
a Obcí Lánov ve věci existující stavby cyklostezky, část „C“ 

2na p. p. č. 1741/15 o výměře 62 m  a části „B“ na p. p. č. 
2 21741/11 o výměře 985 m  a p. p. č. 1602/20 o výměře 25 m , 

vše v k. ú. Prostřední Lánov, a pověřuje starostku podpisem 
smlouvy. Právo stavby se zřizuje na dobu určitou, a to ode 
dne zápisu do katastru nemovitostí do dne 30. 6. 2120 (tedy 
na 99 let). Vlastník poskytuje stavebníkovi právo stavby 
bezúplatně.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení 5/4/21 - ZO schvaluje dle návrhu

6.   Různé
Starostka p. Rojtová informovala zastupitele o schválení 
žádosti o dotaci na cyklostezku Lánov – Čistá v Krkonoších – 
1. úsek. 

Starostka p. Rojtová informovala zastupitele o posunutí 
termínu realizace akce – výměna střešní krytiny na budově 
školy (fara) na jaro 2022. Dodatek smlouvy se zpracovává
a bude radě předložen v co nejkratším termínu a zastupitelé 
budou informováni na příštím zastupitelstvu.

Ověřovatelé: Milena Knapíková Kavánová, Milan Kuřík
Starostka: Eliška Rojtová

  
 
IČ 474 70 411, se sídlem Prostřední Lánov čp. 391, 543 41 Lánov

Požadujeme:
- Vysokoškolské vzdělání s minimálně čtyřletou praxí
v akreditovaném studijním programu, obsahově zaměřeném 
na ekonomiku, stavebnictví, vodní hospodářství nebo 
chemicko-technologické procesy úpravy a čištění vod se 
znalostí českého jazyka; Poznámka: Vysokoškolským 
vzděláním se rozumí ukončené studium magisterského nebo 
inženýrského stupně.
- Řidičský průkaz skupiny B a velmi dobrou znalost práce 
na PC.
- Znalost zákona č. 274/2001 Sb., o vodovodech a kanali-
zacích pro veřejnou potřebu a o změně některých zákonů,
ve znění pozdějších předpisů.
- Způsobilost k právním úkonům, pečlivost, zodpověd-
nost, schopnost jednání s lidmi a odpovídající pracovní 
nasazení.
- Bezúhonnost, kterou uchazeč doloží výpisem z evidence 
rejstříků trestů ne starším než 3 měsíce.
- Uvítáme orientaci v oblasti účetnictví, veřejných 
rozpočtů, zadávání veřejných zakázek, dotací.
- apod.

Nabízíme: 
- Trvalý pracovní poměr s jistotou zaměstnání
 ve stabilní společnosti.
- Možnost dalšího profesního vzdělávání. 
- Příjemné pracovní prostředí.
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- Datum nástupu: 1. 10. 2021 s místem výkonu práce
 v sídle společnosti.
- apod.

Benefity:
- Příspěvek na stravování/stravenky.
- 5 týdnů dovolené.
- Možnost finančních odměn. 
- Služební telefon.
- apod. 

 Pokud Vás naše nabídka oslovila, pošlete prosím svůj 
aktuální profesní životopis s motivačním dopisem na e-mail 
vodalanov@vodalanov.cz, nebo poštou na adresu Vodáren-
ská společnost Lánov, s. r. o., Prostřední Lánov čp. 391,
543 41 Lánov. Zasláním svého životopisu dáváte souhlas
ke zpracování Vašich osobních údajů a k jejich uchování
v databázi Společnosti v souladu s platnou legislativou.
             Jaroslav Hanč, jednatel 

   Společenská rubrika
  V květnu 2021 se narodila Gabriela Rychtrová,
v červnu Mikoláš Slabý, Ellisa Kynská a Jan Kocián
a v červenci Viktor Kulich a Adam Kapras. Vítáme Vás
v Lánově a hodně štěstí do života! 

 V období od 16. 5. 2021 do 5. 8. 2021 dovršili svá 
významná životní jubilea (uvádíme 70, 75, 80, 85 let a dále 
po roce) níže uvedení spoluobčané:

paní Marie Astrová
paní Jana Hlavová
pan Jan Gregor
pan Josef Gyšov
pan Jan Přívratský
paní Věra Volmutová
pan Miroslav Petrů
pan Vladimír Svoboda
paní Lidmila Chválová
paní Libuše Raczková
pan Vladislav Kovář
pan Josef Flouma
pan Stanislav Šimůnek
pan Josef Živnustka
pan Jan Vaníček
paní Květoslava Kordová
paní Miloslava Vanclová

 Všem jubilantům srdečně přejeme všechno nejlepší, 
mnoho štěstí a zdraví.

 Bohužel nás navždy opustili tito naši spoluobčané
a sousedé - v květnu paní Jitka Beránková st., v červnu paní 
Jana Voděrková, v červenci pan Jiří Franců a paní Jana 
Kynčlová. Dovolte mi prosím jménem Obce Lánov vyjádřit 
upřímnou soustrast pozůstalým rodinám a jejich přátelům
a blízkým.
                        Karolina Boková

  Vzpomínka na pana Jiráska
  10. července 2021 tomu byl rok, co nás v nedožitých 
87 letech opustil pan František Jirásko. Vždy spolehlivý, 
pracovitý, s širokým záběrem, ochotný mi pomoci s tím 
příšerným kurentem na pohlednicích v mých začátcích. Kdo 
jste ho měli rádi, věnujte mu vzpomínku.

 V půli července vyšla ve vrchlabském nakladatelství 
Green Mango kniha tohoto učitele, historika, průvodce

a muzikanta - Toulky podkrkonošskou minulostí. Ve své 
malé vlastivědě o 224 stranách pojednává pan Jirásko jednak 
o historii Podkrkonoší, jednak v jednotlivých kapitolách 
představuje samotné obce bývalého vrchlabského okresu. 
Texty provází černobílé ilustrace. 

Kniha je k dostání i v lánovském infocentru, nebo přímo
u vydavatele (objednavky@greenmango.cz). 

                        Karolina Boková

  Pochod na Sněžku
  26. června se konal 16. ročník Výstupu Lánovských 
na Sněžku. Loňský kvůli koronaviru odpadl, a tak se 
pořadové číslo 16 přesunulo na letošní rok. 

 Značení den předem jsme absolvovaly s Lídou Kučero-
vou nadvakrát; poprvé nás totiž vyhnal slejvák, který ničil 
sprejové značky a znemožňoval instalovat krepáky.

 Dorazilo velice málo účastníků; zatímco v r. 2019 přijelo 
68 borců, letos jich bylo jen dvacet osm. Někteří přijeli 
poprvé a někteří dost zdaleka – například ze Šluknovského 
výběžku, z Litoměřic či Rájce Jestřebí na Moravě, jiní jsou 
našimi pravidelnými účastníky, z bližších obcí.

 Dlouhá trasa vedla samozřejmě na Sněžku, ale tu kratší 
jsme poprvé vedli na chatu Styl na Vápenici. Manželům 
Novotným tímto děkuji za výbornou spolupráci. Některým 
vyhovovalo, že kratší trasa je letos ještě kratší, jiným naopak 
ty chybějící kilometry nevyhovovaly, a proto si to buď 
prodloužili dál, nebo zvolili neoficiální trasu na Tetřevky 
či Lesní boudu. Pak si něco plánujte, zavděčit se prostě
nelze všem.

 Bezvadné zázemí jsme měli v Hospůdce na hřišti, panu 
Mauerovi a jeho spolupracovníkům také za vše moc děkuji.
A protože se téhož dne konal zároveň dětský den a fotbal, 
bylo i na co koukat. 

 Nakonec jsme se s mou další spolupracovnicí, Jaruškou 
Kučerovou, dočkaly všech účastníků a vše tedy dobře 
dopadlo. Jako každý rok, i letos se vyskytly malé nepříjem-

USNESENÍ z mimořádného jednání Zastupitelstva 
obce Lánov konaného dne 10. 8. 2021

Inzerát na obsazení místa ředitele/ředitelky 
Vodárenské společnosti Lánov, s. r. o.,

DĚNÍ V OBCI



vodovodu a kanalizace v majetku Obce Lánov 2019 - 2028“, 
na akce „Technické řešení kanalizace – lokalita Seidlov a pod 
vlekem“. 
Výsledek hlasování: Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 22/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje Vnitřní směrnici 
č. 4/21, která se týká Zadávání veřejných zakázek malého 
rozsahu. Tato směrnice nahrazuje směrnici č. 1/21.
Výsledek hlasování: Pro: 13,  Proti: 0,  Zdržel se: 1
Usnesení č. 23/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce schvaluje aktualizaci „Programu rozvoje 
obce Lánov na období 2019 – 2025. 
Výsledek hlasování: Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 24/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce volí za předsedu kontrolního výboru 
pana Jiřího Koudelku. 
Výsledek hlasování: Pro: 13,  Proti: 0,  Zdržel se: 1
Usnesení č. 25/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Zastupitelstvo obce volí za člena kontrolního výboru pana 
Petra Kratochvíla. 
Výsledek hlasování: Pro: 14,  Proti: 0,  Zdržel se: 0
Usnesení č. 26/3/21 – ZO schvaluje dle návrhu

Ověřovatelé: Mgr. Zdeňka Brejšová, Ing. Michal Janků
Starostka: Eliška Rojtová

  

Doba konání: 17:30 - 18:30. Přítomni: viz prezenční listina. 
Omluven: M. Kreislová, J. Koudelka.

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu
Starostka E. Rojtová zahájila jednání zastupitelstva a konsta-
tovala, že je přítomna nadpoloviční většina zastupitelů. 
Zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. 
Navrhla p. Ladislavu Šedivou jako zapisovatelku a p. Milenu 
Knapíkovou Kavánovou a p. Milana Kuříka jako ověřovatele 
zápisu z jednání. K zápisu z minulého jednání zastupitelstva 
nebylo připomínek.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 1/4/21 - ZO schvaluje dle návrhu

2. Schválení programu jednání
Místostarostka Ladislava Šedivá přednesla návrh programu 
dnešního jednání zastupitelstva.
Navržený program:
 1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu
 2. Schválení programu jednání
 3. Rozpočtové opatření č. 4/2021
 4. Finanční dar pro obce postižené tornádem
 5. Smlouvy
 6. Různé
 7.  Diskuze
 8.  Závěr
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 2/4/21 - ZO schvaluje dle návrhu

3. Rozpočtové opatření č. 4/2021
Starostka E. Rojtová přednesla a zdůvodnila rozpočtové 
opatření č. 4/2021, vysvětlila jednotlivé změny ve výdajové
a příjmové části a uvedla, že členové finančního výboru 
projednali a schválili rozpočtové opatření dne 10. 8. 2021. 
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2021 
bez připomínek.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 3/4/21 – ZO schvaluje dle návrhu

4.   Finanční dar pro obce postižené tornádem
Starostka obce přednesla návrh na výši finančního daru pro 
obce postižené tornádem. 
 Na neinvestičních darech pro obce postižené tornádem 
přijala Obec od obyvatel částku 52.000 Kč, z rozpočtu obce 
navrhuje uvolnit částku 109.850 Kč, na transparentní účet by 
měla být zaslána částka v celkové výši 161.850 Kč.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení 4/4/21 - ZO schvaluje dle návrhu

5.   Smlouvy
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje Smlouvu
o zřízení práva stavby mezi panem Ing. Karlem Křivánkem
a Obcí Lánov ve věci existující stavby cyklostezky, část „C“ 

2na p. p. č. 1741/15 o výměře 62 m  a části „B“ na p. p. č. 
2 21741/11 o výměře 985 m  a p. p. č. 1602/20 o výměře 25 m , 

vše v k. ú. Prostřední Lánov, a pověřuje starostku podpisem 
smlouvy. Právo stavby se zřizuje na dobu určitou, a to ode 
dne zápisu do katastru nemovitostí do dne 30. 6. 2120 (tedy 
na 99 let). Vlastník poskytuje stavebníkovi právo stavby 
bezúplatně.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení 5/4/21 - ZO schvaluje dle návrhu

6.   Různé
Starostka p. Rojtová informovala zastupitele o schválení 
žádosti o dotaci na cyklostezku Lánov – Čistá v Krkonoších – 
1. úsek. 

Starostka p. Rojtová informovala zastupitele o posunutí 
termínu realizace akce – výměna střešní krytiny na budově 
školy (fara) na jaro 2022. Dodatek smlouvy se zpracovává
a bude radě předložen v co nejkratším termínu a zastupitelé 
budou informováni na příštím zastupitelstvu.

Ověřovatelé: Milena Knapíková Kavánová, Milan Kuřík
Starostka: Eliška Rojtová

  
 
IČ 474 70 411, se sídlem Prostřední Lánov čp. 391, 543 41 Lánov

Požadujeme:
- Vysokoškolské vzdělání s minimálně čtyřletou praxí
v akreditovaném studijním programu, obsahově zaměřeném 
na ekonomiku, stavebnictví, vodní hospodářství nebo 
chemicko-technologické procesy úpravy a čištění vod se 
znalostí českého jazyka; Poznámka: Vysokoškolským 
vzděláním se rozumí ukončené studium magisterského nebo 
inženýrského stupně.
- Řidičský průkaz skupiny B a velmi dobrou znalost práce 
na PC.
- Znalost zákona č. 274/2001 Sb., o vodovodech a kanali-
zacích pro veřejnou potřebu a o změně některých zákonů,
ve znění pozdějších předpisů.
- Způsobilost k právním úkonům, pečlivost, zodpověd-
nost, schopnost jednání s lidmi a odpovídající pracovní 
nasazení.
- Bezúhonnost, kterou uchazeč doloží výpisem z evidence 
rejstříků trestů ne starším než 3 měsíce.
- Uvítáme orientaci v oblasti účetnictví, veřejných 
rozpočtů, zadávání veřejných zakázek, dotací.
- apod.

Nabízíme: 
- Trvalý pracovní poměr s jistotou zaměstnání
 ve stabilní společnosti.
- Možnost dalšího profesního vzdělávání. 
- Příjemné pracovní prostředí.
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- Datum nástupu: 1. 10. 2021 s místem výkonu práce
 v sídle společnosti.
- apod.

Benefity:
- Příspěvek na stravování/stravenky.
- 5 týdnů dovolené.
- Možnost finančních odměn. 
- Služební telefon.
- apod. 

 Pokud Vás naše nabídka oslovila, pošlete prosím svůj 
aktuální profesní životopis s motivačním dopisem na e-mail 
vodalanov@vodalanov.cz, nebo poštou na adresu Vodáren-
ská společnost Lánov, s. r. o., Prostřední Lánov čp. 391,
543 41 Lánov. Zasláním svého životopisu dáváte souhlas
ke zpracování Vašich osobních údajů a k jejich uchování
v databázi Společnosti v souladu s platnou legislativou.
             Jaroslav Hanč, jednatel 

   Společenská rubrika
  V květnu 2021 se narodila Gabriela Rychtrová,
v červnu Mikoláš Slabý, Ellisa Kynská a Jan Kocián
a v červenci Viktor Kulich a Adam Kapras. Vítáme Vás
v Lánově a hodně štěstí do života! 

 V období od 16. 5. 2021 do 5. 8. 2021 dovršili svá 
významná životní jubilea (uvádíme 70, 75, 80, 85 let a dále 
po roce) níže uvedení spoluobčané:

paní Marie Astrová
paní Jana Hlavová
pan Jan Gregor
pan Josef Gyšov
pan Jan Přívratský
paní Věra Volmutová
pan Miroslav Petrů
pan Vladimír Svoboda
paní Lidmila Chválová
paní Libuše Raczková
pan Vladislav Kovář
pan Josef Flouma
pan Stanislav Šimůnek
pan Josef Živnustka
pan Jan Vaníček
paní Květoslava Kordová
paní Miloslava Vanclová

 Všem jubilantům srdečně přejeme všechno nejlepší, 
mnoho štěstí a zdraví.

 Bohužel nás navždy opustili tito naši spoluobčané
a sousedé - v květnu paní Jitka Beránková st., v červnu paní 
Jana Voděrková, v červenci pan Jiří Franců a paní Jana 
Kynčlová. Dovolte mi prosím jménem Obce Lánov vyjádřit 
upřímnou soustrast pozůstalým rodinám a jejich přátelům
a blízkým.
                        Karolina Boková

  Vzpomínka na pana Jiráska
  10. července 2021 tomu byl rok, co nás v nedožitých 
87 letech opustil pan František Jirásko. Vždy spolehlivý, 
pracovitý, s širokým záběrem, ochotný mi pomoci s tím 
příšerným kurentem na pohlednicích v mých začátcích. Kdo 
jste ho měli rádi, věnujte mu vzpomínku.

 V půli července vyšla ve vrchlabském nakladatelství 
Green Mango kniha tohoto učitele, historika, průvodce

a muzikanta - Toulky podkrkonošskou minulostí. Ve své 
malé vlastivědě o 224 stranách pojednává pan Jirásko jednak 
o historii Podkrkonoší, jednak v jednotlivých kapitolách 
představuje samotné obce bývalého vrchlabského okresu. 
Texty provází černobílé ilustrace. 

Kniha je k dostání i v lánovském infocentru, nebo přímo
u vydavatele (objednavky@greenmango.cz). 

                        Karolina Boková

  Pochod na Sněžku
  26. června se konal 16. ročník Výstupu Lánovských 
na Sněžku. Loňský kvůli koronaviru odpadl, a tak se 
pořadové číslo 16 přesunulo na letošní rok. 

 Značení den předem jsme absolvovaly s Lídou Kučero-
vou nadvakrát; poprvé nás totiž vyhnal slejvák, který ničil 
sprejové značky a znemožňoval instalovat krepáky.

 Dorazilo velice málo účastníků; zatímco v r. 2019 přijelo 
68 borců, letos jich bylo jen dvacet osm. Někteří přijeli 
poprvé a někteří dost zdaleka – například ze Šluknovského 
výběžku, z Litoměřic či Rájce Jestřebí na Moravě, jiní jsou 
našimi pravidelnými účastníky, z bližších obcí.

 Dlouhá trasa vedla samozřejmě na Sněžku, ale tu kratší 
jsme poprvé vedli na chatu Styl na Vápenici. Manželům 
Novotným tímto děkuji za výbornou spolupráci. Některým 
vyhovovalo, že kratší trasa je letos ještě kratší, jiným naopak 
ty chybějící kilometry nevyhovovaly, a proto si to buď 
prodloužili dál, nebo zvolili neoficiální trasu na Tetřevky 
či Lesní boudu. Pak si něco plánujte, zavděčit se prostě
nelze všem.

 Bezvadné zázemí jsme měli v Hospůdce na hřišti, panu 
Mauerovi a jeho spolupracovníkům také za vše moc děkuji.
A protože se téhož dne konal zároveň dětský den a fotbal, 
bylo i na co koukat. 

 Nakonec jsme se s mou další spolupracovnicí, Jaruškou 
Kučerovou, dočkaly všech účastníků a vše tedy dobře 
dopadlo. Jako každý rok, i letos se vyskytly malé nepříjem-

USNESENÍ z mimořádného jednání Zastupitelstva 
obce Lánov konaného dne 10. 8. 2021

Inzerát na obsazení místa ředitele/ředitelky 
Vodárenské společnosti Lánov, s. r. o.,

DĚNÍ V OBCI



Renata by jim ráda tento krásný list 
věnovala. Oslovila jsem tedy opět paní 
Verenu Schindler, zda v té věci může 
pomoci. Paní Schindler list s dopro-
vodným textem uveřejní v německém 
krajanském měsíčníku Riesengeb-
irgsheimatzeitung a uvidíme, zda se 
někdo ozve. V podobném případě, kdy 
jsme hledali potomky rodiny, které se 
týkal v Dolním Lánově nalezený 
pamětní list k prvnímu přijímání, a kdy 
jsme hledali majitele zapomenuté hole, 
se sice nikdo bohužel neozval, ale šanci 
tomu zase dáme :-)
            Karolina Boková

  Naše knihobudky
  Předem bych ráda poděkovala 
paní starostce Elišce Rojtové za zřízení 
dvou knihobudek na území obce 
Lánov. Je důležité se ale zamyslet,
k čemu taková knihobudka slouží. Je to 
opravdu odkladiště všech možných 
knih? Pojďme si knihobudky vyladit
k obrazu svému a sdílejme mezi 
občany jen knihy, které tam opravdu 
patří, které se nám líbí a jsou čtivé, 
které nám něco předají a budou nás 
motivovat a inspirovat.
 Děkuji všem, kteří se snaží být 
slušnými sousedy a knihobudky využí-
vají s dobrými úmysly.

 Za všechny prima čtenáře
       Zdeňka Brejšová

  Živičný nátěr Horní  
  Lánov - Dolní Dvůr
 V červenci tohoto roku došlo
k "opravě" vozovky v úseku od sálu
v Horním Lánově po náměstí v Dolním 
Dvoře. Bohužel jsme byli jak já, tak

i mnozí občané Horního Lánova velmi 
nespokojeni s kvalitou zpracování.
Z našeho pohledu bylo na vozovku 
použito nadměrné množství kamínků, 

které neměly možnost spojit se
s podkladem, a vytvořily tak dlouhé 
valy o síle až 15 cm. Po opravě byla tato 
silnice dle našeho mínění hůře sjízdná, 
vlastně se stala dokonce nebezpečnou 
nejen pro cyklisty, ale i pro moto-
cyklisty. Je opravdu tento styl oprav 
nutný, navíc v letní turistické sezóně?
S podporou paní starostky bych ráda 
SÚS o této události informovala a do 
budoucna docílila lepší provedení.

      Za občany Horního Lánova
       Zdeňka Brejšová

  Letošní klání vyšlo na 7. 8. 
2021. S přípravami se začalo ve 
čtvrtek, v den, kdy od rána pořád 
pršelo, ale i tak se sešlo dost pomocní-
ků. Přijela Lucka, Simča a Martínek, 
Olhovi, Michala a David z Roztok, 
Ondra a naše Lucka, Pepa Hofman, 
naše Katka, Lukáš Hofman a Tonda. 
Navozily se překážky.

 V pátek jsme se sešli ve čtrnáct 
hodin na hřišti a přibyli ještě pomocníci 
Jirka Bronko, Kája Capoušků, Honza 
Olha, Jirka Novotný, Lukáš Hrodek, 
Petr Foubík, Vojta Suchý, Jura Mikule 
a Jirka Šedivý. V pátek se navozily 
stany a lavice a vše se připravilo. Lucka 
s Jiřím Novotným a pomocníky posta-
vili parkur. Navozil se z domova provi-
ant. Z JIPu mně letos vše zařídil Adam 
Bach z Penzionu Baron, za což mu 
děkuji.

 Na Klání se přihlásilo čtyřicet 
jezdců a třicet osm koní.

 V křížkovém parkuru junioři první 
místo obsadila Adéla Jánská - Sendy. 
To samé, ale dospělí - Michala Farská
s Naomi.
ZM koně Jitka Kulhánková - Mája
ZM pony Adéla Jánská - Sendy
Z junioři Jitka Kulhánková - Mája
Z dospělí Mája Kupčáková - Viny
ZL dospělí Mája Kupčáková- Best Boy
Skok mohutnosti Katka Jindrová - 
Šejtán - výška překážky 140 cm
Western dospělí Anna Hrubošová - 
Megan
Western junioři Jitka Kulhánková - 
Mája
Western s vodičem Katka Farská - 
Naomi

 Měli jsme též dost sponzorů: Obec 
Lánov, anonymní sponzor, Hospůdka 
na hřišti - pan Mauer, Tomáš Urban - 
Okna Trutnov, Lukáš Tuček - Hydro-
izol, jezdecké potřeby Prohippo Dvůr 
Králové, Markéta Capoušková, Milan 
Erben a Diana Novotná, Penzion 

Baron, manželé Singerovi, manželé 
Tryznovi, Lucie Olhová, Petra Buřičo-
vá, Katka Jindrová, ZOD Lánov, 
MVDr. Pavla Zázvorková, MVDr. 
Bára Holasová, dobrovolní hasiči 
Dolní Dvůr, Martin Holas st., Lenka 
Horská, Pavel Vališka, SHD Ervin 
Schreiber, Martin Suk, Hospůdka
u Kotyků, Michaela Havlová a dobro-
volní hasiči Horní Lánov.

 Jezdce přišlo povzbudit i mnoho 
diváku, kteří si po dekorování i zasou-
těžili v různých soutěžích.

 Velký dík patří všem, kteří nám 
pomáhali v den Klání - Vojta Suchý, 
Pepa Hofman, Lukáš Hofman, Michal 
Machačka, Tonda Kopecký, Iva 
Korábová,  Jirka Šedivý, Míra Foubík, 
Hela Foubíková, Kája Capoušek, Petr 
Foubík, David Fiker, Petr Hájek, Katka 
Kopecká, Gábina Viniklářová, Saša 
Koráb, Slávek Pulpán, Petr Jandík, 
Tereza Kalenská, Lucie Kopecká, Jiří 
Novotný, Jan Olha, Michala Jerycho-
vá, Martin Suk, David Stránský, Irena 
Klabanová, Bára Holasová, Boženka 
Vaníčková. A Lukáši Hrodkovi, který 
po Klání hřiště uvláčel.

 Ještě jednou děkuji všem jezdcům, 
jejich koním, divákům a hlavně všem, 
kdo nám pomáhali s přípravou, 
konáním a úklidem po akci.

 Doufám, že se za rok opět sejdeme
na Krkonošském klání.

    Za ranč na kopečku Helena Kopecká

nosti: jedna důležitá značka byla
v terénu zničena, a proto došlo
k lehkému zabloudění, na jedné boudě 
byli trochu protivní... Ale celkově se, 
myslím, pochod povedl a všichni v cíli 
vypadali spokojeně, navíc se zaslouže-
ným plným bříškem na závěr a s odmě-
nou za účast, za zdolání Sněžky a za 
vyluštění hádanky po cestě.

 Moc děkuju svým spolupachatel-
kám, Lídě a Jarušce, bez nich by to také 
nešlo!
       Karolina Boková

 
 
 Letos máme štěstí, covidové 
omezení bylo uvolněno a pochod se 
mohl připravit. Na základě podnětů 
některých pochodníků jsme s Kájou 
Bokovou připravily ještě jednu kratší 
trasu, kterou by mohli využít rodiče
s menšími dětmi nebo senioři. Patřím
k té druhé skupině a nová trasa mě 
lákala hlavně proto, že vedla místy, 
kudy ještě tento pochod nešel. 
 V sobotu ráno nás zdraví modrá 
obloha a sluníčko. Start je v infocentru 
v Lánově. Několik stálých zdatných 
turistů vyrazilo na Sněžku, někteří
si zopakovali návštěvu Lesní boudy
a Tetřevek, moje trasa vede na chatu 
Styl. 
 Lánovem se jde dobře, účastníci 
této trasy musí hned sbírat písmenka
z rozmístěných obrázků, aby mohli 
sestavit hádanku, zpáteční cesta vede 
jinudy. Rozluštění hádanky zní – 
„Špička“. Po Rumovce je pěkná 
procházka, je tu i chládek. Docházím
k odbočce doprava na modrou turistic-
kou značku, poté následuje odbočka 

vlevo na chalupu Styl. Dělám si malou 
zacházku ke kapličce. Kromě obvyklé 
výzdoby je zde umístěna fotka
zesnulé Zdeny Blažkové a velmi pěkně 
napsané poslední rozloučení, které tam 
umístila její rodina. 
 Pokračuji na Styl, v oblacích mi nad 
hlavou krouží asi 15 dravců, zřejmě je 
dostatek hlodavců. Stoupání je docela 
náročné, ale jsou krásné výhledy
do vzdáleného okolí. Pod chatou Styl 
mě dohání má vnoučata se svým tátou. 
Na chalupě si nejdříve otiskneme razít-
ko, je tu kontrola. Potom si dopřáváme 
občerstvení – kulajda je výborná, děti 
si pochvalují kofolu a nanuky. Pokra-
čujeme na Vápenici – poslední krátké 
stoupání, pak prudce dolů po žluté zpět 
na Rumovku. Zde odbočujeme vlevo
a po chvíli nás zláká prohlídka uměle 

vytvořeného vodopádu. Vykopaným 
žlábkem proudí voda směrem ke skále, 
ze které padá z výšky cca 6 m do jezír-
ka. Zajímavý nápad, líbí se mi i celý 
prostor u vodopádu. 

 Vracíme se Rumovkou dolů a u re-
tenční nádrže odbočujeme doprava
k Měsíčnímu údolí. Trochu nás pokro-
pil deštík, ale nevadí nám to. Pokraču-
jeme mezi kalužemi a po chvíli 
odbočujeme na pěšinu v louce, bláto
po včerejším dešti trochu vyschlo, 
procházíme bez nábalu na botách. 
Cesta nás dovedla na letiště, pokraču-
jeme vlevo loukou nad letištní plochou. 
Zanedlouho jsme u bývalého hotelu 
Harmonie a poté v cíli – u fotbalového 
hřiště v Lánově. Dostáváme diplom
a za lánovskou bankovku si dopřáváme 
občerstvení – výběr ze zabíjačkových 
hodů, které připravil provozovatel 
Hospůdky na hřišti p. Vladimír Mauer. 
Polévka i guláš byly velmi chutné.
 Současně s pochodem zde probíhá 
program pro děti a tak se můžeme 
pobavit i pohledem na dětská vystou-
pení a hry. 
 Skládám dík paní starostce a dal-
ším, kteří pochod vymýšlí, organizují, 
zajišťují a financují. 
 Je trochu škoda, že se ho zúčastnilo 
málo místních zájemců. V cíli jsem 
zjistila, že pochod zvládlo 28 účastníků 
– na Sněžku se vydalo 10 pochodníků, 
na Tetřeví boudy 4, na Styl 14. 
                                      Lída Kučerová

  Pamětní list na svátost
  manželství
 Na konci června přišla do infocen-
tra Renata Tošovská z Prostředního 
Lánova, že při  úklidu objevila
za svatební fotkou svých rodičů 
schovaný pamětní list k sňatku 
Wenzela Zirma a Marie Goder
v dolnodvorském kostele z r. 1936. 
Pokud by se našli potomci této rodiny, 
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Tito sněžkaři přijeli zdaleka.

Kaplička v Horním Lánově.

Míša Kučerová u vodopádu.

Foto Lucie Šrutková.

Pochod z Lánova na  Sněžku
26. 6. 2021, 16. ročník

XVIII. Krkonošské klání



Renata by jim ráda tento krásný list 
věnovala. Oslovila jsem tedy opět paní 
Verenu Schindler, zda v té věci může 
pomoci. Paní Schindler list s dopro-
vodným textem uveřejní v německém 
krajanském měsíčníku Riesengeb-
irgsheimatzeitung a uvidíme, zda se 
někdo ozve. V podobném případě, kdy 
jsme hledali potomky rodiny, které se 
týkal v Dolním Lánově nalezený 
pamětní list k prvnímu přijímání, a kdy 
jsme hledali majitele zapomenuté hole, 
se sice nikdo bohužel neozval, ale šanci 
tomu zase dáme :-)
            Karolina Boková

  Naše knihobudky
  Předem bych ráda poděkovala 
paní starostce Elišce Rojtové za zřízení 
dvou knihobudek na území obce 
Lánov. Je důležité se ale zamyslet,
k čemu taková knihobudka slouží. Je to 
opravdu odkladiště všech možných 
knih? Pojďme si knihobudky vyladit
k obrazu svému a sdílejme mezi 
občany jen knihy, které tam opravdu 
patří, které se nám líbí a jsou čtivé, 
které nám něco předají a budou nás 
motivovat a inspirovat.
 Děkuji všem, kteří se snaží být 
slušnými sousedy a knihobudky využí-
vají s dobrými úmysly.

 Za všechny prima čtenáře
       Zdeňka Brejšová

  Živičný nátěr Horní  
  Lánov - Dolní Dvůr
 V červenci tohoto roku došlo
k "opravě" vozovky v úseku od sálu
v Horním Lánově po náměstí v Dolním 
Dvoře. Bohužel jsme byli jak já, tak

i mnozí občané Horního Lánova velmi 
nespokojeni s kvalitou zpracování.
Z našeho pohledu bylo na vozovku 
použito nadměrné množství kamínků, 

které neměly možnost spojit se
s podkladem, a vytvořily tak dlouhé 
valy o síle až 15 cm. Po opravě byla tato 
silnice dle našeho mínění hůře sjízdná, 
vlastně se stala dokonce nebezpečnou 
nejen pro cyklisty, ale i pro moto-
cyklisty. Je opravdu tento styl oprav 
nutný, navíc v letní turistické sezóně?
S podporou paní starostky bych ráda 
SÚS o této události informovala a do 
budoucna docílila lepší provedení.

      Za občany Horního Lánova
       Zdeňka Brejšová

  Letošní klání vyšlo na 7. 8. 
2021. S přípravami se začalo ve 
čtvrtek, v den, kdy od rána pořád 
pršelo, ale i tak se sešlo dost pomocní-
ků. Přijela Lucka, Simča a Martínek, 
Olhovi, Michala a David z Roztok, 
Ondra a naše Lucka, Pepa Hofman, 
naše Katka, Lukáš Hofman a Tonda. 
Navozily se překážky.

 V pátek jsme se sešli ve čtrnáct 
hodin na hřišti a přibyli ještě pomocníci 
Jirka Bronko, Kája Capoušků, Honza 
Olha, Jirka Novotný, Lukáš Hrodek, 
Petr Foubík, Vojta Suchý, Jura Mikule 
a Jirka Šedivý. V pátek se navozily 
stany a lavice a vše se připravilo. Lucka 
s Jiřím Novotným a pomocníky posta-
vili parkur. Navozil se z domova provi-
ant. Z JIPu mně letos vše zařídil Adam 
Bach z Penzionu Baron, za což mu 
děkuji.

 Na Klání se přihlásilo čtyřicet 
jezdců a třicet osm koní.

 V křížkovém parkuru junioři první 
místo obsadila Adéla Jánská - Sendy. 
To samé, ale dospělí - Michala Farská
s Naomi.
ZM koně Jitka Kulhánková - Mája
ZM pony Adéla Jánská - Sendy
Z junioři Jitka Kulhánková - Mája
Z dospělí Mája Kupčáková - Viny
ZL dospělí Mája Kupčáková- Best Boy
Skok mohutnosti Katka Jindrová - 
Šejtán - výška překážky 140 cm
Western dospělí Anna Hrubošová - 
Megan
Western junioři Jitka Kulhánková - 
Mája
Western s vodičem Katka Farská - 
Naomi

 Měli jsme též dost sponzorů: Obec 
Lánov, anonymní sponzor, Hospůdka 
na hřišti - pan Mauer, Tomáš Urban - 
Okna Trutnov, Lukáš Tuček - Hydro-
izol, jezdecké potřeby Prohippo Dvůr 
Králové, Markéta Capoušková, Milan 
Erben a Diana Novotná, Penzion 

Baron, manželé Singerovi, manželé 
Tryznovi, Lucie Olhová, Petra Buřičo-
vá, Katka Jindrová, ZOD Lánov, 
MVDr. Pavla Zázvorková, MVDr. 
Bára Holasová, dobrovolní hasiči 
Dolní Dvůr, Martin Holas st., Lenka 
Horská, Pavel Vališka, SHD Ervin 
Schreiber, Martin Suk, Hospůdka
u Kotyků, Michaela Havlová a dobro-
volní hasiči Horní Lánov.

 Jezdce přišlo povzbudit i mnoho 
diváku, kteří si po dekorování i zasou-
těžili v různých soutěžích.

 Velký dík patří všem, kteří nám 
pomáhali v den Klání - Vojta Suchý, 
Pepa Hofman, Lukáš Hofman, Michal 
Machačka, Tonda Kopecký, Iva 
Korábová,  Jirka Šedivý, Míra Foubík, 
Hela Foubíková, Kája Capoušek, Petr 
Foubík, David Fiker, Petr Hájek, Katka 
Kopecká, Gábina Viniklářová, Saša 
Koráb, Slávek Pulpán, Petr Jandík, 
Tereza Kalenská, Lucie Kopecká, Jiří 
Novotný, Jan Olha, Michala Jerycho-
vá, Martin Suk, David Stránský, Irena 
Klabanová, Bára Holasová, Boženka 
Vaníčková. A Lukáši Hrodkovi, který 
po Klání hřiště uvláčel.

 Ještě jednou děkuji všem jezdcům, 
jejich koním, divákům a hlavně všem, 
kdo nám pomáhali s přípravou, 
konáním a úklidem po akci.

 Doufám, že se za rok opět sejdeme
na Krkonošském klání.

    Za ranč na kopečku Helena Kopecká

nosti: jedna důležitá značka byla
v terénu zničena, a proto došlo
k lehkému zabloudění, na jedné boudě 
byli trochu protivní... Ale celkově se, 
myslím, pochod povedl a všichni v cíli 
vypadali spokojeně, navíc se zaslouže-
ným plným bříškem na závěr a s odmě-
nou za účast, za zdolání Sněžky a za 
vyluštění hádanky po cestě.

 Moc děkuju svým spolupachatel-
kám, Lídě a Jarušce, bez nich by to také 
nešlo!
       Karolina Boková

 
 
 Letos máme štěstí, covidové 
omezení bylo uvolněno a pochod se 
mohl připravit. Na základě podnětů 
některých pochodníků jsme s Kájou 
Bokovou připravily ještě jednu kratší 
trasu, kterou by mohli využít rodiče
s menšími dětmi nebo senioři. Patřím
k té druhé skupině a nová trasa mě 
lákala hlavně proto, že vedla místy, 
kudy ještě tento pochod nešel. 
 V sobotu ráno nás zdraví modrá 
obloha a sluníčko. Start je v infocentru 
v Lánově. Několik stálých zdatných 
turistů vyrazilo na Sněžku, někteří
si zopakovali návštěvu Lesní boudy
a Tetřevek, moje trasa vede na chatu 
Styl. 
 Lánovem se jde dobře, účastníci 
této trasy musí hned sbírat písmenka
z rozmístěných obrázků, aby mohli 
sestavit hádanku, zpáteční cesta vede 
jinudy. Rozluštění hádanky zní – 
„Špička“. Po Rumovce je pěkná 
procházka, je tu i chládek. Docházím
k odbočce doprava na modrou turistic-
kou značku, poté následuje odbočka 

vlevo na chalupu Styl. Dělám si malou 
zacházku ke kapličce. Kromě obvyklé 
výzdoby je zde umístěna fotka
zesnulé Zdeny Blažkové a velmi pěkně 
napsané poslední rozloučení, které tam 
umístila její rodina. 
 Pokračuji na Styl, v oblacích mi nad 
hlavou krouží asi 15 dravců, zřejmě je 
dostatek hlodavců. Stoupání je docela 
náročné, ale jsou krásné výhledy
do vzdáleného okolí. Pod chatou Styl 
mě dohání má vnoučata se svým tátou. 
Na chalupě si nejdříve otiskneme razít-
ko, je tu kontrola. Potom si dopřáváme 
občerstvení – kulajda je výborná, děti 
si pochvalují kofolu a nanuky. Pokra-
čujeme na Vápenici – poslední krátké 
stoupání, pak prudce dolů po žluté zpět 
na Rumovku. Zde odbočujeme vlevo
a po chvíli nás zláká prohlídka uměle 

vytvořeného vodopádu. Vykopaným 
žlábkem proudí voda směrem ke skále, 
ze které padá z výšky cca 6 m do jezír-
ka. Zajímavý nápad, líbí se mi i celý 
prostor u vodopádu. 

 Vracíme se Rumovkou dolů a u re-
tenční nádrže odbočujeme doprava
k Měsíčnímu údolí. Trochu nás pokro-
pil deštík, ale nevadí nám to. Pokraču-
jeme mezi kalužemi a po chvíli 
odbočujeme na pěšinu v louce, bláto
po včerejším dešti trochu vyschlo, 
procházíme bez nábalu na botách. 
Cesta nás dovedla na letiště, pokraču-
jeme vlevo loukou nad letištní plochou. 
Zanedlouho jsme u bývalého hotelu 
Harmonie a poté v cíli – u fotbalového 
hřiště v Lánově. Dostáváme diplom
a za lánovskou bankovku si dopřáváme 
občerstvení – výběr ze zabíjačkových 
hodů, které připravil provozovatel 
Hospůdky na hřišti p. Vladimír Mauer. 
Polévka i guláš byly velmi chutné.
 Současně s pochodem zde probíhá 
program pro děti a tak se můžeme 
pobavit i pohledem na dětská vystou-
pení a hry. 
 Skládám dík paní starostce a dal-
ším, kteří pochod vymýšlí, organizují, 
zajišťují a financují. 
 Je trochu škoda, že se ho zúčastnilo 
málo místních zájemců. V cíli jsem 
zjistila, že pochod zvládlo 28 účastníků 
– na Sněžku se vydalo 10 pochodníků, 
na Tetřeví boudy 4, na Styl 14. 
                                      Lída Kučerová

  Pamětní list na svátost
  manželství
 Na konci června přišla do infocen-
tra Renata Tošovská z Prostředního 
Lánova, že při  úklidu objevila
za svatební fotkou svých rodičů 
schovaný pamětní list k sňatku 
Wenzela Zirma a Marie Goder
v dolnodvorském kostele z r. 1936. 
Pokud by se našli potomci této rodiny, 
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Tito sněžkaři přijeli zdaleka.

Kaplička v Horním Lánově.

Míša Kučerová u vodopádu.

Foto Lucie Šrutková.

Pochod z Lánova na  Sněžku
26. 6. 2021, 16. ročník
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si speciální bubnovou technikou nabar-
vili úžasná indiánská trička, která jsme 
si vzali na sebe, když jsme jeli na výlet. 
Každá školka si tentokrát vybrala jiný 
zajímavý výlet. My jsme se vydali na 
celodenní výlet do ZOO Dvůr Králové. 
Beze spěchu jsme tak viděli všechna 
zvířata, prošli si pavilony, pohráli si na 
hřišti a odměnou nám byl skvělý oběd 
přímo v zoologické zahradě. Děti
z Horního Lánova se vydaly na Benec-
ko, tady navštívily rodinnou farmu
v Horních Štěpanicích, kde se svezly 
na koních. Prošly Lufťákovu stezku,
a když splnily úkoly, čekal na ně 
zasloužený oběd a zmrzlina v místní 
restauraci. A děti z "béčka" jely tento-
krát do Farmaparku Muchomůrka
ve Svobodě nad Úpou. Park je plný 
volně žijících zvířat a různých přírod-
ních prolézaček, kterých si naše děti 
naplno užily.

 Konec roku je vždy trochu hektický 
a náročný a šerpování předškoláků se 
zahradní slavností je pro nás takovým 
oficiálním završením roku. A to nás 
často přepadne i smutek, že odchází 
děti, se kterými jsme byli téměř denně 
polovinu jejich života... Letos bylo
na školáky pasováno 23 dětí. Za nás 
učitelky všem moc přeji, ať se jim
ve škole daří a jsou v novém prostředí 
spokojené. A my se v září budeme těšit 
na nové drobečky, kteří snad nebudou 
moc plakat po mamince ☺

      Za kolektiv MŠ Tereza Bubaňová

  Projektový den a Den dětí
  s tématem oheň
Sirénou to vše začalo. Den plný sportu, 
zajímavých aktivit, hudby a v nepo-
slední řadě vody a odměn.

 Celý první stupeň, za asistence 
deváťáků, se 4. 6. rozběhl do zahrady 
naší školy. Na 18 stanovišť si svou 
skupinu vedl nejstarší z prvního stupně 
– páťák.  V každé skupině byl někdo
z jednotlivých ročníků prvního stupně. 
Malí žáčci tak měli oporu v těch, kteří 
spoustu věcí znají, a velcí měli nejdůle-
žitější roli – hlídat si celou svou skupi-
nu, udržovat ji  v dobré náladě
a vést ji ke splnění všech činností. Děti 
si zkusily chůzi na chůdách, překoná-
valy opičí dráhu, trefovaly se „do 
peklíčka“, zjistily, zda hoří cukr, 
skákaly v pytlích, poznávaly rostliny
a živočichy, zkoušely si sestavit 
hraničku k rozdělání ohně. Stanoviště 
pro ně připravili deváťáci a po celé 
dopoledne dokola vysvětlovali, ukazo-
vali. Speciální stanoviště bylo u hasičů 
z Prostředního Lánova. Děti si zde 
zkusily shodit plechovky proudem 
vody, vyslechly si informace o činnosti 
hasičů, prohlédly si hasičské auto
a hadice. Protože bylo pěkné počasí, 
tak se každý z nás odvážil vstoupit pod 
rozprašovač s vodou nebo rovnou pod 
pořádnou sprchu, kterou nám poskytli 
také hasiči. V atmosféře podkreslené 
hudbou si děti přicházely pro sladkou 
odměnu.

 Myslím, že nejen naši žáčci, ale
i my, dospělí, jsme z tohoto dne odchá-
zeli spokojení, unavení……a mokří ☺

                                     Ivana Malínská

  Běh harteckou alejí
  Ve středu 16. 6. se konal ve 
Vrchlabí závod „Běh harteckou alejí“, 
kterého se v plné parádě zúčastnila také 
ZŠ Lánov. Na naše odvážné žáky 
prvního stupně čekala trať v délce 500 
m. S oranžovými startovními čísly na 
hrudi se s odhodláním stavěli v 10 
hodin na start naši nejmenší, následo-
váni staršími. Startovali vždy čtyři 
závodníci po minutě (intervalový 
start). Mladí sportovci a sportovkyně 
dali do závodu vše. K vidění bylo 
předbíhání, úsměvy, vlající čísla na 
hrudi, odhazovaná čepice, fandění 
fanoušků i našich kantorů.

 Na medailových pozicích se 
umístili tito žáci: 
Kategorie dívky 1. třída:
1. místo - Lucie Kratochvílová
(čas 1:44)
3. místo - Ludmila Jebavá (čas 1:55)
Kategorie chlapci 4. třída:
3. místo - Tadeáš Maxa (čas 1:28)

 Za předvedené výkony a reprezen-
taci ZŠ Lánov chválíme všechny 
zúčastněné žáky!

 Půldenní sportovní zážitek byl 
okořeněn zpáteční cestou z Harty do 
Lánova, kterou žáci absolvovali pěšky. 
Zejména naše prvňáčky a druháčky
za zvládnutí této trasy (cca 5 km 
dlouhé) v teplém počasí chválíme.

 Všechny výsledky najdete na webu  
https://beh-harteckou-aleji.webnode.cz
/vysledky/vysledky-2021/
Foto: https://www.facebook.com/sear-
ch/top?q=b%C4%9Bh%20hartec-
kou%20alej%C3%AD
        Tým kantorů

  Projektový den
  sedmých tříd
 V pátek 4. června proběhl na naší 
škole projektový den na téma „oheň“. 
Během dopoledního programu se 
vydala 7. A společně se 7. B na vycház-
ku do trempské osady „Na brodě“. 
Hlavním cílem tohoto dne bylo si 
společně užít krásného slunečného 
dopoledne. Něco málo jsme si 
pověděli o lomu v Horním Lánově, 
kterým jsme procházeli. Někteří žáci 
zde byli poprvé, a tak byli lomem 
okouzleni. 

 Na místě osady se chlapci hned 
pokoušeli rozdělat oheň bez sirek. 
Překvapila mě jejich snaha a vytrva-
lost. Vydrželi u této aktivity poměrně 
dlouhou dobu a věřím tomu, že kdyby-
chom měli více času, tak se jim oheň 
podařilo jako správným trempům 
rozdělat. Na ohni jsme si opekli buřty
a všelijaké dobroty, např. „maršme-
louny“. Zahráli jsme si různé hry
a někteří i zvládli pár tónů na kytaru. 
Kluci byli unešeni trempskou chatou
a jejím vybavením. A možná si někteří 
vezmou příklad a někde v okolí 
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  Klub důchodců
  státního statku
 Po dlouhé době - kvůli covidu - 
jsme se mohli zase scházet a začít 
organizovat výlety do našeho okolí pro 
naše členy a v případě volných míst
i pro rodinné příslušníky.

 První výlet se konal 1. července,
a to do přírody, do krásné ZOO
v Liberci. Obloha byla sice zatažená, 
ale oblečení a deštníky byly po ruce. 
Počasí však přálo na procházku po 
ZOO, bylo ideální. V ZOO jsme byli 
mezi prvními, a tak jsme si zvířátka 
mohli dobře prohlédnout i nafotit. 
ZOO v Liberci je velmi členitá a každý 
si mohl vybrat, kam se chce podívat. 
Kdo měl chuť, mohl si koupit i něco 
dobrého k snědku, dát si kafíčko
i pivečko a něco pěkného na památku. 
Výlet jsme si moc pochvalovali
a děkovali panu Jeřábkovi za šťastný 
návrat.

 Druhou akcí byl zájezd na výstavu 
"Květy" do Lysé nad Labem, kam 
tradičně jezdíme. Byli jsme překvapen, 
kolik lidí se s námi přijelo podívat. Asi 
proto, že se dlouho nic nemohlo konat. 
My jsme se těšili, že si koupíme nějaké 
kytičky, výpěstky a novinky od zahrád-
kářů. Sortiment byl trochu omezený, 
protože ani zahrádkáři nevěděli, jaká 
bude situace, a tak raději méně sázeli
a předpěstovali. Přesto tam zase bylo 
plno jiných věcí, tak jsme mohli 
utrácet. Den byl moc pěkný, stačili 
jsme si projít celé výstaviště, dát si 
něco dobrého a spokojeni jsme se 
navraceli domů.

 Oba zájezdy byly plně obsazeny
a musíme poděkovat panu Jeřábkovi
z Kunčic nad Labem za příjemnou 
jízdu a šťastný návrat. Rádi s ním 
jezdíme a doufáme, že tomu bude
i v budoucnosti.

 Snad již nepříjemná situace pomine 
a my se budeme moci více setkávat
a jezdit na krásné výlety, které pro
nás vymýšlí a připravuje paní Capouš-
ková. Moc jí za její aktivní práci 
děkujeme.
   Za Klub Dagmar Zaplatílková

  SDH Prostřední Lánov
  Díky rozvolňování koronavi-
rové situace se i činnost dobrovolných 
hasičů mohla postupně vrátit do 
běžných kolejí.
 Na jaře jsme pokračovali v rekon-
strukci kuchyňky a nyní se již můžeme 
těšit z nového a krásného zázemí naší 
hasičárny. Zejména naši muži zde 
odvedli nemalý kus práce.

 Letošní pálení čarodějnic na hřišti 
bohužel proběhnout nemohlo. Přesto 
nakonec hasiči k ohni vyjet museli. 
Jednalo se o požár skládky pneumatik 
na letišti v Dolním Lánově. Podle 
dostupných informací byl tento požár 
založen úmyslně.

 V květnu tradičně proběhla sbírka 
pro Diakonii Broumov, kdy mohli 
spoluobčané darovat již nepotřebné 
oblečení nebo vybavení domácnosti. 
Touto cestou bych ráda za nás hasiče 
poděkovala dlouholetým členkám 
našeho sboru paní Janě Jackové a paní 
Ladislavě Gyšovové, které se celý 
týden o tuto akci staraly.

 Velmi si také vážíme spolupráce se 
školou v Lánově. Letos si nás přizvali 
na projektový den dětí s tématem oheň. 
Akce se konala 7. 6. v dopoledních 
hodinách a děti ze školy si tak mohly 
vyzkoušet stříkání hadicí nebo si 
prohlédnout vybavení auta. Ani mateř-
ská škola nezůstala pozadu a předško-
láci tak mohli navštívit hasičskou 
stanici. Děkuji tímto Janu Ryplovi
za úžasnou prohlídku, kterou dětem 
zprostředkoval.

 Společně s dobrovolnými hasiči
z Horního Lánova jsme 19. 6. pomáhali 
s organizací Krkonošského cyklomara-
tonu. Jednalo se především o zajištění 
bezpečnosti závodníků na veřejných 
komunikacích.

 Jsme velice rádi, že nám situace 
dovolila uspořádat oblíbené Vítání 
prázdni tentokrát na téma řemesla. 
Účast byla veliká, tentokrát přišlo asi 
140 dětí. Čekalo na ně deset zajíma-
vých stanovišť s odměnou za splnění 

všech úkolů na konci. Nechybělo ani 
malování na obličej nebo řádění
v nastříkané pěně. Bohatý program 
tohoto dne byl doplněn o zabijačkové 
hody a završen byl večerní taneční 
zábavou. Děkujeme všem ‚nečlenům' 
našeho sboru za výpomoc, bez nich by 
nebylo možné tuto akci uspořádat.

 Aby byla naše jednotka schopná 
výjezdu a zvládala větší záběr pomoci, 
je potřeba stále doplňovat techniku. 
Proto se letos nakoupila ze zdrojů 
hasičského sboru nová motorová pila, 
která je důležitá při odstraňování 
spadlých stromů nebo větví.

 Již známe termín hasičského plesu. 
Ten by se měl konat 12. 2. 2022. Pokud 
nám to tedy situace dovolí, budeme se 
na Vás moc těšit.
 Za SDH Prostřední Lánov
      Tereza Bubaňová

  Konec roku
  v mateřské škole
 Po březnovém uzavření školek
a různých omezeních jsme si konečně 
mohli alespoň naplno užít závěr 
školního roku. V květnu jsme dětem 
připravili Šmoulí mejdan, kdy se celá 
školka doslova zbarvila do modra. 
Nechyběly šmoulí hry, hledání Garga-
mela nebo šmoulí diskotéka. Zato
ve školce na budově B si děti udělaly 
Žabičkový den a tam vévodila zelená.

 Počasí nám přálo, a tak jsme mohli 
na dětský den uspořádat na zahradě 
karneval, který jsme museli díky 
lockdownu odložit. Děti nám tak 
konečně předvedly připravené krásné 
masky a užily si spoustu zábavy při 
plnění úkolů a soutěží. V Horním 
Lánově se v tento den děti proměnily
v piráty a jejich úkolem bylo najít 
poklad.

 Velmi milé bylo pozvání paní Kláry 
Thiele Jirkové do jejich úžasné 
Svíčkárny RODAS Krkonoše. Děti
si tak mohly vyzkoušet zdobení
svíček, výrobu mýdel nebo plnění 
sáčků vonnými koupelovými solemi. 
Všechny svoje výrobky si navíc mohly 
krásně zabalené odnést domů. Ještě 
jednou moc děkujeme za ochotu
a úžasný přístup.

 V červnu jsme si s dětmi udělali 
indiánský týden, který dětem přiblížil 
život a způsoby indiánů. Vydali jsme se 
na "lov bizona", zkoušeli střelbu z luků 
a praků, vyrobili si lapače snů nebo 
indiánské čelenky a korále. Také jsme 

Dětský den v ZŠ.

Slavnostní zakončení roku, šerpování.

Žabičky na výletě.

Vítání prázdnin.

ZŠ A MŠ LÁNOV
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si speciální bubnovou technikou nabar-
vili úžasná indiánská trička, která jsme 
si vzali na sebe, když jsme jeli na výlet. 
Každá školka si tentokrát vybrala jiný 
zajímavý výlet. My jsme se vydali na 
celodenní výlet do ZOO Dvůr Králové. 
Beze spěchu jsme tak viděli všechna 
zvířata, prošli si pavilony, pohráli si na 
hřišti a odměnou nám byl skvělý oběd 
přímo v zoologické zahradě. Děti
z Horního Lánova se vydaly na Benec-
ko, tady navštívily rodinnou farmu
v Horních Štěpanicích, kde se svezly 
na koních. Prošly Lufťákovu stezku,
a když splnily úkoly, čekal na ně 
zasloužený oběd a zmrzlina v místní 
restauraci. A děti z "béčka" jely tento-
krát do Farmaparku Muchomůrka
ve Svobodě nad Úpou. Park je plný 
volně žijících zvířat a různých přírod-
ních prolézaček, kterých si naše děti 
naplno užily.

 Konec roku je vždy trochu hektický 
a náročný a šerpování předškoláků se 
zahradní slavností je pro nás takovým 
oficiálním završením roku. A to nás 
často přepadne i smutek, že odchází 
děti, se kterými jsme byli téměř denně 
polovinu jejich života... Letos bylo
na školáky pasováno 23 dětí. Za nás 
učitelky všem moc přeji, ať se jim
ve škole daří a jsou v novém prostředí 
spokojené. A my se v září budeme těšit 
na nové drobečky, kteří snad nebudou 
moc plakat po mamince ☺

      Za kolektiv MŠ Tereza Bubaňová

  Projektový den a Den dětí
  s tématem oheň
Sirénou to vše začalo. Den plný sportu, 
zajímavých aktivit, hudby a v nepo-
slední řadě vody a odměn.

 Celý první stupeň, za asistence 
deváťáků, se 4. 6. rozběhl do zahrady 
naší školy. Na 18 stanovišť si svou 
skupinu vedl nejstarší z prvního stupně 
– páťák.  V každé skupině byl někdo
z jednotlivých ročníků prvního stupně. 
Malí žáčci tak měli oporu v těch, kteří 
spoustu věcí znají, a velcí měli nejdůle-
žitější roli – hlídat si celou svou skupi-
nu, udržovat ji  v dobré náladě
a vést ji ke splnění všech činností. Děti 
si zkusily chůzi na chůdách, překoná-
valy opičí dráhu, trefovaly se „do 
peklíčka“, zjistily, zda hoří cukr, 
skákaly v pytlích, poznávaly rostliny
a živočichy, zkoušely si sestavit 
hraničku k rozdělání ohně. Stanoviště 
pro ně připravili deváťáci a po celé 
dopoledne dokola vysvětlovali, ukazo-
vali. Speciální stanoviště bylo u hasičů 
z Prostředního Lánova. Děti si zde 
zkusily shodit plechovky proudem 
vody, vyslechly si informace o činnosti 
hasičů, prohlédly si hasičské auto
a hadice. Protože bylo pěkné počasí, 
tak se každý z nás odvážil vstoupit pod 
rozprašovač s vodou nebo rovnou pod 
pořádnou sprchu, kterou nám poskytli 
také hasiči. V atmosféře podkreslené 
hudbou si děti přicházely pro sladkou 
odměnu.

 Myslím, že nejen naši žáčci, ale
i my, dospělí, jsme z tohoto dne odchá-
zeli spokojení, unavení……a mokří ☺

                                     Ivana Malínská

  Běh harteckou alejí
  Ve středu 16. 6. se konal ve 
Vrchlabí závod „Běh harteckou alejí“, 
kterého se v plné parádě zúčastnila také 
ZŠ Lánov. Na naše odvážné žáky 
prvního stupně čekala trať v délce 500 
m. S oranžovými startovními čísly na 
hrudi se s odhodláním stavěli v 10 
hodin na start naši nejmenší, následo-
váni staršími. Startovali vždy čtyři 
závodníci po minutě (intervalový 
start). Mladí sportovci a sportovkyně 
dali do závodu vše. K vidění bylo 
předbíhání, úsměvy, vlající čísla na 
hrudi, odhazovaná čepice, fandění 
fanoušků i našich kantorů.

 Na medailových pozicích se 
umístili tito žáci: 
Kategorie dívky 1. třída:
1. místo - Lucie Kratochvílová
(čas 1:44)
3. místo - Ludmila Jebavá (čas 1:55)
Kategorie chlapci 4. třída:
3. místo - Tadeáš Maxa (čas 1:28)

 Za předvedené výkony a reprezen-
taci ZŠ Lánov chválíme všechny 
zúčastněné žáky!

 Půldenní sportovní zážitek byl 
okořeněn zpáteční cestou z Harty do 
Lánova, kterou žáci absolvovali pěšky. 
Zejména naše prvňáčky a druháčky
za zvládnutí této trasy (cca 5 km 
dlouhé) v teplém počasí chválíme.

 Všechny výsledky najdete na webu  
https://beh-harteckou-aleji.webnode.cz
/vysledky/vysledky-2021/
Foto: https://www.facebook.com/sear-
ch/top?q=b%C4%9Bh%20hartec-
kou%20alej%C3%AD
        Tým kantorů

  Projektový den
  sedmých tříd
 V pátek 4. června proběhl na naší 
škole projektový den na téma „oheň“. 
Během dopoledního programu se 
vydala 7. A společně se 7. B na vycház-
ku do trempské osady „Na brodě“. 
Hlavním cílem tohoto dne bylo si 
společně užít krásného slunečného 
dopoledne. Něco málo jsme si 
pověděli o lomu v Horním Lánově, 
kterým jsme procházeli. Někteří žáci 
zde byli poprvé, a tak byli lomem 
okouzleni. 

 Na místě osady se chlapci hned 
pokoušeli rozdělat oheň bez sirek. 
Překvapila mě jejich snaha a vytrva-
lost. Vydrželi u této aktivity poměrně 
dlouhou dobu a věřím tomu, že kdyby-
chom měli více času, tak se jim oheň 
podařilo jako správným trempům 
rozdělat. Na ohni jsme si opekli buřty
a všelijaké dobroty, např. „maršme-
louny“. Zahráli jsme si různé hry
a někteří i zvládli pár tónů na kytaru. 
Kluci byli unešeni trempskou chatou
a jejím vybavením. A možná si někteří 
vezmou příklad a někde v okolí 
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  Klub důchodců
  státního statku
 Po dlouhé době - kvůli covidu - 
jsme se mohli zase scházet a začít 
organizovat výlety do našeho okolí pro 
naše členy a v případě volných míst
i pro rodinné příslušníky.

 První výlet se konal 1. července,
a to do přírody, do krásné ZOO
v Liberci. Obloha byla sice zatažená, 
ale oblečení a deštníky byly po ruce. 
Počasí však přálo na procházku po 
ZOO, bylo ideální. V ZOO jsme byli 
mezi prvními, a tak jsme si zvířátka 
mohli dobře prohlédnout i nafotit. 
ZOO v Liberci je velmi členitá a každý 
si mohl vybrat, kam se chce podívat. 
Kdo měl chuť, mohl si koupit i něco 
dobrého k snědku, dát si kafíčko
i pivečko a něco pěkného na památku. 
Výlet jsme si moc pochvalovali
a děkovali panu Jeřábkovi za šťastný 
návrat.

 Druhou akcí byl zájezd na výstavu 
"Květy" do Lysé nad Labem, kam 
tradičně jezdíme. Byli jsme překvapen, 
kolik lidí se s námi přijelo podívat. Asi 
proto, že se dlouho nic nemohlo konat. 
My jsme se těšili, že si koupíme nějaké 
kytičky, výpěstky a novinky od zahrád-
kářů. Sortiment byl trochu omezený, 
protože ani zahrádkáři nevěděli, jaká 
bude situace, a tak raději méně sázeli
a předpěstovali. Přesto tam zase bylo 
plno jiných věcí, tak jsme mohli 
utrácet. Den byl moc pěkný, stačili 
jsme si projít celé výstaviště, dát si 
něco dobrého a spokojeni jsme se 
navraceli domů.

 Oba zájezdy byly plně obsazeny
a musíme poděkovat panu Jeřábkovi
z Kunčic nad Labem za příjemnou 
jízdu a šťastný návrat. Rádi s ním 
jezdíme a doufáme, že tomu bude
i v budoucnosti.

 Snad již nepříjemná situace pomine 
a my se budeme moci více setkávat
a jezdit na krásné výlety, které pro
nás vymýšlí a připravuje paní Capouš-
ková. Moc jí za její aktivní práci 
děkujeme.
   Za Klub Dagmar Zaplatílková

  SDH Prostřední Lánov
  Díky rozvolňování koronavi-
rové situace se i činnost dobrovolných 
hasičů mohla postupně vrátit do 
běžných kolejí.
 Na jaře jsme pokračovali v rekon-
strukci kuchyňky a nyní se již můžeme 
těšit z nového a krásného zázemí naší 
hasičárny. Zejména naši muži zde 
odvedli nemalý kus práce.

 Letošní pálení čarodějnic na hřišti 
bohužel proběhnout nemohlo. Přesto 
nakonec hasiči k ohni vyjet museli. 
Jednalo se o požár skládky pneumatik 
na letišti v Dolním Lánově. Podle 
dostupných informací byl tento požár 
založen úmyslně.

 V květnu tradičně proběhla sbírka 
pro Diakonii Broumov, kdy mohli 
spoluobčané darovat již nepotřebné 
oblečení nebo vybavení domácnosti. 
Touto cestou bych ráda za nás hasiče 
poděkovala dlouholetým členkám 
našeho sboru paní Janě Jackové a paní 
Ladislavě Gyšovové, které se celý 
týden o tuto akci staraly.

 Velmi si také vážíme spolupráce se 
školou v Lánově. Letos si nás přizvali 
na projektový den dětí s tématem oheň. 
Akce se konala 7. 6. v dopoledních 
hodinách a děti ze školy si tak mohly 
vyzkoušet stříkání hadicí nebo si 
prohlédnout vybavení auta. Ani mateř-
ská škola nezůstala pozadu a předško-
láci tak mohli navštívit hasičskou 
stanici. Děkuji tímto Janu Ryplovi
za úžasnou prohlídku, kterou dětem 
zprostředkoval.

 Společně s dobrovolnými hasiči
z Horního Lánova jsme 19. 6. pomáhali 
s organizací Krkonošského cyklomara-
tonu. Jednalo se především o zajištění 
bezpečnosti závodníků na veřejných 
komunikacích.

 Jsme velice rádi, že nám situace 
dovolila uspořádat oblíbené Vítání 
prázdni tentokrát na téma řemesla. 
Účast byla veliká, tentokrát přišlo asi 
140 dětí. Čekalo na ně deset zajíma-
vých stanovišť s odměnou za splnění 

všech úkolů na konci. Nechybělo ani 
malování na obličej nebo řádění
v nastříkané pěně. Bohatý program 
tohoto dne byl doplněn o zabijačkové 
hody a završen byl večerní taneční 
zábavou. Děkujeme všem ‚nečlenům' 
našeho sboru za výpomoc, bez nich by 
nebylo možné tuto akci uspořádat.

 Aby byla naše jednotka schopná 
výjezdu a zvládala větší záběr pomoci, 
je potřeba stále doplňovat techniku. 
Proto se letos nakoupila ze zdrojů 
hasičského sboru nová motorová pila, 
která je důležitá při odstraňování 
spadlých stromů nebo větví.

 Již známe termín hasičského plesu. 
Ten by se měl konat 12. 2. 2022. Pokud 
nám to tedy situace dovolí, budeme se 
na Vás moc těšit.
 Za SDH Prostřední Lánov
      Tereza Bubaňová

  Konec roku
  v mateřské škole
 Po březnovém uzavření školek
a různých omezeních jsme si konečně 
mohli alespoň naplno užít závěr 
školního roku. V květnu jsme dětem 
připravili Šmoulí mejdan, kdy se celá 
školka doslova zbarvila do modra. 
Nechyběly šmoulí hry, hledání Garga-
mela nebo šmoulí diskotéka. Zato
ve školce na budově B si děti udělaly 
Žabičkový den a tam vévodila zelená.

 Počasí nám přálo, a tak jsme mohli 
na dětský den uspořádat na zahradě 
karneval, který jsme museli díky 
lockdownu odložit. Děti nám tak 
konečně předvedly připravené krásné 
masky a užily si spoustu zábavy při 
plnění úkolů a soutěží. V Horním 
Lánově se v tento den děti proměnily
v piráty a jejich úkolem bylo najít 
poklad.

 Velmi milé bylo pozvání paní Kláry 
Thiele Jirkové do jejich úžasné 
Svíčkárny RODAS Krkonoše. Děti
si tak mohly vyzkoušet zdobení
svíček, výrobu mýdel nebo plnění 
sáčků vonnými koupelovými solemi. 
Všechny svoje výrobky si navíc mohly 
krásně zabalené odnést domů. Ještě 
jednou moc děkujeme za ochotu
a úžasný přístup.

 V červnu jsme si s dětmi udělali 
indiánský týden, který dětem přiblížil 
život a způsoby indiánů. Vydali jsme se 
na "lov bizona", zkoušeli střelbu z luků 
a praků, vyrobili si lapače snů nebo 
indiánské čelenky a korále. Také jsme 
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 Na poslední den se těšily všechny 
děti maximálně, neboť věděly, že je 
čeká POKLAD!  Naše připravené 
aktivity během týdne byly propojeny 
hrami, při kterých děti získávaly 
postupně čísla, která na závěr tábora 
potřebovaly k odemknutí pokladu. A to 
se jim s jásotem podařilo! Získaly 
zaslouženou odměnu.

 Věříme, že si děti užily dny plné 
zábavy, legrace, sportovních aktivit, 
her, společných okamžiků s novými 
kamarády a výletů do přírody.

 Tímto chceme i poděkovat všem, 
kteří nám byli nějakým způsobem 
nápomocni při realizaci příměstského 
tábora.
       Napsala: Iveta Novotná
        a Jana Vališková (ŠD Lánovák)

  Školní rok 2021-2022
  …odstartoval ve středu 1. 9. 
2021. V čem je, bude jiný než ten 
minulý?

 O prázdninách se škola i školka na 
znovuotevření připravovala. Kromě 
běžných oprav, malování, natírání
a uklízení vzniklo před školou nové 
hřiště na pétanque. Využijí ho nejen 
žáci školy, ale věřím, že udělá radost
i Lánovákům. Za školou se dokončuje 
finální úprava přírodního hřiště
s venkovními učebnami. Mateřská 
školka v PL má nové hrací prvky na 
zahradě, nové pískoviště, ploty
a parkoviště.

 Každý náš rok provází celoškolní 
téma. Díky náročnému loňskému 
covidovému roku to letošní téma tak 
nějak vyplynulo z pocitů, zážitků
i zkušeností s novou situací. Náš školní 
rok 2021-2022 bude ROK MEZILID-
SKÝCH VZTAHŮ. Projdeme si 
tématy, která nejsou vůbec jednodu-
chá, ale pro život důležitá. Žáci se 
setkají se slovy (a nejen se slovy) jako 
je handicap, solidarita, pomoc, odvaha, 
přátelství, rodina. Budeme diskutovat 
mezi sebou, s lidmi i s odborníky, kteří 
něco znají, umí a pomáhají.

 1. 9. se školní kolektiv rozrostl
o nové žáky, na které jsme se těšili. 

Vítám je mezi námi. Přeji všem hodně 
úspěchů, ať se jim v naší škole líbí.

   Školní rok 2021-2022 běží… Co si 
přejeme nejvíce? Klidný, ničím 
nerušený běh bez omezení, zákazů
a opatření, který bude plný lásky, 
zdraví, přátelství a porozumění.

       Mgr. Radmila Koniková

  Pravda o Lánovu aneb
  Drzý článek
   jedné přespolní 
 Čas od času mi některé zpozdilé
a sprosté osoby do očí a s útrpným 
úsměvem sdělí, že je ten Lánov 
nekonečný, ba že se to dokonce nedá 
vydržet. Takové pomluvy! Jako kdyby 
snad sousedi nebyli taky taková nudle
s uzlem uprostřed! Co třeba Vrchlabí? 
Měřil to někdo? Já ano. Po silnici
z Hořejšího do dolního Vrchlabí skoro 
10 km, jen to fikne. Co je to ve srovnání 
s našimi všelánovskými osmi upoce-
nými kiláky? A vyčítá někdo Vrchlabí, 

že je nekonečné? Ne. Vrchlabí prostě 
šikovně odpoutává pozornost - tu 
načančaným novým náměstím s koste-
lem, tu lidmi skákajícími do silnice 
mimo přechody a iluze je tady. My holt 
náměstí nemáme (a nikdy neměli), 
kostel jsme si odbouchli (a stejně nestál 
u silnice) a lidi tu tak do cesty neská-
čou. Nebo spílá snad někdo kvůli délce 
Branným (cca 8 km jako my) nebo 
Kalným (taky cca 8 km)? Můžeme 
navíc za to, že se na nás lepí Dolní Dvůr 
s Dolním Lánovem a vypadáme delší?? 

Šla obluda, šla
z Dolního Dvora,
v Horním Lánově
byla vyprahlá
a v tom Prostředním
už fakt nemohla,
v Dolním Lánově
škytla-prdla-omdlela.

Máme tu ale jiné věci k vidění, že by si 
jeden myslel, že to neznalé cizí cestu-
jící osobě uteče rychle taky. Třeba tady 
- ovce na silnici. Minule, když jsem tu 
jela, tak tu taky jedna byla. Že by to 
byla ta samá? To nikomu nechybí?
A hele - pes baskervilský! Ale vrtí 
ocasem, vypadá jako kámoš, navíc jde 
po přechodu, asi mazák. Nebo ten 
legračně useklý kruháč a ty kostky,
co se po nich tak bezva přefrčí. Akorát 
tu nemají nijak značené, kudy se jede 
na Pec (ale co tam taky, že jo). Proboha, 
zase ten kruháč kropí. To zase budu
na tom kole hned po ránu ohozená.
To je snad lepší ten prach z lomu 
suchej, to se aspoň oklepe. A ty pěkné 
záhony, to muselo být peněz a práce, 
ale stálo to fakt za to. Mají tu prý někde 
vzácný kytky, ale mlží, mlží, nechtějí 
říct, kde rostou. Vždyť bych si utrhla 
jen jednu. Jů, tady jde banda chlapů
s flintama! Teď bych nechtěla být v poli 
zajícem. A tady je komín našikmo, to 
jsem zvědavá, kdy jim to spadne. Tady 
štěká pes a tam zas kočka. A taky jde po 
přechodu! Jé a tady mají legrační 
malůvku na vratech a tamhle to zatep-
lení nedopadlo dobře, ten barák 
vypadal líp předtím. A tamhle zase 
někdo parkuje, kde nemá. A hele, ty 
krásný červený tulipány! Hm a tenhle 
křížek by teda Obec měla opravit, 
vždyť je to hanba. A jeje, ukazatel 
rychlosti hlásí, že jedu osmdesát 
zrovna u ZŠ, sakra. Hm, brašničky 
větší než dětičky... Jak jen to unesou? 
Se nedivím, že je rodiče vozí až úplně 
ke škole. Prý je tam pak ale po ránu 
úplný dopravní masakr. A proč tady ti 
blbci hážou ten odpad ke kontejnerům, 
když je v nich už úplně plno? A vůbec, 
když tady teď byl ten nebezpečný
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 vybudují něco podobného pro obdiv 
budoucí generace.

 Myslím, že budu mluvit za všechny, 
když řeknu, že výlet byl super a všichni 
jsme si ho maximálně užili.

                  Soňa Matyášová

  Pomazánka z písanky
  A tak pomalu končí školní rok 
a v písance zbývají poslední stránky… 
Recept na pomazánku, do které patří 
vejce, mrkev a tvaroh. „Hmm, jak asi 
chutná?“, říkáme si. Najednou ze třídy 
zazní: „No, tak si ji vyrobíme, paní 
učitelko!“ Velkou výzvu děti s chutí 
přijaly a druhý den jsme se pustili do 
práce. 
 O výsledky našeho snažení jsme se 
podělili i s dětmi z 8. a 9. tříd, které pro 
nás vypěstovaly různé rostlinky. Snad 
chutnalo i paní ředitelce, které tímto 
děkujeme za celoroční starost o nás.

                                   Dana Jakubcová

  Třídní výlet 8. B aneb
  do korun stromů
 Dne 24. 6. jsme s žáky vyrazili na 
školní výlet. Byli jsme moc a moc rádi, 
že se můžeme po tak dlouhém odlou-
čení na distanční výuce užívat navzá-
jem. Nejen dětem, ale i nám učitelům 
společný čas, nejen při výuce, chyběl.
 Ráno jsme autobusem dojeli do 
Janských Lázní, kde jsme navštívili 
Stezku korunami stromů. Pro některé

z nás to byla první návštěva, a tak jsme 
byli obzvláště unešeni nádhernou 
přírodou a překrásnými výhledy všude 
kolem. Po náročné prohlídce jsme si, 
jak děti říkaly, trochu „zašopovali“
v místním obchůdku a hurá na oběd. 
Někdo si dopřál řízek v místní restaura-
ci, jiní si dopřávali z vlastních zásob od 
maminek.
 Po obědě jsme vyšli zpět domů do 
Lánova. Ano, pěšky. Nejsme žádné 
bábovky. Cesta to byla klikatá, hodně 
do kopce a zase dolů, ale nám to 
nevadilo. Za velmi pěkného počasí 
jsme se opět kochali krásami přírody. 
Šli jsme přes Zrcadlovky a Černý Důl 
přímo do Lánova.
 Myslím, že i za děti mohu napsat,
že se nám výlet velmi líbil. Všichni se 
chovali vzorně (doufám, že i paní 
učitelky), a tak všem zdatným turistům 
z 8. B patří velká pochvala.

     Nina Javorová, Olga Čermáková  
            a žáci 8. B

  3. třídy na výletě
  Na závěr školního roku přece 
nesmí chybět výlet, odměna za 
celoroční práci, byť byl, jaký byl.
 Autobus nás zavezl do městyse 
Černý Důl, odkud jsme se vydali přes 
kopec domů. Zajímavý byl pohled do 
vápencového lomu a lanovka nad 
našimi hlavami, která je nejstarší ve 
střední Evropě.
 Svačinkou nám byl opečený,
i někdy připečený buřtík. Cesta nás 
vedla kolem dvou kapliček, sv. Kříže
a sv. Michala, a pak jsme ještě nakoukli 
do trampské osady Bumbálka.
 Počasí nám přálo, a to je důležitá 
část výletu. Trochu unaveni, ale spoko-
jeni jsme dorazili ke škole.
                                   Dana Jakubcová

   Začátkem července 2021 jsme 
uskutečnili letní příměstský tábor při 
ZŠ a MŠ Lánov za podpory EU. Tábor 
byl pětidenní a nesl se v duchu „Léto 
nás baví“. Zúčastnilo se ho 19 dětí
ve věku od 6 do 11 let. Tábor jsme 
zaměřili především na pohybové 
aktivity, pobyt venku, sport a turistiku. 
Na každý den jsme měli připravený 
program tak, aby obohatil děti o nové 
zážitky. Soustředili jsme se jak
na rozvoj samostatnosti dětí, tak
i na rozvoj týmové práce. Zaměření 
činností byla pestrá, děti měly možnost 
se i kreativně rozvíjet.

 Hned první den jsme s dětmi 
vyráběli táborová trička, děti též 
tvořily stromečky poznání, u kterých si 
měly vymyslet, jaké ponesou ovoce. 
Dle své fantazie děti očarovaly plody 
tak, že kdo by je snědl, mohl získat 
nadpřirozené vlastnosti apod. 

   Druhý den jsme podnikli výlet do 
Měsíčního údolí, kde jsme plnili 
táborovou hru a opékali buřty. Třetí den 
jsme navštívili Svíčkárnu RODAS
v Lánově, kde nás čekala výroba
a zdobení svíček, k tomu plnění sáčku 
mořskou koupelovou solí s různými 
esenciálními oleji. Dětem tak vznikaly 
všelijaké barevné variace.
 Čtvrtý den jsme se obohatili 
celodenním výletem na Strážné, kam 
nás vyvezl vláček Bubáček. Počasí 
nebylo zrovna příznivé, museli jsme 
vytáhnout i pláštěnky, ale pán hor – 
Krakonoš se nad námi slitoval a seslal 
nám sluníčko, takže zpátky do Lánova 
jsme šli pěšky a s úsměvem. 

Příměstský tábor
Lánovák - „Léto nás baví“

Na fotografiích přírodní hřiště
s venkovními učebnami a nové hřiště

na pétanque.
Foto Radka Koniková
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 Na poslední den se těšily všechny 
děti maximálně, neboť věděly, že je 
čeká POKLAD!  Naše připravené 
aktivity během týdne byly propojeny 
hrami, při kterých děti získávaly 
postupně čísla, která na závěr tábora 
potřebovaly k odemknutí pokladu. A to 
se jim s jásotem podařilo! Získaly 
zaslouženou odměnu.

 Věříme, že si děti užily dny plné 
zábavy, legrace, sportovních aktivit, 
her, společných okamžiků s novými 
kamarády a výletů do přírody.

 Tímto chceme i poděkovat všem, 
kteří nám byli nějakým způsobem 
nápomocni při realizaci příměstského 
tábora.
       Napsala: Iveta Novotná
        a Jana Vališková (ŠD Lánovák)

  Školní rok 2021-2022
  …odstartoval ve středu 1. 9. 
2021. V čem je, bude jiný než ten 
minulý?

 O prázdninách se škola i školka na 
znovuotevření připravovala. Kromě 
běžných oprav, malování, natírání
a uklízení vzniklo před školou nové 
hřiště na pétanque. Využijí ho nejen 
žáci školy, ale věřím, že udělá radost
i Lánovákům. Za školou se dokončuje 
finální úprava přírodního hřiště
s venkovními učebnami. Mateřská 
školka v PL má nové hrací prvky na 
zahradě, nové pískoviště, ploty
a parkoviště.

 Každý náš rok provází celoškolní 
téma. Díky náročnému loňskému 
covidovému roku to letošní téma tak 
nějak vyplynulo z pocitů, zážitků
i zkušeností s novou situací. Náš školní 
rok 2021-2022 bude ROK MEZILID-
SKÝCH VZTAHŮ. Projdeme si 
tématy, která nejsou vůbec jednodu-
chá, ale pro život důležitá. Žáci se 
setkají se slovy (a nejen se slovy) jako 
je handicap, solidarita, pomoc, odvaha, 
přátelství, rodina. Budeme diskutovat 
mezi sebou, s lidmi i s odborníky, kteří 
něco znají, umí a pomáhají.

 1. 9. se školní kolektiv rozrostl
o nové žáky, na které jsme se těšili. 

Vítám je mezi námi. Přeji všem hodně 
úspěchů, ať se jim v naší škole líbí.

   Školní rok 2021-2022 běží… Co si 
přejeme nejvíce? Klidný, ničím 
nerušený běh bez omezení, zákazů
a opatření, který bude plný lásky, 
zdraví, přátelství a porozumění.

       Mgr. Radmila Koniková

  Pravda o Lánovu aneb
  Drzý článek
   jedné přespolní 
 Čas od času mi některé zpozdilé
a sprosté osoby do očí a s útrpným 
úsměvem sdělí, že je ten Lánov 
nekonečný, ba že se to dokonce nedá 
vydržet. Takové pomluvy! Jako kdyby 
snad sousedi nebyli taky taková nudle
s uzlem uprostřed! Co třeba Vrchlabí? 
Měřil to někdo? Já ano. Po silnici
z Hořejšího do dolního Vrchlabí skoro 
10 km, jen to fikne. Co je to ve srovnání 
s našimi všelánovskými osmi upoce-
nými kiláky? A vyčítá někdo Vrchlabí, 

že je nekonečné? Ne. Vrchlabí prostě 
šikovně odpoutává pozornost - tu 
načančaným novým náměstím s koste-
lem, tu lidmi skákajícími do silnice 
mimo přechody a iluze je tady. My holt 
náměstí nemáme (a nikdy neměli), 
kostel jsme si odbouchli (a stejně nestál 
u silnice) a lidi tu tak do cesty neská-
čou. Nebo spílá snad někdo kvůli délce 
Branným (cca 8 km jako my) nebo 
Kalným (taky cca 8 km)? Můžeme 
navíc za to, že se na nás lepí Dolní Dvůr 
s Dolním Lánovem a vypadáme delší?? 

Šla obluda, šla
z Dolního Dvora,
v Horním Lánově
byla vyprahlá
a v tom Prostředním
už fakt nemohla,
v Dolním Lánově
škytla-prdla-omdlela.

Máme tu ale jiné věci k vidění, že by si 
jeden myslel, že to neznalé cizí cestu-
jící osobě uteče rychle taky. Třeba tady 
- ovce na silnici. Minule, když jsem tu 
jela, tak tu taky jedna byla. Že by to 
byla ta samá? To nikomu nechybí?
A hele - pes baskervilský! Ale vrtí 
ocasem, vypadá jako kámoš, navíc jde 
po přechodu, asi mazák. Nebo ten 
legračně useklý kruháč a ty kostky,
co se po nich tak bezva přefrčí. Akorát 
tu nemají nijak značené, kudy se jede 
na Pec (ale co tam taky, že jo). Proboha, 
zase ten kruháč kropí. To zase budu
na tom kole hned po ránu ohozená.
To je snad lepší ten prach z lomu 
suchej, to se aspoň oklepe. A ty pěkné 
záhony, to muselo být peněz a práce, 
ale stálo to fakt za to. Mají tu prý někde 
vzácný kytky, ale mlží, mlží, nechtějí 
říct, kde rostou. Vždyť bych si utrhla 
jen jednu. Jů, tady jde banda chlapů
s flintama! Teď bych nechtěla být v poli 
zajícem. A tady je komín našikmo, to 
jsem zvědavá, kdy jim to spadne. Tady 
štěká pes a tam zas kočka. A taky jde po 
přechodu! Jé a tady mají legrační 
malůvku na vratech a tamhle to zatep-
lení nedopadlo dobře, ten barák 
vypadal líp předtím. A tamhle zase 
někdo parkuje, kde nemá. A hele, ty 
krásný červený tulipány! Hm a tenhle 
křížek by teda Obec měla opravit, 
vždyť je to hanba. A jeje, ukazatel 
rychlosti hlásí, že jedu osmdesát 
zrovna u ZŠ, sakra. Hm, brašničky 
větší než dětičky... Jak jen to unesou? 
Se nedivím, že je rodiče vozí až úplně 
ke škole. Prý je tam pak ale po ránu 
úplný dopravní masakr. A proč tady ti 
blbci hážou ten odpad ke kontejnerům, 
když je v nich už úplně plno? A vůbec, 
když tady teď byl ten nebezpečný
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 vybudují něco podobného pro obdiv 
budoucí generace.

 Myslím, že budu mluvit za všechny, 
když řeknu, že výlet byl super a všichni 
jsme si ho maximálně užili.

                  Soňa Matyášová

  Pomazánka z písanky
  A tak pomalu končí školní rok 
a v písance zbývají poslední stránky… 
Recept na pomazánku, do které patří 
vejce, mrkev a tvaroh. „Hmm, jak asi 
chutná?“, říkáme si. Najednou ze třídy 
zazní: „No, tak si ji vyrobíme, paní 
učitelko!“ Velkou výzvu děti s chutí 
přijaly a druhý den jsme se pustili do 
práce. 
 O výsledky našeho snažení jsme se 
podělili i s dětmi z 8. a 9. tříd, které pro 
nás vypěstovaly různé rostlinky. Snad 
chutnalo i paní ředitelce, které tímto 
děkujeme za celoroční starost o nás.

                                   Dana Jakubcová

  Třídní výlet 8. B aneb
  do korun stromů
 Dne 24. 6. jsme s žáky vyrazili na 
školní výlet. Byli jsme moc a moc rádi, 
že se můžeme po tak dlouhém odlou-
čení na distanční výuce užívat navzá-
jem. Nejen dětem, ale i nám učitelům 
společný čas, nejen při výuce, chyběl.
 Ráno jsme autobusem dojeli do 
Janských Lázní, kde jsme navštívili 
Stezku korunami stromů. Pro některé

z nás to byla první návštěva, a tak jsme 
byli obzvláště unešeni nádhernou 
přírodou a překrásnými výhledy všude 
kolem. Po náročné prohlídce jsme si, 
jak děti říkaly, trochu „zašopovali“
v místním obchůdku a hurá na oběd. 
Někdo si dopřál řízek v místní restaura-
ci, jiní si dopřávali z vlastních zásob od 
maminek.
 Po obědě jsme vyšli zpět domů do 
Lánova. Ano, pěšky. Nejsme žádné 
bábovky. Cesta to byla klikatá, hodně 
do kopce a zase dolů, ale nám to 
nevadilo. Za velmi pěkného počasí 
jsme se opět kochali krásami přírody. 
Šli jsme přes Zrcadlovky a Černý Důl 
přímo do Lánova.
 Myslím, že i za děti mohu napsat,
že se nám výlet velmi líbil. Všichni se 
chovali vzorně (doufám, že i paní 
učitelky), a tak všem zdatným turistům 
z 8. B patří velká pochvala.

     Nina Javorová, Olga Čermáková  
            a žáci 8. B

  3. třídy na výletě
  Na závěr školního roku přece 
nesmí chybět výlet, odměna za 
celoroční práci, byť byl, jaký byl.
 Autobus nás zavezl do městyse 
Černý Důl, odkud jsme se vydali přes 
kopec domů. Zajímavý byl pohled do 
vápencového lomu a lanovka nad 
našimi hlavami, která je nejstarší ve 
střední Evropě.
 Svačinkou nám byl opečený,
i někdy připečený buřtík. Cesta nás 
vedla kolem dvou kapliček, sv. Kříže
a sv. Michala, a pak jsme ještě nakoukli 
do trampské osady Bumbálka.
 Počasí nám přálo, a to je důležitá 
část výletu. Trochu unaveni, ale spoko-
jeni jsme dorazili ke škole.
                                   Dana Jakubcová

   Začátkem července 2021 jsme 
uskutečnili letní příměstský tábor při 
ZŠ a MŠ Lánov za podpory EU. Tábor 
byl pětidenní a nesl se v duchu „Léto 
nás baví“. Zúčastnilo se ho 19 dětí
ve věku od 6 do 11 let. Tábor jsme 
zaměřili především na pohybové 
aktivity, pobyt venku, sport a turistiku. 
Na každý den jsme měli připravený 
program tak, aby obohatil děti o nové 
zážitky. Soustředili jsme se jak
na rozvoj samostatnosti dětí, tak
i na rozvoj týmové práce. Zaměření 
činností byla pestrá, děti měly možnost 
se i kreativně rozvíjet.

 Hned první den jsme s dětmi 
vyráběli táborová trička, děti též 
tvořily stromečky poznání, u kterých si 
měly vymyslet, jaké ponesou ovoce. 
Dle své fantazie děti očarovaly plody 
tak, že kdo by je snědl, mohl získat 
nadpřirozené vlastnosti apod. 

   Druhý den jsme podnikli výlet do 
Měsíčního údolí, kde jsme plnili 
táborovou hru a opékali buřty. Třetí den 
jsme navštívili Svíčkárnu RODAS
v Lánově, kde nás čekala výroba
a zdobení svíček, k tomu plnění sáčku 
mořskou koupelovou solí s různými 
esenciálními oleji. Dětem tak vznikaly 
všelijaké barevné variace.
 Čtvrtý den jsme se obohatili 
celodenním výletem na Strážné, kam 
nás vyvezl vláček Bubáček. Počasí 
nebylo zrovna příznivé, museli jsme 
vytáhnout i pláštěnky, ale pán hor – 
Krakonoš se nad námi slitoval a seslal 
nám sluníčko, takže zpátky do Lánova 
jsme šli pěšky a s úsměvem. 
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Lánovák - „Léto nás baví“

Na fotografiích přírodní hřiště
s venkovními učebnami a nové hřiště

na pétanque.
Foto Radka Koniková

INFO Z ÍČKA



budete a kolik míst navštívíte. Pokud 
však v letošním roce nestihnete nasbí-
rat dostatečný počet razítek pro vytou-
ženou odměnu, nevadí. Brožurku si 
uschovejte a pokračujte ve sbírání 
příští rok.

 Zapojit se také můžete do speciál-
ních soutěží. Pokud se vám podaří do 
konce října nasbírat 10 razítek, budete
s rodinou zařazeni do soutěže o dva 
vouchery v hodnotě 3.333 Kč na služby 
Resortu sv. František ve Špindlerově 
Mlýně. A během srpna mají děti 
možnost soutěžit  o voucher na 
dvoudenní rodinný pobyt na Labské 
boudě.

 Sleduj te  in terneové s t ránky 
www.pohadkove .krkonose . eu
a Facebook Krkonose.eu, kde zjistíte 
více o soutěžích, podrobná pravidla 
razítkovací hry nebo informace o razít-
kovacích místech.

   oblastní destinační společnost  
   Krkonoše – svazek měst a obcí
                 Alena Pacholíková

 Krajina Krkonoš je rozmanitá, plná 
života a barev. Najdete tu místa, odkud 
jsou dechberoucí výhledy na maje-
státní hory a lesy, ale také do podhůří 
hor či na města a obce v údolí. A kdy 
jindy si vychutnáte krásu a proměnli-
vost krkonošské přírody, nežli na 
podzim. Vydejte se objevovat a obdi-
vovat pestrou paletu barev zdejší 
krajiny a získejte nadhled nad 
všedními dny. 
 Vydáte-li se po modře značené 
turistické trase ze Strážného nebo 
Špindlerova Mlýna, dorazíte až

k Friesovým Boudám. Odtud se vám 
naskytne výhled na Kotel, Zlaté návrší, 
Medvědín, Labský důl, Labskou boudu 
nebo Boudu u Sněžných jam. Pokračo-
vat ve výhledu můžete od mohyly 
Hanče a Vrbaty. Odtud dohlédnete na 
Labskou boudu, Mužské a dívčí 
kameny nebo Sněžku. Jedinečný 
pohled na Krkonoše budete mít také od 
Labské boudy, z hrany Labského dolu. 
Uvidíte Malý Šišák, Studniční horu, 
Luční horu, Kozí hřbety či Medvědín. 
Malebný pohled na západní Krkonoše 
se před vámi otevře u barokní plastiky 
sv. Josefa nad Sklenařicemi. Dohléd-
nete až do Rokytnice nad Jizerou nebo 
na Lysou horu i Stráž. Za některými 
výhledy se můžete také svést lanovkou. 
Například na Čertovu horu nad Harra-
chovem. Na jejím vrcholu se nachází 
ideální vyhlídkové místo, odkud máte 
Harrachov jako na dlani, a v dálce 
uvidíte vrcholky polských Krkonoš
i Jizerských hor. A jiné výhledy si 
vychutnáte z originálních krkonoš-
ských rozhleden. Vystoupat k výšinám 
můžete na rozhledně U borovice
v Roprachticích, rozhledně Eliška
u Stachelbergu v Trutnově, rozhledně 
Panorama na Černé hoře v Janských 
Lázních, kamenné rozhledně Žalý
na Benecku a dalších. Nejnovějším 
přírůstkem je vyhlídkový lesopark 
Hlídka na Stráži v Rokytnici nad 
Jizerou, odkud zažijete nádherný 
pohled na Lysou horu, Kotel a také 
výhledy do Pasek a Vysokého nad 
Jizerou. Další tipy na krásná vyhlíd-
ková místa a rozhledny najdete
v brožurce Krkonošské výhledy, kterou 
zdarma získáte v krkonošských infor-
mačních centrech a také na webu 
www.krkonose.eu. 

TIP: Při cestách za dalekými výhledy 
si přibalte do batohu dalekohled. Jistě 
se bude hodit.

   oblastní destinační společnost      
   Krkonoše – svazek měst a obcí
         Alena Pacholíková

  Kronika obecné školy
  Horní Lánov 1917-1945 

(16. díl)

Materiál poskytl Ladislav Kadavý,
z kurentu do latinky převedli Karolina 
Boková a Johann Doll, z němčiny 
přeložila Karolina Boková.

Školní rok 1934 - 35

 Nový školní rok byl zahájen
v pondělí 3. září. 1934. Stav žáků byl
v jednotlivých třídách následující 
(neuvádíme). Celkem 61 chlapců a 54 
děvčat = 115 žáků. Z toho bylo 99 
katolického vyznání, 14 evangelické-
ho, 1 bez vyznání a 1 československé-
ho.

Učitelský sbor:
1. třída řídící učitel Johann Bilas
2. třída učitel Josef Futschig
3. třída učitel Vinzenz Donth

 Podle výnosu Okresního školního 
výboru (OŠV) ve Vrchlabí 17. 8. 1934 
byla jako učitelka ručních prací 
ustavena paní Juliana Neumann. Její 
předchůdkyně sl. Hedwig Winkler byla 
na vlastní přání od 1. 9. 1934 přelože-
na. Výuka katolického náboženství - 
administrátor Otto Meixner z Dolního 
Lánova, evangelického - farář Heinrich 
Zinnecker z Prostředního Lánova.

 Nové učební osnovy byly dle 
výnosu OŠV ve Vrchlabí 1. 6. 1934 
schváleny. Rozvrh hodin byl změněn
a dle výnosu 17. 9. 1934 schválen.

 9. 10. 1934 byl král Jugoslávie, 
Alexander I., který přijel do Francie na 
státní návštěvu, v Marseille zastřelen 
makedonským anarchistou. Také 
francouzský ministr zahraničí Barthau, 
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a objemný odpad, co to dělá tady a proč 
to vytáhli až teď? To mi hlava fakt 
nebere. Ale je to jako u nás v Čisté. No 
jo, doma mají čisto a na cizím je jim to 
fuk. Jé a tady ten pes, co byl porád 
uvázaný, tak toho konečně pustili, to 
není možný! A tady je ta ošklivá fabri-
ka. Prý z ní budou apartmány - dobře/-
špatně? Tý jo, tu babettu teď předjeli
i cyklisti! A tady někdo zasázel mrtě 
ovocných stromků, to se fakt všude 
nevidí. Hm a tamhle dělá jeden soused 
grrr na druhého, že nedá pokoj se 
sekáním ani v neděli. To doma na to tak 
hákliví naštěstí nejsme.

 No a jsem v pr... Teda v Prosečném. 
Takže to už je Lánovů konec? Škoda... 
Ále co, dám si to ještě jednou! 

Lánove náš milý, 
pobudu tu chvíli, 
nebo radši déle,
je tu hezky, hele!

Je ovšem možné, že všecko výše 
uvedené je pouhopouhá smyšlenka. 
Mohlo se totiž docela dobře stát,
že jsem se nadýchala omamného kouře 
z toho, jak někdo pálil PET flašky.
Ale i tak. Pořád se tu něco děje. Jen je 
škoda, že to nejzajímavější se nedá 
zveřejnit. Ale Lánov je prima, to mi 
nikdo nevymluví. Jeďte pomalu
a koukejte se. Třeba uvidíte i to, co je 
mezi řádky.
       Karolina Boková

  Vánoční turnaj
  v sálové kopané 

 V  l e t o š n í m  r o c e  p o ř á d á m e
o Vánocích, po Štědrém dnu, dne
25. 12. 2021 již TŘICÁTÝ ročník 
turnaje v sálové kopané ve sportovní 
hale při ZŠ Lánov. Turnaj je určen pro 
lánovské i přespolní sportovce.

Kategorie: 2006 a starší
Hrací systém:  3 + 1
(7-8 hráčů v týmu) pro 8 týmů
Systém:  2 skupiny a play off  
Startovné:  600 Kč/tým

Kdy:  PÁTEK 25.12.2021 cca 8 - 16 h. 
Občerstvení: místní bufet nebo vlastní
Přihlášky: do 10. 12. 2021 na mail 
pulpmi@seznam.cz nebo tel.: 603 508 
914 Pulpán M., 603 825 842 Hartig J.

 Pořadatelé zvou všechny aktivní
i pasivní příznivce kopané k účasti na 
turnaji a jejich příznivce k hlasité 
podpoře sportovců při utkáních.

Za organizátory se na Vás těší
      Pulpán Milan ml.

  Houpačky z hor
  Ten, kdo stromy vysazuje, 
ošetřuje, prořezává a někdy i kácí, ten 
je opravdu dobře zná a rád o ně pečuje. 
Někdy se musí vydat do nejvyšších 
částí koruny stromu, a to už je práce pro 
opravdové profesionály. Odměnou 
jsou stromolezcům nádherné výhledy 
do dalekého okolí, kdy hledí na krajinu 
tak trochu z ptačí perspektivy. Také 
byste rádi čas od času zahodili všední 
dny a vydali se objevovat kouzlo korun 
stromů? Díky zkušeným arboristům, 
kteří chtějí svoji radost předávat dál, 
vznikl projekt Houpačky z hor. Pod 
korunami stromů, s výhledy do krajiny 
Krkonoš i jejich podhůří, máte 
možnost být bezstarostní jako děti
a zhoupnout se na jedinečných, ručně 
vyráběných houpačkách.
 A které stromy poskytly své zázemí 
k těmto radovánkám? Houpačka 
zavěšená na jasanu nad Jilemnicí je 
viditelná při cestě na silnici Valteřice – 
Jilemnice. Z této houpačky „Jasanka“ 
je nádherný výhled na Hrabačov
a Štěpanice. Letitá bříza nad Víchovou 
poskytla možnost zavěšení houpačky 
„Břízka“. Výhled je z ní snad do všech 
světových stran. Stala se součástí 
naučné stezky Víchovská stezka za 
Kavánovými obrazy, která je ideálním 
výletem pro rodiny s dětmi. Tak trochu 
nevšedním místem pro houpačku 
nazvanou „Singáčka“ je malebné údolí 
Jizery. Z houpačky máte výhled na 
českou firmu Singing Rock, která 
věnuje horolezecká lana vlastní výroby 
na další Houpačky z hor. Krásný buk
v Horních Štěpanicích stojící na okraji 
lesa vás obdaruje báječným zhoupnu-
tím, ale i výhledy do kraje. Vypravit se 
za houpačkou „Bukovka“ můžete při 
pěším výletu z Jilemnice na Benecko. 
Dva mladé stromy javoru ve Vysokém 
nad Jizerou vytváří zázemí pro „Hou-
pačku pro dva“. Krásný výhled na 
Kotelní jámy si vychutnáte, když se za 
houpačkou vypravíte po Cestě Havlase 
Pavlaty. Jírovec a lípu nad Horní 
Kalnou, které jsou chráněny osamělým 
křížem, potkáte při cestě na hřeben 

mezi Horní Kalnou a Kunčicemi nad 
Labem. Zde také zažijete nadpozemské 
zhoupnutí a jedinečné výhledy na 
„Houpačce u kříže mezi lány“. 
Dokonce i dvě „Houpačky v aleji“ na 
jednom místě najdete v památné 
dubové aleji ve Vrchlabí – Hartě. 
Stromořadí čítá 83 nádherných dubů 
letních, které vytváří cestu k bývalému 
zámečku v Hartě. Zhoupnout se
v korunách dubu ve Vrchlabí můžete 
také na „Houpačce na rozcestí“, která 
je umístěna nad městským parkem. 
 Přesnou polohu houpaček najdete 
díky mapě na Facebookové skupině 
„HOUPAČKY z hor“.

         Alena Pacholíková
   oblastní destinační společnost 
   Krkonoše – svazek měst a obcí

  Pojďte s námi do
  Pohádkových Krkonoš
 V kouzelné krajině Krkonošského 
národního parku zažijete pohádkové 
výlety na místa, která jste možná ještě 
nenavštívili. A to díky razítkovací hře 
Pohádkové Krkonoše. Strávíte báječný 
čas se svými dětmi, objevíte jedinečná 
místa našich nejvyšších hor a protáh-
nete své tělo na čerstvém horském 
vzduchu. Tak hurá za Pohádkami
v Krkonoších!

 Razítkovací hru můžete v letošním 
roce hrát od července do konce října. 
Čeká na vás spousta novinek a skvě-
lých soutěží. Stačí si jen v nejbližším 
informačním centru nebo na jednom
z razítkovacích míst zakoupit novou 
brožurku Pohádkové Krkonoše – razít-
kovací hra a hurá na cestu. Díky tipům 
na výlety se vypravíte až do 30 razítko-
vacích míst, kde získáte speciální 
razítka do brožurky. A jaké odměny na 
vás čekají na každém razítkovacím 
místě? Za 3 nasbíraná razítka získáte 
krkonošské omalovánky nebo pexeso, 
za 5 razítek perličkovou ozdobu
od firmy Rautis a za 10 razítek 
ZDRAVOU LAHEV – skvělého 
parťáka na další dobrodružství. Záleží 
jen na vás a vašich dětech, jak moc pilní 

Výhledy na krkonošské
hřebeny i údolí

Jilemnice – houpačka na jasanu.
Foto Lukáš Neklan.



budete a kolik míst navštívíte. Pokud 
však v letošním roce nestihnete nasbí-
rat dostatečný počet razítek pro vytou-
ženou odměnu, nevadí. Brožurku si 
uschovejte a pokračujte ve sbírání 
příští rok.

 Zapojit se také můžete do speciál-
ních soutěží. Pokud se vám podaří do 
konce října nasbírat 10 razítek, budete
s rodinou zařazeni do soutěže o dva 
vouchery v hodnotě 3.333 Kč na služby 
Resortu sv. František ve Špindlerově 
Mlýně. A během srpna mají děti 
možnost soutěžit  o voucher na 
dvoudenní rodinný pobyt na Labské 
boudě.

 Sleduj te  in terneové s t ránky 
www.pohadkove .krkonose . eu
a Facebook Krkonose.eu, kde zjistíte 
více o soutěžích, podrobná pravidla 
razítkovací hry nebo informace o razít-
kovacích místech.

   oblastní destinační společnost  
   Krkonoše – svazek měst a obcí
                 Alena Pacholíková

 Krajina Krkonoš je rozmanitá, plná 
života a barev. Najdete tu místa, odkud 
jsou dechberoucí výhledy na maje-
státní hory a lesy, ale také do podhůří 
hor či na města a obce v údolí. A kdy 
jindy si vychutnáte krásu a proměnli-
vost krkonošské přírody, nežli na 
podzim. Vydejte se objevovat a obdi-
vovat pestrou paletu barev zdejší 
krajiny a získejte nadhled nad 
všedními dny. 
 Vydáte-li se po modře značené 
turistické trase ze Strážného nebo 
Špindlerova Mlýna, dorazíte až

k Friesovým Boudám. Odtud se vám 
naskytne výhled na Kotel, Zlaté návrší, 
Medvědín, Labský důl, Labskou boudu 
nebo Boudu u Sněžných jam. Pokračo-
vat ve výhledu můžete od mohyly 
Hanče a Vrbaty. Odtud dohlédnete na 
Labskou boudu, Mužské a dívčí 
kameny nebo Sněžku. Jedinečný 
pohled na Krkonoše budete mít také od 
Labské boudy, z hrany Labského dolu. 
Uvidíte Malý Šišák, Studniční horu, 
Luční horu, Kozí hřbety či Medvědín. 
Malebný pohled na západní Krkonoše 
se před vámi otevře u barokní plastiky 
sv. Josefa nad Sklenařicemi. Dohléd-
nete až do Rokytnice nad Jizerou nebo 
na Lysou horu i Stráž. Za některými 
výhledy se můžete také svést lanovkou. 
Například na Čertovu horu nad Harra-
chovem. Na jejím vrcholu se nachází 
ideální vyhlídkové místo, odkud máte 
Harrachov jako na dlani, a v dálce 
uvidíte vrcholky polských Krkonoš
i Jizerských hor. A jiné výhledy si 
vychutnáte z originálních krkonoš-
ských rozhleden. Vystoupat k výšinám 
můžete na rozhledně U borovice
v Roprachticích, rozhledně Eliška
u Stachelbergu v Trutnově, rozhledně 
Panorama na Černé hoře v Janských 
Lázních, kamenné rozhledně Žalý
na Benecku a dalších. Nejnovějším 
přírůstkem je vyhlídkový lesopark 
Hlídka na Stráži v Rokytnici nad 
Jizerou, odkud zažijete nádherný 
pohled na Lysou horu, Kotel a také 
výhledy do Pasek a Vysokého nad 
Jizerou. Další tipy na krásná vyhlíd-
ková místa a rozhledny najdete
v brožurce Krkonošské výhledy, kterou 
zdarma získáte v krkonošských infor-
mačních centrech a také na webu 
www.krkonose.eu. 

TIP: Při cestách za dalekými výhledy 
si přibalte do batohu dalekohled. Jistě 
se bude hodit.

   oblastní destinační společnost      
   Krkonoše – svazek měst a obcí
         Alena Pacholíková

  Kronika obecné školy
  Horní Lánov 1917-1945 

(16. díl)

Materiál poskytl Ladislav Kadavý,
z kurentu do latinky převedli Karolina 
Boková a Johann Doll, z němčiny 
přeložila Karolina Boková.

Školní rok 1934 - 35

 Nový školní rok byl zahájen
v pondělí 3. září. 1934. Stav žáků byl
v jednotlivých třídách následující 
(neuvádíme). Celkem 61 chlapců a 54 
děvčat = 115 žáků. Z toho bylo 99 
katolického vyznání, 14 evangelické-
ho, 1 bez vyznání a 1 československé-
ho.

Učitelský sbor:
1. třída řídící učitel Johann Bilas
2. třída učitel Josef Futschig
3. třída učitel Vinzenz Donth

 Podle výnosu Okresního školního 
výboru (OŠV) ve Vrchlabí 17. 8. 1934 
byla jako učitelka ručních prací 
ustavena paní Juliana Neumann. Její 
předchůdkyně sl. Hedwig Winkler byla 
na vlastní přání od 1. 9. 1934 přelože-
na. Výuka katolického náboženství - 
administrátor Otto Meixner z Dolního 
Lánova, evangelického - farář Heinrich 
Zinnecker z Prostředního Lánova.

 Nové učební osnovy byly dle 
výnosu OŠV ve Vrchlabí 1. 6. 1934 
schváleny. Rozvrh hodin byl změněn
a dle výnosu 17. 9. 1934 schválen.

 9. 10. 1934 byl král Jugoslávie, 
Alexander I., který přijel do Francie na 
státní návštěvu, v Marseille zastřelen 
makedonským anarchistou. Také 
francouzský ministr zahraničí Barthau, 
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a objemný odpad, co to dělá tady a proč 
to vytáhli až teď? To mi hlava fakt 
nebere. Ale je to jako u nás v Čisté. No 
jo, doma mají čisto a na cizím je jim to 
fuk. Jé a tady ten pes, co byl porád 
uvázaný, tak toho konečně pustili, to 
není možný! A tady je ta ošklivá fabri-
ka. Prý z ní budou apartmány - dobře/-
špatně? Tý jo, tu babettu teď předjeli
i cyklisti! A tady někdo zasázel mrtě 
ovocných stromků, to se fakt všude 
nevidí. Hm a tamhle dělá jeden soused 
grrr na druhého, že nedá pokoj se 
sekáním ani v neděli. To doma na to tak 
hákliví naštěstí nejsme.

 No a jsem v pr... Teda v Prosečném. 
Takže to už je Lánovů konec? Škoda... 
Ále co, dám si to ještě jednou! 

Lánove náš milý, 
pobudu tu chvíli, 
nebo radši déle,
je tu hezky, hele!

Je ovšem možné, že všecko výše 
uvedené je pouhopouhá smyšlenka. 
Mohlo se totiž docela dobře stát,
že jsem se nadýchala omamného kouře 
z toho, jak někdo pálil PET flašky.
Ale i tak. Pořád se tu něco děje. Jen je 
škoda, že to nejzajímavější se nedá 
zveřejnit. Ale Lánov je prima, to mi 
nikdo nevymluví. Jeďte pomalu
a koukejte se. Třeba uvidíte i to, co je 
mezi řádky.
       Karolina Boková

  Vánoční turnaj
  v sálové kopané 

 V  l e t o š n í m  r o c e  p o ř á d á m e
o Vánocích, po Štědrém dnu, dne
25. 12. 2021 již TŘICÁTÝ ročník 
turnaje v sálové kopané ve sportovní 
hale při ZŠ Lánov. Turnaj je určen pro 
lánovské i přespolní sportovce.

Kategorie: 2006 a starší
Hrací systém:  3 + 1
(7-8 hráčů v týmu) pro 8 týmů
Systém:  2 skupiny a play off  
Startovné:  600 Kč/tým

Kdy:  PÁTEK 25.12.2021 cca 8 - 16 h. 
Občerstvení: místní bufet nebo vlastní
Přihlášky: do 10. 12. 2021 na mail 
pulpmi@seznam.cz nebo tel.: 603 508 
914 Pulpán M., 603 825 842 Hartig J.

 Pořadatelé zvou všechny aktivní
i pasivní příznivce kopané k účasti na 
turnaji a jejich příznivce k hlasité 
podpoře sportovců při utkáních.

Za organizátory se na Vás těší
      Pulpán Milan ml.

  Houpačky z hor
  Ten, kdo stromy vysazuje, 
ošetřuje, prořezává a někdy i kácí, ten 
je opravdu dobře zná a rád o ně pečuje. 
Někdy se musí vydat do nejvyšších 
částí koruny stromu, a to už je práce pro 
opravdové profesionály. Odměnou 
jsou stromolezcům nádherné výhledy 
do dalekého okolí, kdy hledí na krajinu 
tak trochu z ptačí perspektivy. Také 
byste rádi čas od času zahodili všední 
dny a vydali se objevovat kouzlo korun 
stromů? Díky zkušeným arboristům, 
kteří chtějí svoji radost předávat dál, 
vznikl projekt Houpačky z hor. Pod 
korunami stromů, s výhledy do krajiny 
Krkonoš i jejich podhůří, máte 
možnost být bezstarostní jako děti
a zhoupnout se na jedinečných, ručně 
vyráběných houpačkách.
 A které stromy poskytly své zázemí 
k těmto radovánkám? Houpačka 
zavěšená na jasanu nad Jilemnicí je 
viditelná při cestě na silnici Valteřice – 
Jilemnice. Z této houpačky „Jasanka“ 
je nádherný výhled na Hrabačov
a Štěpanice. Letitá bříza nad Víchovou 
poskytla možnost zavěšení houpačky 
„Břízka“. Výhled je z ní snad do všech 
světových stran. Stala se součástí 
naučné stezky Víchovská stezka za 
Kavánovými obrazy, která je ideálním 
výletem pro rodiny s dětmi. Tak trochu 
nevšedním místem pro houpačku 
nazvanou „Singáčka“ je malebné údolí 
Jizery. Z houpačky máte výhled na 
českou firmu Singing Rock, která 
věnuje horolezecká lana vlastní výroby 
na další Houpačky z hor. Krásný buk
v Horních Štěpanicích stojící na okraji 
lesa vás obdaruje báječným zhoupnu-
tím, ale i výhledy do kraje. Vypravit se 
za houpačkou „Bukovka“ můžete při 
pěším výletu z Jilemnice na Benecko. 
Dva mladé stromy javoru ve Vysokém 
nad Jizerou vytváří zázemí pro „Hou-
pačku pro dva“. Krásný výhled na 
Kotelní jámy si vychutnáte, když se za 
houpačkou vypravíte po Cestě Havlase 
Pavlaty. Jírovec a lípu nad Horní 
Kalnou, které jsou chráněny osamělým 
křížem, potkáte při cestě na hřeben 

mezi Horní Kalnou a Kunčicemi nad 
Labem. Zde také zažijete nadpozemské 
zhoupnutí a jedinečné výhledy na 
„Houpačce u kříže mezi lány“. 
Dokonce i dvě „Houpačky v aleji“ na 
jednom místě najdete v památné 
dubové aleji ve Vrchlabí – Hartě. 
Stromořadí čítá 83 nádherných dubů 
letních, které vytváří cestu k bývalému 
zámečku v Hartě. Zhoupnout se
v korunách dubu ve Vrchlabí můžete 
také na „Houpačce na rozcestí“, která 
je umístěna nad městským parkem. 
 Přesnou polohu houpaček najdete 
díky mapě na Facebookové skupině 
„HOUPAČKY z hor“.

         Alena Pacholíková
   oblastní destinační společnost 
   Krkonoše – svazek měst a obcí

  Pojďte s námi do
  Pohádkových Krkonoš
 V kouzelné krajině Krkonošského 
národního parku zažijete pohádkové 
výlety na místa, která jste možná ještě 
nenavštívili. A to díky razítkovací hře 
Pohádkové Krkonoše. Strávíte báječný 
čas se svými dětmi, objevíte jedinečná 
místa našich nejvyšších hor a protáh-
nete své tělo na čerstvém horském 
vzduchu. Tak hurá za Pohádkami
v Krkonoších!

 Razítkovací hru můžete v letošním 
roce hrát od července do konce října. 
Čeká na vás spousta novinek a skvě-
lých soutěží. Stačí si jen v nejbližším 
informačním centru nebo na jednom
z razítkovacích míst zakoupit novou 
brožurku Pohádkové Krkonoše – razít-
kovací hra a hurá na cestu. Díky tipům 
na výlety se vypravíte až do 30 razítko-
vacích míst, kde získáte speciální 
razítka do brožurky. A jaké odměny na 
vás čekají na každém razítkovacím 
místě? Za 3 nasbíraná razítka získáte 
krkonošské omalovánky nebo pexeso, 
za 5 razítek perličkovou ozdobu
od firmy Rautis a za 10 razítek 
ZDRAVOU LAHEV – skvělého 
parťáka na další dobrodružství. Záleží 
jen na vás a vašich dětech, jak moc pilní 

Výhledy na krkonošské
hřebeny i údolí

Jilemnice – houpačka na jasanu.
Foto Lukáš Neklan.
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který krále v přístavu vítal, byl výstře-
lem těžce zraněn a svému zranění 
podlehl. Na škole byla vyvěšena 
smuteční vlajka a zůstala vyvěšena od 
9. 10. 1934 do brzkého rána 19. 10. 
1934. Důstojné uctění zesnulého 
jugoslávského krále se ve škole konalo 
18. 10. 1934 v 11 hodin dopoledne.
Z toho důvodu vyučování odpadlo.

 27. října 1934 se u příležitosti 
státního svátku ve škole konala 
důstojná oslava. Na škole byla 
vyvěšena vlajka od 27. do 29. 10. 1934. 

 17. 11. 1934 se všichni učitelé 
zúčastnili pěveckého kurzu ve Vrch-
labí.

Sbírka na ochranu dětí vynesla 60 Kč.

 23. listopadu 1934 provedl pan 
okresní školní inspektor, profesor 
Rudolf Föhst, inspekci naší školy a byl 
s výsledkem opravdu spokojen.

 Ve smyslu výnosu z 7. 11. 1929 
týkajícího se vzpomínkové slavnosti 
jihoslovanského sjednocení 1. 12. 
1934 bylo žactvo vyššího stupně 
poučeno o významu tohoto dne
a žákům byl  objasněn význam 
myšlenky zajištění světového míru, 
jakož i světové humanity.

 21. 12. 1934 bylo na škole pietním
a důstojným způsobem připomenuto 
jubileum československé státní 
hymny.

Na vánoční dary přišlo:
Pan Ing. L. Haberl, továrník 300 Kč
Reiffeisen pokladna H. Lánov 200 Kč
Obec Horní Lánov 200 Kč
Lidová banka Prostřední Lánov 100 Kč
Firma Doctor Prostřední Lánov 100 Kč
Paní poštmistrová Ende 25 Kč 
Pivovar Vrchlabí 80 Kč

Dohromady 1005 korun. 

 Vánoční nadílka se konala 22. 12. 
1934 a prádlem, oblečením a botami 
bylo podarováno 60 dětí. Přítomen byl 
p. Ing. L. Haberl a všichni učitelé.

 Vánoční prázdniny trvaly od 22. 
12. 1934 do 2. 1. 1935 včetně.

 1.12. 1934 byl jmenován katolic-
kým farářem v naší církevní obci 
velebný pan Dr. Franz Machka. 
Převzal výuku katolického nábožen-
ství na zdejší škole u 2. a 3. třídy.
26. 12. 1934 se konala slavnostní insta-
lace, které se zúčastnili učitelé, žáci, 
rodiče, zástupci obce a mnoho místních 
spolků.

 Pololetní prázdniny trvaly od 1.
do 4. 2. 1934 včetně. Vyučování bylo 
31. 1. 1934 v 11 hodin dopoledne 
uzavřeno.

 Pan zubní technik Friedrich Erben
z Prostředního Lánova vyšetřil 22 
žákům 1. ročníků jejich zuby.

 Německý okresní školní inspektor 
z Trutnova, ředitel Josef Soffner, 
převzal z pověření zemské školní rady 
úřad okresního školního inspektora 
místo ochořelého okr. š. inspektora, 
profesora Rudolfa Föhsta.

 6. března 1935 byly obzvlášť 
slavnostně a srdečně oslaveny 85. 
narozeniny pana prezidenta republiky 
na naší škole, a to za účasti učitelstva
a členů místní školní rady. Ze školního 
rozhlasu jsme si poslechli projev pana 
ministra školství a lidové kultury
o významu tohoto dne. Řídící učitel 
Johann Bilas ocenil velké zásluhy 
stařičkého pana prezidenta o lid a stát. 
Dále byla přednesena jednou žákyní 
oslavná báseň a zpěvem státní hymny 
byla důstojná oslava zakončena.
Na škole visela od 6. 3. dopoledne do 8 
hodin ráno 8. 3. 1935 vlajka.

 1. 3. 1935 převzal pan okresní 
školní inspektor, profesor Rudolf Föhst 
opět svou službu.

 Sestra ze sociální péče, sl. Franz
z Vrchlabí, pořádala 13., 15. a 20. 
března 1935 kurz péče o miminka, 
kterého se účastnily žákyně 7. a 8. 
ročníku.

 11. 5. 1935 obdržela škola učební 
pomůcky a knihy od OŠV v hodnotě 
145 Kč.

 19. 5. 1935 se konaly volby do 
poslanecké sněmovny a do senátu. 
Zástupcem úřadu byl jmenován učitel 
Josef Futschig. Výsledek voleb v obci 
Horní Lánov byl následující:

Poslanecká sněmovna        Senát
komunisti               9 hlasů      9 hlasů

sociální demokraté          58     57
svaz zemědělců         105     98
křesťanští socialisté          30      38
sudetoněm. volební blok   10           8
sudetoněm. strana
Konrada Henleina           431         382
Kramářova strana                1             0

 20. května 1935 byli všichni 
katoličtí žáci pozdraveni panem 
biskupským vikářem a konzistoriálním 
radou Albertem Ullwerem.

 21. 5. 1935 byli všichni 7- a 14letí 
žáci očkování.

Učitelská knihovna obsahuje k 28. 6. 
1935 - 259 svazků, žákovská 267.

 Zápis pro rok 1935 – 1936 se konal 
28. a 29. července.
Školní docházka (tabulku neuvádíme). 
Školní rok byl uzavřen 28. 6. 1935.

  Lánov a naši sousedé
  Seriál na pokračování
(v čísle 56 a 57 jsme vynechali)

- čerpáno z rukopisu s pracovním 
názvem Vlastivědné toulky krkonoš-
ským podhůřím, v němž František 
Jirásko pojednává o obcích bývalého 
vrchlabského okresu a který v červenci 
2021 vyšel jako kniha s názvem Toulky 
podkrkonošskou minulostí.

12. část 

Za prvních Lucemburků

 V 14. století v našich zemích 
nastoupily k moci první dvě generace 
panovnického rodu Lucemburků,
z nichž zejména doba Karla IV.
(1310-1378) znamená další upevnění 
státu. Ten obratnou politikou omezil 
moc šlechtických skupin, podporoval 
dál města a dochází k značnému hospo-
dářskému rozmachu.  Opíral  se
o církev, kterou zahrnoval štědrými 
dary. Po založení pražského arcibis-
kupství se tato stává nejmocnějším 
pozemkovým vlastníkem v zemi. 
Dochází k vytvoření pevné sítě farnos-
tí. Se jmény dosazených kostelních 
správců (plebánů) se dostáváme často 
k prvním písemným zprávám o exis-
tenci našich obcí. Ty mnohde prvně 
vystupují z anonymity, často už po víc 
jak stoleté existenci.
 Kolonizace je v podstatě ukončena. 
Rolníci v zemědělských osadách
mají už úlevy (lhóty), poskytnuté při 
zakládání vsí, vyčerpány a ze strany 
vrchností jsou tvrdě vymáhány pod-
danské povinnosti. To platí v podstatě
i o území našeho domova, Hostinska
s Vrchlabskem.
 Oblast se tehdy nachází jako 
součást Trutnovského manství na jeho 
západním okraji. Tento územní celek, 
vzniklý už v období vlády Přemysla 
Otakara II. (1233-1278), měl v rámci 
království jistou samosprávu. Tvořila 
ho soustava drobnějších statků, lén
v držení příslušníků drobné šlechty, 
vladyků či rytířů, kteří byli vázáni jen 
volně na krále, zpravidla plněním 
vojenské povinnosti.
 V polovině 14. století u nás existo-
vala tato zboží drobné a střední 
velikosti:

Olešnice - s obcemi Brusnice, Borovnice, Borovička
a Olešnice.
 Řád německých rytířů přepustil později panu Pútovi
z Turgova. Hostinné - město, Heřmanovy Sejfy, Čistá
v Krkonoších, Prosečné a Arnultovice. Vrchlab - proboštství 
P. Marie - Lhota Klášterská, Kunčice, Přední a Zadní Ždírni-
ce, popluží u Hostinného, 3 lidé v Borovnici, později Čistá
(u Horek) a Kalná.

 Další drobné manské statky tvořila zpravidla jedna obec 
(nebo i polovina) s často se střídajícími držiteli: Chotěvice, 
Čermná, Javorník, Vrchlabí, Lánov, Vlčice, Pilníkov.
 Trutnovský manský okrsek byl řízen purkrabím z hradu
v Trutnově. Měl vlastní manské desky, které se zachovaly se 
zápisy z doby pozdější, z let 1455-1539. V 16. století manství 
zaniklo.

 Se vznikem pražského arcibiskupství (1344) souvisí 
upevnění církevní správy země. Do děkanátu ve Dvoře 
(Králové) u nás patřily farnosti Pilníkov, Vlčice, Chotěvice, 
Heřmanovy Sejfy s filiálním chrámkem v Javorníku, 
benediktinské proboštství P. Marie Vrchlabí, Čermná
a Vrchlabí. K jičínskému děkanátu patřily u nás Kalná, Čistá 
u Horek, podobně jako Horní Branná.

 Církev nezapomíná na svoje ovečky u nás nejen dosazo-
váním či potvrzováním duchovních pastýřů, ale také vybírá-
ním papežského desátku. Díky zachované dokumentaci 
(Registra decimalium papalium 1352 – 1405) se dovídáme 
nejen o půlroční výši vybíraného desátku v našich obcích. 
Můžeme z nich soudit i o velikosti či zámožnosti jednotli-
vých lokalit a porovnávat je. Zajímavá je také podoba jejich 
jmen, jak je zachytil klerik-písař v latinském, leckdy
k nepoznání znetvořeném tvaru. Začněme nejprve městy.
Curia cum Gredist (Dvůr Kr. s Hradištěm)                45 grošů
Trutnov civitas (Trutnov město)                               30 gr.
Arnow civitas (město Hostinné)                               27 gr.

Dále panství a farní obce:
Vrchlab - praepositura monasterii Oppatowensis    
(proboštství Opatovického kláštera Vrchlab)           30 gr.
Trutnov villa (Trutnov ves, asi Staré Město)             12 gr.
Antiqua fagus (Staré Buky)                                      15 gr
Juvenis fagus (Mladé Buky)                                      8 gr.
Pilungi villa (Pilníkov)                                              7 gr.
Vlczicz (Vlčice)                                                         4 gr.
Olessna (Olešnice)                                                     6 gr.
Kotwicz (Chotěvice)                                                15 gr.
Lagnow (Lánov)                                                      15 gr.
Herrmannstift (Heřmanovy Sejfy)                           18 gr.
Branna superior (Horní Branná)                                6 gr.
Branna inferior (Dolní Branná)                                  6 gr.
Krzimna pauper (Čermná - chudá)                              --
Kalna (Kalná)                                                            3 gr.              
Czista (Čistá u Horek)                                                4 gr

 Z uvedeného výběru krom měst patří mezi nejzámožnější 
a zřejmě nejlidnatější vsi Staré Buky, Chotěvice, Heřma-
novy Sejfy a Lánov. Mezi chudší patří Vlčice, Olešnice, 
Pilníkov, obě Branné, Kalná a Čistá. Velmi ubohá je Čermná, 
neplatí nic. Klášterství Vrchlab platí 30 gr. za své obce 
hromadně.
 Pro přibližnou představu, jakou kupní sílu měl pražský 
groš v předhusitské době, uvedeme některé ceny. Dala se za 
něj koupit celá kopa (60) vajec. Ovce se prodávala za 3-6 gr. 
Vynásobíme-li pololetní výši desátku dvěma, jeho roční výše 
v Lánově, v Chotěvicích, případně v Heřmanových Sejfech, 
představovala docela slušné stádečko ovcí.

 Kraj v 14. století až do jeho konce se tedy stává plnohod-
notnou součástí českého státu s pokračujícími kontakty se 
Slezskem, které se postupně stává jednou ze zemí České 
koruny.    

  Poklad z lesa
  Vzhledem ke zvyšujícímu se zájmu veřejnosti
o artefakty nalezené po okolí detektorem kovů dnes předsta-
vím svůj doposud „životní nález“. Nález z Dolního Dvora, 
který by mohl zajímat nejen milovníky regionální historie, 
ale i ty ostatní. Byla sobota a já měl před sebou celý volný 
den. Vydal jsem se už tradičně na jednu „domácí“ lokalitu,
na které jsem nebyl poprvé. Byl jsem v lese sotva 10 minut
a přišel zvláštní signál, který nebyl ani moc hluboko. 
Odhrnul jsem asi 10 cm mechu a v tu chvíli jsem před sebou 
spatřil plechovou vojenskou bednu. Protože víko bylo 
prohnilé, hned při prvním pohledu mi bylo jasné, co jsem 
právě našel. Připadal jsem si jako malé dítě u vánočního 
stromku, které vidí spoustu dárků a je právě ten čas je jít 
všechny jeden po druhém rozbalovat. První, co jsem vzal do 
ruky, byly pánské vojenské boty, hned poté boty dámské. 
Následovala sada kružítek a rýsovacích potřeb, budík, dva 
fotoaparáty se stativem, kulma na vlasy a malý kufřík, který 
se mi rozpadl v ruce a vypadlo z něho několik mincí (dvou-
marky a pětimarky) a pár krabiček. V kufříku byly uloženy 
šperky, hodinky a několik vyznamenání z první i druhé 
světové války. V deskách se nalézaly tři dopisy, několik 
fotografií a poměrně velké množství bankovek. Zajímavé je, 
že většina bankovek byla z doby Rakouska-Uherska, takže 
dávno neplatná. V bedně byly také osobní věci jako holení, 
zubní kartáček, dále příbory, nášivky z uniformy Hitlerju-
gend, několik chladných zbraní a větší množství knih.
 Každého asi jako první napadne, kdo že to tam schoval
a jaký byl jeho příběh. My už to dnes víme. S pomocí mých 
dvou přátel Karoliny Bokové a Romana Kurfiřta jsme rozjeli 
pátrací akci, která sice trvala dlouho, ale zato přinesla určité 
výsledky. Vzhledem k tomu, že se v bedně našly také dva 
snubní prstýnky s vyrytým datem svatby a monogramy, 
nebylo těžké najít v dolnodvorské matrice oddaných jejich 
majitele. Majiteli prstýnků byli Vinzenz Fetscher (narozen 
1876) a Berta Fetscher, rozená Wonka (narozena 1878).
Dle sčítání lidu z roku 1921 víme, že Vinzenz pracoval část 
života v papírně v Horním Lánově u firmy Haberl jako 
zedník. Místo nálezu ale bylo poměrně dost vzdáleno od 
místa, kde Vinzenz a Berta bydleli, a je málo pravděpodobné, 
že by tak těžkou bednu nesli přes celou obec (navíc v skoro 
70 letech). Vytipovali jsme několik domů, které připadaly
v úvahu, a u jednoho z nich jsme našli v knihovní vložce
z katastru nemovitostí zápis z roku 1927, kdy jako nový 
majitel právě dostavěného domu je uveden Robert Fetscher, 
lesní dělník, syn Vinzenze a Berty, narozený r. 1899. Robert 
se v roce 1926 oženil s Marií Krausovou, která pracovala
ve fabrice v Horním Lánově u Ad. Ehinger´s Söhne jako 
mandlířka prádla/pomocná dělnice. Manželům Fetschero-
vým se narodily tři děti, Richard (1928), Marie (1931)
a Reinhard (1932). I v roce 1937 ve sčítání obyvatel jsou 
všichni uvedeni k dotyčnému číslu popisnému, takže 
domněnka se potvrdila. Další zajímavostí je skutečnost,
že Robertova žena Marie, která pocházela ze šesti dětí, je 
ještě v roce 1921 při sčítání lidu vedena jako obyvatelka 
sousedního domu, takže pravděpodobně Robert s Marií 
postavili rok po svatbě dům na pozemku vedle domu Marii-
ných rodičů. Ještě v roce 1933 Robert u domu přistavuje 
dílnu a pak už pomalu přichází doba, která je jedním z nejčer-
nějších období v celosvětových dějinách. Na začátku roku 
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který krále v přístavu vítal, byl výstře-
lem těžce zraněn a svému zranění 
podlehl. Na škole byla vyvěšena 
smuteční vlajka a zůstala vyvěšena od 
9. 10. 1934 do brzkého rána 19. 10. 
1934. Důstojné uctění zesnulého 
jugoslávského krále se ve škole konalo 
18. 10. 1934 v 11 hodin dopoledne.
Z toho důvodu vyučování odpadlo.

 27. října 1934 se u příležitosti 
státního svátku ve škole konala 
důstojná oslava. Na škole byla 
vyvěšena vlajka od 27. do 29. 10. 1934. 

 17. 11. 1934 se všichni učitelé 
zúčastnili pěveckého kurzu ve Vrch-
labí.

Sbírka na ochranu dětí vynesla 60 Kč.

 23. listopadu 1934 provedl pan 
okresní školní inspektor, profesor 
Rudolf Föhst, inspekci naší školy a byl 
s výsledkem opravdu spokojen.

 Ve smyslu výnosu z 7. 11. 1929 
týkajícího se vzpomínkové slavnosti 
jihoslovanského sjednocení 1. 12. 
1934 bylo žactvo vyššího stupně 
poučeno o významu tohoto dne
a žákům byl  objasněn význam 
myšlenky zajištění světového míru, 
jakož i světové humanity.

 21. 12. 1934 bylo na škole pietním
a důstojným způsobem připomenuto 
jubileum československé státní 
hymny.

Na vánoční dary přišlo:
Pan Ing. L. Haberl, továrník 300 Kč
Reiffeisen pokladna H. Lánov 200 Kč
Obec Horní Lánov 200 Kč
Lidová banka Prostřední Lánov 100 Kč
Firma Doctor Prostřední Lánov 100 Kč
Paní poštmistrová Ende 25 Kč 
Pivovar Vrchlabí 80 Kč

Dohromady 1005 korun. 

 Vánoční nadílka se konala 22. 12. 
1934 a prádlem, oblečením a botami 
bylo podarováno 60 dětí. Přítomen byl 
p. Ing. L. Haberl a všichni učitelé.

 Vánoční prázdniny trvaly od 22. 
12. 1934 do 2. 1. 1935 včetně.

 1.12. 1934 byl jmenován katolic-
kým farářem v naší církevní obci 
velebný pan Dr. Franz Machka. 
Převzal výuku katolického nábožen-
ství na zdejší škole u 2. a 3. třídy.
26. 12. 1934 se konala slavnostní insta-
lace, které se zúčastnili učitelé, žáci, 
rodiče, zástupci obce a mnoho místních 
spolků.

 Pololetní prázdniny trvaly od 1.
do 4. 2. 1934 včetně. Vyučování bylo 
31. 1. 1934 v 11 hodin dopoledne 
uzavřeno.

 Pan zubní technik Friedrich Erben
z Prostředního Lánova vyšetřil 22 
žákům 1. ročníků jejich zuby.

 Německý okresní školní inspektor 
z Trutnova, ředitel Josef Soffner, 
převzal z pověření zemské školní rady 
úřad okresního školního inspektora 
místo ochořelého okr. š. inspektora, 
profesora Rudolfa Föhsta.

 6. března 1935 byly obzvlášť 
slavnostně a srdečně oslaveny 85. 
narozeniny pana prezidenta republiky 
na naší škole, a to za účasti učitelstva
a členů místní školní rady. Ze školního 
rozhlasu jsme si poslechli projev pana 
ministra školství a lidové kultury
o významu tohoto dne. Řídící učitel 
Johann Bilas ocenil velké zásluhy 
stařičkého pana prezidenta o lid a stát. 
Dále byla přednesena jednou žákyní 
oslavná báseň a zpěvem státní hymny 
byla důstojná oslava zakončena.
Na škole visela od 6. 3. dopoledne do 8 
hodin ráno 8. 3. 1935 vlajka.

 1. 3. 1935 převzal pan okresní 
školní inspektor, profesor Rudolf Föhst 
opět svou službu.

 Sestra ze sociální péče, sl. Franz
z Vrchlabí, pořádala 13., 15. a 20. 
března 1935 kurz péče o miminka, 
kterého se účastnily žákyně 7. a 8. 
ročníku.

 11. 5. 1935 obdržela škola učební 
pomůcky a knihy od OŠV v hodnotě 
145 Kč.

 19. 5. 1935 se konaly volby do 
poslanecké sněmovny a do senátu. 
Zástupcem úřadu byl jmenován učitel 
Josef Futschig. Výsledek voleb v obci 
Horní Lánov byl následující:

Poslanecká sněmovna        Senát
komunisti               9 hlasů      9 hlasů

sociální demokraté          58     57
svaz zemědělců         105     98
křesťanští socialisté          30      38
sudetoněm. volební blok   10           8
sudetoněm. strana
Konrada Henleina           431         382
Kramářova strana                1             0

 20. května 1935 byli všichni 
katoličtí žáci pozdraveni panem 
biskupským vikářem a konzistoriálním 
radou Albertem Ullwerem.

 21. 5. 1935 byli všichni 7- a 14letí 
žáci očkování.

Učitelská knihovna obsahuje k 28. 6. 
1935 - 259 svazků, žákovská 267.

 Zápis pro rok 1935 – 1936 se konal 
28. a 29. července.
Školní docházka (tabulku neuvádíme). 
Školní rok byl uzavřen 28. 6. 1935.

  Lánov a naši sousedé
  Seriál na pokračování
(v čísle 56 a 57 jsme vynechali)

- čerpáno z rukopisu s pracovním 
názvem Vlastivědné toulky krkonoš-
ským podhůřím, v němž František 
Jirásko pojednává o obcích bývalého 
vrchlabského okresu a který v červenci 
2021 vyšel jako kniha s názvem Toulky 
podkrkonošskou minulostí.

12. část 

Za prvních Lucemburků

 V 14. století v našich zemích 
nastoupily k moci první dvě generace 
panovnického rodu Lucemburků,
z nichž zejména doba Karla IV.
(1310-1378) znamená další upevnění 
státu. Ten obratnou politikou omezil 
moc šlechtických skupin, podporoval 
dál města a dochází k značnému hospo-
dářskému rozmachu.  Opíral  se
o církev, kterou zahrnoval štědrými 
dary. Po založení pražského arcibis-
kupství se tato stává nejmocnějším 
pozemkovým vlastníkem v zemi. 
Dochází k vytvoření pevné sítě farnos-
tí. Se jmény dosazených kostelních 
správců (plebánů) se dostáváme často 
k prvním písemným zprávám o exis-
tenci našich obcí. Ty mnohde prvně 
vystupují z anonymity, často už po víc 
jak stoleté existenci.
 Kolonizace je v podstatě ukončena. 
Rolníci v zemědělských osadách
mají už úlevy (lhóty), poskytnuté při 
zakládání vsí, vyčerpány a ze strany 
vrchností jsou tvrdě vymáhány pod-
danské povinnosti. To platí v podstatě
i o území našeho domova, Hostinska
s Vrchlabskem.
 Oblast se tehdy nachází jako 
součást Trutnovského manství na jeho 
západním okraji. Tento územní celek, 
vzniklý už v období vlády Přemysla 
Otakara II. (1233-1278), měl v rámci 
království jistou samosprávu. Tvořila 
ho soustava drobnějších statků, lén
v držení příslušníků drobné šlechty, 
vladyků či rytířů, kteří byli vázáni jen 
volně na krále, zpravidla plněním 
vojenské povinnosti.
 V polovině 14. století u nás existo-
vala tato zboží drobné a střední 
velikosti:

Olešnice - s obcemi Brusnice, Borovnice, Borovička
a Olešnice.
 Řád německých rytířů přepustil později panu Pútovi
z Turgova. Hostinné - město, Heřmanovy Sejfy, Čistá
v Krkonoších, Prosečné a Arnultovice. Vrchlab - proboštství 
P. Marie - Lhota Klášterská, Kunčice, Přední a Zadní Ždírni-
ce, popluží u Hostinného, 3 lidé v Borovnici, později Čistá
(u Horek) a Kalná.

 Další drobné manské statky tvořila zpravidla jedna obec 
(nebo i polovina) s často se střídajícími držiteli: Chotěvice, 
Čermná, Javorník, Vrchlabí, Lánov, Vlčice, Pilníkov.
 Trutnovský manský okrsek byl řízen purkrabím z hradu
v Trutnově. Měl vlastní manské desky, které se zachovaly se 
zápisy z doby pozdější, z let 1455-1539. V 16. století manství 
zaniklo.

 Se vznikem pražského arcibiskupství (1344) souvisí 
upevnění církevní správy země. Do děkanátu ve Dvoře 
(Králové) u nás patřily farnosti Pilníkov, Vlčice, Chotěvice, 
Heřmanovy Sejfy s filiálním chrámkem v Javorníku, 
benediktinské proboštství P. Marie Vrchlabí, Čermná
a Vrchlabí. K jičínskému děkanátu patřily u nás Kalná, Čistá 
u Horek, podobně jako Horní Branná.

 Církev nezapomíná na svoje ovečky u nás nejen dosazo-
váním či potvrzováním duchovních pastýřů, ale také vybírá-
ním papežského desátku. Díky zachované dokumentaci 
(Registra decimalium papalium 1352 – 1405) se dovídáme 
nejen o půlroční výši vybíraného desátku v našich obcích. 
Můžeme z nich soudit i o velikosti či zámožnosti jednotli-
vých lokalit a porovnávat je. Zajímavá je také podoba jejich 
jmen, jak je zachytil klerik-písař v latinském, leckdy
k nepoznání znetvořeném tvaru. Začněme nejprve městy.
Curia cum Gredist (Dvůr Kr. s Hradištěm)                45 grošů
Trutnov civitas (Trutnov město)                               30 gr.
Arnow civitas (město Hostinné)                               27 gr.

Dále panství a farní obce:
Vrchlab - praepositura monasterii Oppatowensis    
(proboštství Opatovického kláštera Vrchlab)           30 gr.
Trutnov villa (Trutnov ves, asi Staré Město)             12 gr.
Antiqua fagus (Staré Buky)                                      15 gr
Juvenis fagus (Mladé Buky)                                      8 gr.
Pilungi villa (Pilníkov)                                              7 gr.
Vlczicz (Vlčice)                                                         4 gr.
Olessna (Olešnice)                                                     6 gr.
Kotwicz (Chotěvice)                                                15 gr.
Lagnow (Lánov)                                                      15 gr.
Herrmannstift (Heřmanovy Sejfy)                           18 gr.
Branna superior (Horní Branná)                                6 gr.
Branna inferior (Dolní Branná)                                  6 gr.
Krzimna pauper (Čermná - chudá)                              --
Kalna (Kalná)                                                            3 gr.              
Czista (Čistá u Horek)                                                4 gr

 Z uvedeného výběru krom měst patří mezi nejzámožnější 
a zřejmě nejlidnatější vsi Staré Buky, Chotěvice, Heřma-
novy Sejfy a Lánov. Mezi chudší patří Vlčice, Olešnice, 
Pilníkov, obě Branné, Kalná a Čistá. Velmi ubohá je Čermná, 
neplatí nic. Klášterství Vrchlab platí 30 gr. za své obce 
hromadně.
 Pro přibližnou představu, jakou kupní sílu měl pražský 
groš v předhusitské době, uvedeme některé ceny. Dala se za 
něj koupit celá kopa (60) vajec. Ovce se prodávala za 3-6 gr. 
Vynásobíme-li pololetní výši desátku dvěma, jeho roční výše 
v Lánově, v Chotěvicích, případně v Heřmanových Sejfech, 
představovala docela slušné stádečko ovcí.

 Kraj v 14. století až do jeho konce se tedy stává plnohod-
notnou součástí českého státu s pokračujícími kontakty se 
Slezskem, které se postupně stává jednou ze zemí České 
koruny.    

  Poklad z lesa
  Vzhledem ke zvyšujícímu se zájmu veřejnosti
o artefakty nalezené po okolí detektorem kovů dnes předsta-
vím svůj doposud „životní nález“. Nález z Dolního Dvora, 
který by mohl zajímat nejen milovníky regionální historie, 
ale i ty ostatní. Byla sobota a já měl před sebou celý volný 
den. Vydal jsem se už tradičně na jednu „domácí“ lokalitu,
na které jsem nebyl poprvé. Byl jsem v lese sotva 10 minut
a přišel zvláštní signál, který nebyl ani moc hluboko. 
Odhrnul jsem asi 10 cm mechu a v tu chvíli jsem před sebou 
spatřil plechovou vojenskou bednu. Protože víko bylo 
prohnilé, hned při prvním pohledu mi bylo jasné, co jsem 
právě našel. Připadal jsem si jako malé dítě u vánočního 
stromku, které vidí spoustu dárků a je právě ten čas je jít 
všechny jeden po druhém rozbalovat. První, co jsem vzal do 
ruky, byly pánské vojenské boty, hned poté boty dámské. 
Následovala sada kružítek a rýsovacích potřeb, budík, dva 
fotoaparáty se stativem, kulma na vlasy a malý kufřík, který 
se mi rozpadl v ruce a vypadlo z něho několik mincí (dvou-
marky a pětimarky) a pár krabiček. V kufříku byly uloženy 
šperky, hodinky a několik vyznamenání z první i druhé 
světové války. V deskách se nalézaly tři dopisy, několik 
fotografií a poměrně velké množství bankovek. Zajímavé je, 
že většina bankovek byla z doby Rakouska-Uherska, takže 
dávno neplatná. V bedně byly také osobní věci jako holení, 
zubní kartáček, dále příbory, nášivky z uniformy Hitlerju-
gend, několik chladných zbraní a větší množství knih.
 Každého asi jako první napadne, kdo že to tam schoval
a jaký byl jeho příběh. My už to dnes víme. S pomocí mých 
dvou přátel Karoliny Bokové a Romana Kurfiřta jsme rozjeli 
pátrací akci, která sice trvala dlouho, ale zato přinesla určité 
výsledky. Vzhledem k tomu, že se v bedně našly také dva 
snubní prstýnky s vyrytým datem svatby a monogramy, 
nebylo těžké najít v dolnodvorské matrice oddaných jejich 
majitele. Majiteli prstýnků byli Vinzenz Fetscher (narozen 
1876) a Berta Fetscher, rozená Wonka (narozena 1878).
Dle sčítání lidu z roku 1921 víme, že Vinzenz pracoval část 
života v papírně v Horním Lánově u firmy Haberl jako 
zedník. Místo nálezu ale bylo poměrně dost vzdáleno od 
místa, kde Vinzenz a Berta bydleli, a je málo pravděpodobné, 
že by tak těžkou bednu nesli přes celou obec (navíc v skoro 
70 letech). Vytipovali jsme několik domů, které připadaly
v úvahu, a u jednoho z nich jsme našli v knihovní vložce
z katastru nemovitostí zápis z roku 1927, kdy jako nový 
majitel právě dostavěného domu je uveden Robert Fetscher, 
lesní dělník, syn Vinzenze a Berty, narozený r. 1899. Robert 
se v roce 1926 oženil s Marií Krausovou, která pracovala
ve fabrice v Horním Lánově u Ad. Ehinger´s Söhne jako 
mandlířka prádla/pomocná dělnice. Manželům Fetschero-
vým se narodily tři děti, Richard (1928), Marie (1931)
a Reinhard (1932). I v roce 1937 ve sčítání obyvatel jsou 
všichni uvedeni k dotyčnému číslu popisnému, takže 
domněnka se potvrdila. Další zajímavostí je skutečnost,
že Robertova žena Marie, která pocházela ze šesti dětí, je 
ještě v roce 1921 při sčítání lidu vedena jako obyvatelka 
sousedního domu, takže pravděpodobně Robert s Marií 
postavili rok po svatbě dům na pozemku vedle domu Marii-
ných rodičů. Ještě v roce 1933 Robert u domu přistavuje 
dílnu a pak už pomalu přichází doba, která je jedním z nejčer-
nějších období v celosvětových dějinách. Na začátku roku 
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1945 Robert ví, že vše, co vybudoval, 
bude muset se svou rodinou opustit,
a veškeré své cennosti ukrývá do 
bedny, která bude dalších 75 let ležet
v zemi. Robert byl poměrně aktivní 
člověk. Dle trestního spisu uloženého
v archivu v Trutnově byl členem 
NSDAP a příslušníkem formace SA
v hodnosti Obersturmmann. Dále 
členem NSV (Nationalsozialistische 
Volkswohlfahrt = nacionálně socialis-
tická péče o blaho lidu, nacistická 
o rgan izace)  a  DAF (Deutsche 
Arbeitsfront = německá fronta práce, 
odborová organizace nacistické stra-
ny). V NSV zastával funkci blockwal-
tra. Zatčen byl 26. 7. 1945 ve Vrchlabí
a 15. 12. 1945 odsouzen na pět let.
Z věznice v Jičíně propuštěn 15. 10. 
1948 do Německa. V červenci 1945 
byla manželka Marie a dvě děti (Marie 
a Reinhard) odsunuti. Robertovi rodiče 
(Vinzenz a Berta) a syn Richard byli 
vyhoštěni z tábora ve Vrchlabí - trans-
port vyhoštění č. 9, 5. 7. 1946 do sovět-
ské okupační zóny přes hraniční 
tranzitní tábor Brambach do Eisenber-
geru (Durynsko).  Romanovi se 
podařilo dohledat parte Robertova 
syna Reinharda, který zemřel v roce 
2018. Nicméně jako pozůstalí byli 
uvedeni synové Ronny a Steffen. Přes 
sociální sítě se mi podařilo najít 
Ronalda i Steffena Fetschera a kontak-
toval jsem je s dotazem, zda nejsou 
potomci Roberta Fetschera, avšak bez 
odpovědi. Byl by to takový happyend 
za ten čas, který nás to stálo, a věřím 
tomu, že by třeba rádi viděli fotky 
svých předků nebo četli milostný dopis 
dědečka babičce, který psal pravděpo-
dobně z fronty. Pro příklad uvádím 
překlad části jednoho z dopisů: "Budu 
tuto noc o tobě snít, má lásko. Ve snu
ke mě přijdeš. Už vidím tvé žíznivé oči 
před sebou ..." 
 Tento případ každopádně není 
úplně uzavřen a třeba se ještě něčeho 
zajímavého dočkáme.

        Lukáš Tuček
Spolupracovali: Roman Kurfiřt,
Erich Kraus, Verena Schindler,
Hana Homolová, Karolina Boková

       Stará listina promlouvá
     Když slyším někoho na něco 
lánovského s nostalgií a v dobrém 
vzpomínat, nejčastěji se jedná o tyto tři 
objekty: Havířská bouda (ZAMPRA)
v Pekle v Horním Lánově, ozdravovna 
v Prostředním Lánově a hospoda
Na růžku na křižovatce tamtéž. 
 K posledně jmenovanému domu se 
váže zajímavá listina, nalezená v zimě 
2011 Davidem Janečkem v podlaze 

půdy nad sálem, a to koncept notář-
ského spisu z roku 1875, psaný česky:

Nástin
Spis notářský

Dne etc.
jest jednáno takto:
Vincenc Tost co ženich a Anna Hrubýho 
co nevěsta tato zastoupena svým otcem 
Václavem Hrubým a s přistoupením 
tohoto uzavřeli na základě svolení 
slavného c. k. okresního soudu v Jilem-
nici co úřadu opatrovnického ze dne... 
přede mnou následovní
svatební a dědičnou smlouvu:

1) Vincenc Tost a Anna Hrubýho se 
zasnoubili.

2) Nevěsta Anna Hrubýho přináší 
svému ženichovi Vincenci Tostovi od 
jejího otce, Václava Hrubýho, jakožto 
věno na hotovosti částku čtyř tisíc 
zlatých rakouské měny = ... 4000 zl. r. 
m., pak dvě krávy, jednu jalovici, deset 
kusů peřin, jednu jarmaru, jeden 
skleník a jiné nářadí a výpravu svému 
stavu přiměřenou v ceně dvou set 
zlatých rakouské měny = ... 200 zl. r. m.

3) Otec nevěstin Václav Hrubý se 
zavazuje, že hotové věno čtyř tisíc 
zlatých r. m. svému ženichovi Vincenci 
Tostovi ve dvou lhůtách, a sice dne 
prvního ledna tisíc osm set sedmdesát 
šest částku dvou tisíc zlatých a do dne 
prvního ledna tisíc osm set sedmdesát 
sedm též dva tisíce zlatých rakouské 
měny vyplatí, dvě krávy a jalovici, pak 
ostatní výpravu témuž hned po vykona-
ném sňatku manželském odevzdá.

4) Ženich Vincenc Tost se zavazuje,
že hotové věno čtyř tisíc zlatých 
rakouské měny nechá pro nevěstu Annu
Hrubýho na nemovitostech od svého 
otce Antonína Tosta koupených, a sice 
na živnosti čís. 38 v Středním Lanově
s pozemky 11 jiter 1282 □◦ a 956 □◦
od čís. 41 v Středním Lanově, pak
na pozemcích od usedlosti čís. 41
ve Středním Lanově pocházejících
ve výměře 10 jiter 1017 1/3 □◦ a 2 jiter 
1116 □◦ právem zástavním pojistit
a svoluje tedy, aby po vykonaném 
sňatku manželském na tyto nemovitosti 
právo zástavní za hotové svatební věno 
4000 zl. r. m. pro nevěstu Annu 
Hrubýho do knih pozemečných vloženo 
bylo.

5) Strany budoucích práv dědičných 
těchto snoubenců se ustanovuje:
V pádu předemření jednoho neb 
druhého z nich bez ponechání dětí
z tohoto manželství, dědí pozůstalá 
strana zůstavené jmění zemřelého 

vyjma čtvrtý díl čisté pozůstalosti
k poslednímu pořízení zachovaný; 
kdyby tu však dětí z tohoto manželství 
pošlých bylo, tož obdrží na živu zůstalá 
strana s těmito dětmi z pozůstalého 
jmění zemřelého stejný podíl dědičný. 
Na živu zůstalá manželka však obdrží v 
obou případech své přinešené věno 
napřed, aniž ji toto v dědičný podíl 
počítáno býti má.

O tom byl tento spis notářský sepsán – 
etc.

/: Podpisy :/

Nástin tento o smlouvě svatební
a dědičné sdělaný se ohledně nezl. 
Anny Hruby, vrchno (?), opatrovnický 
schvaluje.

C. k. okresní soud v Jilemnici
Dne 6. října 1875

C. k. okresní soudce
Barty

 Tak se, milí čtenáři, můžete u příle-
žitosti svatby nechat inspirovat výše 
uvedeným pořízením, nebo se můžete 
zamyslet nad tím, zda jste už v minu-
losti u takové slavnostní události něco 
náhodou neprošvihli:-)

      Karolina Boková
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Místo nálezu pod prkny podlahy
nad sálem. Foto David Janeček

Razítko jilemnického soudu.

V době sepsání spisu vypadalo čp. 38, pozdější hospoda
Na růžku, ještě asi takhle nějak.

Hospoda ještě pěkně vcelku. Foto Zdeněk Kubeš Bourání hospody v r. 2012.
Foto K. B

Jeden z posledních hezkých detailů
na budově – krakorec arkýře

směrem do křižovatky. Foto K. B. 

Stav interiéru v době nálezu listiny.
Foto David Janeček.

  Byla v Lánově
  busta TGM?
 Dotazy v infocentru bývají opravdu 
různé a někdy člověk bohužel odpověď 
nemá.

 4. června  2020 mi napsal jeden pán 
z Bělé pod Bezdězem mail, že by se 
chtěl informovat, ve kterém Lánově je 
pomník T. G. Masaryka. To mě tedy 
dost zaskočilo, protože o ničem 
takovém jsem tu zatím neslyšela. 

Maminka tohoto pána prý v roce 1953 
či 1954 projížděla Lánovem směrem 
od Hostinného a viděla bustu na 
podstavci u silnice po levé straně, snad 
s plůtkem okolo. Paní si bohužel 
nevzpomíná, v kterém Lánově, nebo 
jestli vůbec přímo v Lánově, to bylo. 

 Celé se mi to nezdálo. Že by tu 
ausgerechnet v letech největšího temna 
někde stála socha TGM? Ale protože 
nejsem odsud a pamětník taky ještě 

moc ne, trochu jsem se přeci jen popta-
la. Jenže výsledek – nula.
 Pán se tu v srpnu letošního roku 
zjevil osobně a ptal se na totéž, tento-
krát v infocentru Černém Dole, a pak
i u mě, jestli to nevím. Nevím pořád.
A tak se Vás, milí, více znalí čtenáři 
ptám, zda o této bustě TGM někdo něco 
prosím nevíte? Budu vděčná za každou 
informaci.

       Karolina Boková
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1945 Robert ví, že vše, co vybudoval, 
bude muset se svou rodinou opustit,
a veškeré své cennosti ukrývá do 
bedny, která bude dalších 75 let ležet
v zemi. Robert byl poměrně aktivní 
člověk. Dle trestního spisu uloženého
v archivu v Trutnově byl členem 
NSDAP a příslušníkem formace SA
v hodnosti Obersturmmann. Dále 
členem NSV (Nationalsozialistische 
Volkswohlfahrt = nacionálně socialis-
tická péče o blaho lidu, nacistická 
o rgan izace)  a  DAF (Deutsche 
Arbeitsfront = německá fronta práce, 
odborová organizace nacistické stra-
ny). V NSV zastával funkci blockwal-
tra. Zatčen byl 26. 7. 1945 ve Vrchlabí
a 15. 12. 1945 odsouzen na pět let.
Z věznice v Jičíně propuštěn 15. 10. 
1948 do Německa. V červenci 1945 
byla manželka Marie a dvě děti (Marie 
a Reinhard) odsunuti. Robertovi rodiče 
(Vinzenz a Berta) a syn Richard byli 
vyhoštěni z tábora ve Vrchlabí - trans-
port vyhoštění č. 9, 5. 7. 1946 do sovět-
ské okupační zóny přes hraniční 
tranzitní tábor Brambach do Eisenber-
geru (Durynsko).  Romanovi se 
podařilo dohledat parte Robertova 
syna Reinharda, který zemřel v roce 
2018. Nicméně jako pozůstalí byli 
uvedeni synové Ronny a Steffen. Přes 
sociální sítě se mi podařilo najít 
Ronalda i Steffena Fetschera a kontak-
toval jsem je s dotazem, zda nejsou 
potomci Roberta Fetschera, avšak bez 
odpovědi. Byl by to takový happyend 
za ten čas, který nás to stálo, a věřím 
tomu, že by třeba rádi viděli fotky 
svých předků nebo četli milostný dopis 
dědečka babičce, který psal pravděpo-
dobně z fronty. Pro příklad uvádím 
překlad části jednoho z dopisů: "Budu 
tuto noc o tobě snít, má lásko. Ve snu
ke mě přijdeš. Už vidím tvé žíznivé oči 
před sebou ..." 
 Tento případ každopádně není 
úplně uzavřen a třeba se ještě něčeho 
zajímavého dočkáme.

        Lukáš Tuček
Spolupracovali: Roman Kurfiřt,
Erich Kraus, Verena Schindler,
Hana Homolová, Karolina Boková

       Stará listina promlouvá
     Když slyším někoho na něco 
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slavného c. k. okresního soudu v Jilem-
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svatební a dědičnou smlouvu:

1) Vincenc Tost a Anna Hrubýho se 
zasnoubili.

2) Nevěsta Anna Hrubýho přináší 
svému ženichovi Vincenci Tostovi od 
jejího otce, Václava Hrubýho, jakožto 
věno na hotovosti částku čtyř tisíc 
zlatých rakouské měny = ... 4000 zl. r. 
m., pak dvě krávy, jednu jalovici, deset 
kusů peřin, jednu jarmaru, jeden 
skleník a jiné nářadí a výpravu svému 
stavu přiměřenou v ceně dvou set 
zlatých rakouské měny = ... 200 zl. r. m.

3) Otec nevěstin Václav Hrubý se 
zavazuje, že hotové věno čtyř tisíc 
zlatých r. m. svému ženichovi Vincenci 
Tostovi ve dvou lhůtách, a sice dne 
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prvního ledna tisíc osm set sedmdesát 
sedm též dva tisíce zlatých rakouské 
měny vyplatí, dvě krávy a jalovici, pak 
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že hotové věno čtyř tisíc zlatých 
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Hrubýho na nemovitostech od svého 
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ve výměře 10 jiter 1017 1/3 □◦ a 2 jiter 
1116 □◦ právem zástavním pojistit
a svoluje tedy, aby po vykonaném 
sňatku manželském na tyto nemovitosti 
právo zástavní za hotové svatební věno 
4000 zl. r. m. pro nevěstu Annu 
Hrubýho do knih pozemečných vloženo 
bylo.

5) Strany budoucích práv dědičných 
těchto snoubenců se ustanovuje:
V pádu předemření jednoho neb 
druhého z nich bez ponechání dětí
z tohoto manželství, dědí pozůstalá 
strana zůstavené jmění zemřelého 

vyjma čtvrtý díl čisté pozůstalosti
k poslednímu pořízení zachovaný; 
kdyby tu však dětí z tohoto manželství 
pošlých bylo, tož obdrží na živu zůstalá 
strana s těmito dětmi z pozůstalého 
jmění zemřelého stejný podíl dědičný. 
Na živu zůstalá manželka však obdrží v 
obou případech své přinešené věno 
napřed, aniž ji toto v dědičný podíl 
počítáno býti má.

O tom byl tento spis notářský sepsán – 
etc.

/: Podpisy :/

Nástin tento o smlouvě svatební
a dědičné sdělaný se ohledně nezl. 
Anny Hruby, vrchno (?), opatrovnický 
schvaluje.

C. k. okresní soud v Jilemnici
Dne 6. října 1875

C. k. okresní soudce
Barty

 Tak se, milí čtenáři, můžete u příle-
žitosti svatby nechat inspirovat výše 
uvedeným pořízením, nebo se můžete 
zamyslet nad tím, zda jste už v minu-
losti u takové slavnostní události něco 
náhodou neprošvihli:-)

      Karolina Boková
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Místo nálezu pod prkny podlahy
nad sálem. Foto David Janeček

Razítko jilemnického soudu.

V době sepsání spisu vypadalo čp. 38, pozdější hospoda
Na růžku, ještě asi takhle nějak.

Hospoda ještě pěkně vcelku. Foto Zdeněk Kubeš Bourání hospody v r. 2012.
Foto K. B

Jeden z posledních hezkých detailů
na budově – krakorec arkýře

směrem do křižovatky. Foto K. B. 

Stav interiéru v době nálezu listiny.
Foto David Janeček.

  Byla v Lánově
  busta TGM?
 Dotazy v infocentru bývají opravdu 
různé a někdy člověk bohužel odpověď 
nemá.

 4. června  2020 mi napsal jeden pán 
z Bělé pod Bezdězem mail, že by se 
chtěl informovat, ve kterém Lánově je 
pomník T. G. Masaryka. To mě tedy 
dost zaskočilo, protože o ničem 
takovém jsem tu zatím neslyšela. 

Maminka tohoto pána prý v roce 1953 
či 1954 projížděla Lánovem směrem 
od Hostinného a viděla bustu na 
podstavci u silnice po levé straně, snad 
s plůtkem okolo. Paní si bohužel 
nevzpomíná, v kterém Lánově, nebo 
jestli vůbec přímo v Lánově, to bylo. 

 Celé se mi to nezdálo. Že by tu 
ausgerechnet v letech největšího temna 
někde stála socha TGM? Ale protože 
nejsem odsud a pamětník taky ještě 

moc ne, trochu jsem se přeci jen popta-
la. Jenže výsledek – nula.
 Pán se tu v srpnu letošního roku 
zjevil osobně a ptal se na totéž, tento-
krát v infocentru Černém Dole, a pak
i u mě, jestli to nevím. Nevím pořád.
A tak se Vás, milí, více znalí čtenáři 
ptám, zda o této bustě TGM někdo něco 
prosím nevíte? Budu vděčná za každou 
informaci.

       Karolina Boková
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Pozemky, stavby 

ITC, kabelová TV

Investice

Poplatky

OBECNÍ ÚŘAD
LÁNOV

www.lanov.cz

Prostřední Lánov 200
543 41  LÁNOV

obec@lanov.cz

TURISTICKÉ
INFOCENTRUM
A OBECNÍ KNIHOVNA

Starostka starosta@lanov.cz 

asistentka@lanov.cz 

provoz@lanov.cz

499 432 211

493 314 598

Místostarostka 

Asistentka Renata Srnská

Milan Ježek

Eliška Rojtová

Provoz obce 499 432 220
725 951 722

Účetnictví Ilona Kobrlová ucetni@lanov.cz 499 432 234

Jaroslav Hanč 

Radovan Jákl, DiS

Alena Purmová

Jaroslava Kučerová

hanc@lanov.cz 

admin@lanov.cz

investice@lanov.cz

poplatky@lanov.cz

499 432 051

607 602 738

722 992 103

493 314 599

Otevírací doba:  
v sezóně:
červenec, srpen

Po:   

Út:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:   8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:   8:00 - 12:00

8:00 - 12:00

12:30 - 16:00

12:30 - 16:00So:   

9:00 - 12:00Ne:   

Po:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Út:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:     8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:     8:00 - 12:00

9:00 - 12:00   (jen leden, únor)    

12:30 - 16:00

Po:    7:30 - 16:00    

Út:    7:30 - 12:00   

St:     7:30 - 12:00   

Čt:     7:30 - 12:00   

Pá:     7:30 - 12:00   

So:     

Ne:    

Prostřední Lánov čp. 39
543 41 Lánov

499 432 083
infocentrum@lanov.cz

VENKOVSKÉ
INFOCENTRUM

MIKROREGIONU
v mezisezóně:

Zřizovatel: Obecní úřad Lánov
Referent: Karolina Boková

499 522 344
MUDr. Iva KOSINOVÁ 

- praktický lékař -

Po:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

Út:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

St:     13:00 -18:00

Čt:     8:00 -12:00 13:00 -15:00

Pá:     8:00 -12:00

- praktický zubní lékař -
MUDr. Zdeněk KUŽEL 

Akutní
bolestivé
případy
budou
po osobní
nebo
telefonické
domluvě
ošetřeny
v nejbližším
volném
termínu.

499 432 298

499 432 182

Po:    7:30 -10:00 10:30 -13:00

Út:    7:30 -10:00 10:30 -13:00

St:     13:30 -16:00 16:00 -18:30

Čt:     7:30 -10:00 10:30 -14:00

Pá:     7:30 -10:00 10:30 -13:00

MUDr. Hana KORDOVÁ 
- dětské oddělení-

 pro nemocné děti  pro zvané a zdravé děti

Po:   8:00 - 9:45 10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

12:00 - 18:00

10:00 - 13:00

7:00 - 8:00

Út:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

St:   

Čt:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

Pá:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO LÁNOV

O D B Ě RY, I N J E K C E A K U T N Í S TAV Y J E N O B J E D N A N Í

pro tel. objednané
a návštěvy lékařem

kancelář          Provozní
doba
kanceláře:

499 522 331 + záznam
 Hanč Jaroslav, jednatel           721 142 981

Sochor Petr, provoz a havárie       605 167 421

Knapíková Kavánová Milena, účetní      602 300 234
Stránský Pavel, vyjádření k sítím       603 226 060 
Materna Jiří, provoz a havárie       605 265 094 

Šedivý Milan, provoz a havárie    605 253 467 

vodalanov@vodalanov.cz

www.vodalanov.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

Úřední hodiny: Pondělí a Středa      8:00 - 11:30      12:30 - 17:00

603 112 761

Ladislava Šedivá      mistostarosta@lanov.cz  493 314 596 
601 697 365  

  Nejen chlebem
  živ je člověk! ...

(výňatek z kroniky lomu v Horním 
Lánově 1960-1965, laskavě zapůjčené 
firmou KVK, a. s.)

 Kamenolom není cukrárna ani 
dívčí gymnasium. Je tam práce těžká
i nebezpečná. Pokud se toho lycea týče, 
chce kronikář říci, že se tam vždycky 
právě vybraně nemluví. Slovník
v těžkých podmínkách se diametrálně 
liší od vybrané řeči dejme tomu diplo-
matů. To úvodem, aby nedošlo k disku-
zi, že mnohé výrazy, které teď budou 
následovat, do památné knihy, jako je 
kronika, nepatří. Ostatně tohle už 
brilantně obhájil geniální Jaroslav 
Hašek ve svém úvodu k "Dobrému 
vojáku Švejkovi".

 V každém závodě od Šumavy
k Tatrám se najdou chvíle, které 
dovedou mnohdy těžkou chvilku 
zpestřit nějakou psinou. Lánovské 
lomy nejsou výjimkou a tady je několik 
takových příhod:

Pepík Mejsnar a kramle

Pepík byl u nás údržbářem. Takové 
dobrotisko ještě ze staré školy. Když 
někde bylo něco rozbito, s oblibou 
používal úsloví: "Tak tam dáme 
šraupant (z něm. Schraubenband)
a basta!"
 Tvářičku měl kulaťoučkou jak 
panenka a věčně chodil v klobouku.
Na pořádek si potrpěl. Běda, když 
někde viděl papír. I v té naší boudě, jíž 
jsme s oblibou říkali hanbinec, nesnesl 
neřádstvo. Jeden dobrák z osazenstva 
toho využil a jednou, když měla být 
svačina, položil na práh do boudy kus 
zmačkaných zamaštěných novin. 
Pepík Mejsnar vyšel z dílny a kráčel 
majestátně do boudy, aby posvačil
v kolektivu. Spatřiv na prahu papír, 
zasakroval a mocným rozmachem, 
hodným Masopusta, kopl do papíru. 
Zasakrování už nedokončil, ale chytil 
se za pravou nohu a začal s řevem tančit 
po boudě kozáčka. 
 Onen dobrák mu pod papír přibil 
kramli...

Pokračování příště...

      Připravila Karolina Boková

Parta z lomu.

Lom kdysi.

Parta z lomu.
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Pozemky, stavby 

ITC, kabelová TV

Investice

Poplatky

OBECNÍ ÚŘAD
LÁNOV

www.lanov.cz

Prostřední Lánov 200
543 41  LÁNOV

obec@lanov.cz

TURISTICKÉ
INFOCENTRUM
A OBECNÍ KNIHOVNA

Starostka starosta@lanov.cz 

asistentka@lanov.cz 

provoz@lanov.cz

499 432 211

493 314 598

Místostarostka 

Asistentka Renata Srnská

Milan Ježek

Eliška Rojtová

Provoz obce 499 432 220
725 951 722

Účetnictví Ilona Kobrlová ucetni@lanov.cz 499 432 234

Jaroslav Hanč 

Radovan Jákl, DiS

Alena Purmová

Jaroslava Kučerová

hanc@lanov.cz 

admin@lanov.cz

investice@lanov.cz

poplatky@lanov.cz

499 432 051

607 602 738

722 992 103

493 314 599

Otevírací doba:  
v sezóně:
červenec, srpen

Po:   

Út:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:   8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:   8:00 - 12:00

8:00 - 12:00

12:30 - 16:00

12:30 - 16:00So:   

9:00 - 12:00Ne:   

Po:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Út:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:     8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:     8:00 - 12:00

9:00 - 12:00   (jen leden, únor)    

12:30 - 16:00

Po:    7:30 - 16:00    

Út:    7:30 - 12:00   

St:     7:30 - 12:00   

Čt:     7:30 - 12:00   

Pá:     7:30 - 12:00   

So:     

Ne:    

Prostřední Lánov čp. 39
543 41 Lánov

499 432 083
infocentrum@lanov.cz

VENKOVSKÉ
INFOCENTRUM

MIKROREGIONU
v mezisezóně:

Zřizovatel: Obecní úřad Lánov
Referent: Karolina Boková

499 522 344
MUDr. Iva KOSINOVÁ 

- praktický lékař -

Po:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

Út:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

St:     13:00 -18:00

Čt:     8:00 -12:00 13:00 -15:00

Pá:     8:00 -12:00

- praktický zubní lékař -
MUDr. Zdeněk KUŽEL 

Akutní
bolestivé
případy
budou
po osobní
nebo
telefonické
domluvě
ošetřeny
v nejbližším
volném
termínu.

499 432 298

499 432 182

Po:    7:30 -10:00 10:30 -13:00

Út:    7:30 -10:00 10:30 -13:00

St:     13:30 -16:00 16:00 -18:30

Čt:     7:30 -10:00 10:30 -14:00

Pá:     7:30 -10:00 10:30 -13:00

MUDr. Hana KORDOVÁ 
- dětské oddělení-

 pro nemocné děti  pro zvané a zdravé děti

Po:   8:00 - 9:45 10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

12:00 - 18:00

10:00 - 13:00

7:00 - 8:00

Út:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

St:   

Čt:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

Pá:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO LÁNOV

O D B Ě RY, I N J E K C E A K U T N Í S TAV Y J E N O B J E D N A N Í

pro tel. objednané
a návštěvy lékařem

kancelář          Provozní
doba
kanceláře:

499 522 331 + záznam
 Hanč Jaroslav, jednatel           721 142 981

Sochor Petr, provoz a havárie       605 167 421

Knapíková Kavánová Milena, účetní      602 300 234
Stránský Pavel, vyjádření k sítím       603 226 060 
Materna Jiří, provoz a havárie       605 265 094 

Šedivý Milan, provoz a havárie    605 253 467 

vodalanov@vodalanov.cz

www.vodalanov.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

Úřední hodiny: Pondělí a Středa      8:00 - 11:30      12:30 - 17:00

603 112 761

Ladislava Šedivá      mistostarosta@lanov.cz  493 314 596 
601 697 365  

  Nejen chlebem
  živ je člověk! ...

(výňatek z kroniky lomu v Horním 
Lánově 1960-1965, laskavě zapůjčené 
firmou KVK, a. s.)

 Kamenolom není cukrárna ani 
dívčí gymnasium. Je tam práce těžká
i nebezpečná. Pokud se toho lycea týče, 
chce kronikář říci, že se tam vždycky 
právě vybraně nemluví. Slovník
v těžkých podmínkách se diametrálně 
liší od vybrané řeči dejme tomu diplo-
matů. To úvodem, aby nedošlo k disku-
zi, že mnohé výrazy, které teď budou 
následovat, do památné knihy, jako je 
kronika, nepatří. Ostatně tohle už 
brilantně obhájil geniální Jaroslav 
Hašek ve svém úvodu k "Dobrému 
vojáku Švejkovi".

 V každém závodě od Šumavy
k Tatrám se najdou chvíle, které 
dovedou mnohdy těžkou chvilku 
zpestřit nějakou psinou. Lánovské 
lomy nejsou výjimkou a tady je několik 
takových příhod:

Pepík Mejsnar a kramle

Pepík byl u nás údržbářem. Takové 
dobrotisko ještě ze staré školy. Když 
někde bylo něco rozbito, s oblibou 
používal úsloví: "Tak tam dáme 
šraupant (z něm. Schraubenband)
a basta!"
 Tvářičku měl kulaťoučkou jak 
panenka a věčně chodil v klobouku.
Na pořádek si potrpěl. Běda, když 
někde viděl papír. I v té naší boudě, jíž 
jsme s oblibou říkali hanbinec, nesnesl 
neřádstvo. Jeden dobrák z osazenstva 
toho využil a jednou, když měla být 
svačina, položil na práh do boudy kus 
zmačkaných zamaštěných novin. 
Pepík Mejsnar vyšel z dílny a kráčel 
majestátně do boudy, aby posvačil
v kolektivu. Spatřiv na prahu papír, 
zasakroval a mocným rozmachem, 
hodným Masopusta, kopl do papíru. 
Zasakrování už nedokončil, ale chytil 
se za pravou nohu a začal s řevem tančit 
po boudě kozáčka. 
 Onen dobrák mu pod papír přibil 
kramli...

Pokračování příště...

      Připravila Karolina Boková

Parta z lomu.

Lom kdysi.

Parta z lomu.
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3/4-21
Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí žádosti o změnu 
územního plánu – způsobu užívání pozemku p. č. 4/1, k. ú. 
Dolní Lánov, vedený jako trvalý travní porost o výměře 

2
1556m  z „rodinné rekreace“ na smíšenou výrobní plochu. 
          (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

4/4-21
Zastupitelstvo obce projednalo na základě podnětu fyzic-
kých a právnických osob, které mají vlastnická práva
k pozemkům a stavbám na katastrálním území obce Dolní 
Lánov, návrhy na zařazení do 1. změny územního plánu 
obce:
a) pozemek p. č. 4/1, k. ú. Dolní Lánov vedený jako trvalý 

2
travní porost o výměře 1556 m  -  převedení ze stávajícího 
označení rodinná rekreace na smíšenou výrobní plochu
          (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

b) pozemek p. č. 196 k. ú. Dolní Lánov vedený jako orná 
2půda o výměře 1405 m  pro využití ke stavbě rodinného 

domu         (pro 1, proti 7, zdržel se 1)

c) pozemek p. č. st. 275 k. ú. Dolní Lánov vedený jako 
2zastavěná plocha a nádvoří o rozloze 445 m  a dále p. č. st. 

274/1 k. ú. Dolní Lánov vedený jako zastavěná plocha
2

a nádvoří o výměře 4424 m  a p. č. 530/2 k. ú. Dolní Lánov 
2vedený jako ostatní plocha o výměře 1524 m , pro možnost 

rekonstrukce stávajících chátrajících budov na objekty pro 
bydlení – bytových domů s možností využití pro drobnou 
výrobu a služby občanské vybavenosti a vymezení veřejného 
prostoru u severní části pozemku k obslužnosti objektu čp. 
240          (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

d) pozemek p. č. 2024 k. ú. Dolní Lánov vedený jako trvalý 
2travní porost o výměře 1437 m  pro výstavbu rodinného 

domu                     (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

e) pozemek p. č. 149 k. ú. Dolní Lánov vedený jako trvalý 
2

travní porost o výměře 2500 m  pro možnost výstavby 
jednoho rodinného domu v severní části pozemku
          (pro 7, proti 0, zdržel se 2)

5/4-21
Zastupitelstvo obce schvaluje záměr směny pozemků: 
obecní pozemek p. č. 1284 k. ú. Dolní Lánov o výměře

2
10 027 m  vedený jako orná půda za pozemky Zemědělského 
družstva vlastníků Dolní Lánov p. č. 1245 k. ú. Dolní Lánov

2o výměře 7356 m , vedený jako ostatní plocha a pozemek
2p. č. st. 352 o výměře 125 m . Pověřuje starostu podpisem 

smlouvy.         (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

6/4-21
Zastupitelstvo obce neschvaluje půjčku ... ve výši 25.000,- 
Kč na úhradu kremace zemřelého manžela ... .
          (pro 0, proti 8, zdržel se 1)

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1) Objekt čp. 207
2) Správce hřiště
3) Plot hřiště
4) Veřejné osvětlení

Místostarosta      Starosta
Bc. Jiří Svatý v. r.     Ing. Pavel Šimůnek v. r. 

  Usnesení z jednání zastupitelstva obce
  Dolní Lánov konané dne 30. 6. 2021
1/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání obce
a zápisem pověřuje Mgr. Evu Losenickou.
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

2/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrhovou komisi 
ve složení J. Tumová a O. Finková.
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

3/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2021. 
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

4/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje Závěrečný účet obce za rok 
2020 a Zprávu o výsledku hospodaření obce za rok 2020 bez 
výhrad. Zastupitelé obce vyslovili souhlas s celoročním 
hospodařením obce Dolní Lánov. 
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

5/5-21
Zastupitelstvo obce bere na vědomí výsledky výběrového 
řízení akce: “Obec Dolní Lánov – objekt čp. 207 – stavební 
úpravy“. Pověřuje starostu podpisem smlouvy. 
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

6/5-21
Zastupitelstvo obce bere na vědomí výsledky výběrového 
řízení akce: “Rekonstrukce plotu u objektu ZŠ a MŠ Dolní 
Lánov“. Pověřuje starostu podpisem smlouvy. 
           (pro 7, proti 0, zdržel se 1)

7/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje finanční dar Oblastní charitě 
Červený Kostelec ve výši 5000,- Kč. Pověřuje starostu pod-
pisem smlouvy.              (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

8/5-21
Zastupitelstvo obce neschvaluje záměr prodeje části 
obecního pozemku p. p. č. 498/1 v k. ú Dolní Lánov.
          (pro 0, proti 6, zdržel se 2)

9/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje neúčelový finanční dar čtyřem 
obcím zasažených tornádem ve výši 20000,- Kč každé z nich 
na jejich transparentní účet (Hrušky, Moravská Nová Ves, 
Mikulčice, Lužice).      (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

10/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí daru Místní akční 
skupině Krkonoše ve výši 7800,- Kč. 
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

11/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje určeným zastupitelem ve věci 
pořizování změny územního plánu starostu obce.
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1) Informace pohřeb
2) Sportoviště
3) Střecha ZŠ

Místostarosta            Starosta
Bc. Jiří Svatý v. r.           Ing. Pavel Šimůnek v. r.

  Čtyři vybojované medaile
  pro naši školu
Ve středu 16. června se sedm žáků naší školy zúčastnilo 
tradičního závodu „Běh harteckou alejí“. Děti čekala trať
v délce 500 m. Startovali vždy čtyři závodníci po minutě 
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KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnilanov.cz

Úřední hodiny:

Obecní knihovna:

Pondělí  8:00 - 12:00    13:00 - 17:00
Středa    8:00 - 12:00    13:00 - 17:00

Středa   14:00 - 17:00

Účetnictví, evidence obyvatel: 
Martina Schoberová

499 522 216

Místostarosta: 
Bc. Jiří Svatý

 Starosta:  Ing. Pavel Šimůnek 
Asistentka starosty: Ing. Michaela Kavánová

pavel.simunek@dolnilanov.cz

ou@dolnilanov.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ LÁNOV

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ LÁNOV

Dolní Lánov 132
543 41  LÁNOV

Z ÚŘADU
Vážení spoluobčané,
začala druhá polovina letošního roku a zároveň i započal 
druhý půlrok mého působení v úřadu. Mělo by tedy přijít 
nějaké malé shrnutí tohoto období. Většina akcí, které letos 
probíhají, byla plánovana delší čas nebo alespoň minulý 
kalendářní rok. Předání úřadu neproběhlo také ze dne na 
den a byla zaručena určitá kontinuita. Jinak to ani nejde, 
protože příprava a následné provedení jakékoliv akce 
zabere zpravidla množství času a vyžaduje úsilí všech 
zainteresovaných, aby dospěla ke zdárnému konci.

 Dne 1. 7. 2021 započala rekonstrukce objektu čp. 207, 
která by měla být ukončena v září příštího roku. Dům již
v minulosti prošel částečnou rekonstrukcí v režii předcho-
zího majitele, nebyla však provedena odborně a současné 
práce tedy spíše ztěžuje, provedené úpravy se musejí nejprve 
odstranit. Po skončení oprav bude dům sloužit k nájemnímu 
bydlení, budou zde tři byty, jedna místnost bude též sloužit 
jako obecní archiv.

 Další letošní akcí, která započala také 1. 7. 2021 a bude 
ukončena v září letošního roku, je obnova oplocení kolem 
školy. Při výběru byly zvažovány tři varianty. Obnova
a zachování současného oplocení byla zamítnuta pro
velkou finanční a technickou náročnost. Současné provedení 
prutových dílců se špičatými bodci nahoře je pro oplocení 
školy a školky naprosto nevhodné. Zastupitelé se tedy rozho-
dovali mezi moderním pojetím dílců ze svařovaného drátu 
nebo současnému plotu materiálově podobnými masivními 
pozinkovanými pruty, ovšem v modernějším pojetí, zakon-
čenými kuličkami. Tato varianta nakonec byla vybrána
k realizaci. U příchodu ke škole zároveň vzniknou dva 
záhony osázené květinami, o které se budou starat děti
ze školy. Někdo si možná všiml i chybějících muchomůrek, 
které krásně vyřezal a nabarvil pan Šír z Valteřic. V současné 
době probíhá jejich oprava. Pařez, ze kterého byly vyřezány, 
napadl dřevokazný hmyz. Doufejme, že se záchrana podaří 
(část bude muset být vytvořena znova) a muchomůrky budou 
navráceny na původní místo.

 V létě proběhly kromě běžného sportování na hřišti dvě 
akce, agility s pejsky a příměstský tábor pro děti.

 Všechno se však nedaří tak, jak bychom si přáli, a tak 
původně avizovaný turnaj v malé kopané „o pohár starosty“ 

musel být kvůli nízkému počtu přihlášených mužstev zrušen 
a s ním i večerní zábava.

 Stejně tak již od brzkého jara poptávaná revitalizace 
„umělky“ za školou, která slouží nejen dětem ve škole,
ale i široké veřejnosti, musela být přesunuta na jaro příštího 
roku, zhotovitel neustále zakázku odkládal. Zaskočil ho 
letošní deštivý rok, kdy se opravdu těžko hledal týden,
ve kterém ani jednou nepršelo.

 Doufejme, že se podaří na konci září uskutečnit vítání 
občánků, které bylo z důvodů krizové kovidové situace 
několikrát odkládáno.

 21. 7. proběhla na obecním úřadě ustavující společná 
schůze, kterou byly zahájeny komplexní pozemkové úpravy 
v Dolním Lánově. Měly by, stejně jako v sousedním Lánově, 
kde už v září skončí, přinést nápravu nebo změnu vlastníkům 
pozemků v nezastavěné části obce. Stát se prostřednictvím 
pozemkového úřadu snaží vyjít vstříc všem, kteří chtějí 
například místo tří malých roztroušených pozemků jeden 
velký nebo umístěný v jiné části obce. Zajistí také každému 
vlastníkovi k jeho pozemku přístup, i když ho v současnosti
z jakýchkoli důvodů nemá. Ve spolupráci s Lánovem
a Prosečným bude řešena komunikace spojující tyto tři obce 
a bude alternativou a doplňkem stávající silnice III/32552.

 Na závěr mi dovolte popřát příjemné prožití letošního 
podzimu bez velkých omezení kvůli výskytu koronaviru. 
Dětem a pracovníkům naší základní a mateřské školy přeji 
příjemný vstup do nového školního roku a doufám, že se celý 
obejde bez distanční výuky. Nezapomeňme také na podzimní 
volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, které se 
uskuteční ve dnech 8. a 9. října 2021. Budou rozhodovat
o dalším vývoji a směřování České republiky, přeji tedy všem 
dobrou volbu.
          Ing. Pavel Šimůnek,starosta obce

  Usnesení z jednání zastupitelstva obce
  konané dne 19. 5. 2021

1/4-21
Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání a zápisem 
pověřuje Mgr. Evu Losenickou.
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

2/4-21
Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrhovou komisi 
ve složení Ing. Jiří Pavliš, Jana Tumová.
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

ZŠ A MŠ DOLNÍ LÁNOV
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3/4-21
Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí žádosti o změnu 
územního plánu – způsobu užívání pozemku p. č. 4/1, k. ú. 
Dolní Lánov, vedený jako trvalý travní porost o výměře 

2
1556m  z „rodinné rekreace“ na smíšenou výrobní plochu. 
          (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

4/4-21
Zastupitelstvo obce projednalo na základě podnětu fyzic-
kých a právnických osob, které mají vlastnická práva
k pozemkům a stavbám na katastrálním území obce Dolní 
Lánov, návrhy na zařazení do 1. změny územního plánu 
obce:
a) pozemek p. č. 4/1, k. ú. Dolní Lánov vedený jako trvalý 

2
travní porost o výměře 1556 m  -  převedení ze stávajícího 
označení rodinná rekreace na smíšenou výrobní plochu
          (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

b) pozemek p. č. 196 k. ú. Dolní Lánov vedený jako orná 
2půda o výměře 1405 m  pro využití ke stavbě rodinného 

domu         (pro 1, proti 7, zdržel se 1)

c) pozemek p. č. st. 275 k. ú. Dolní Lánov vedený jako 
2zastavěná plocha a nádvoří o rozloze 445 m  a dále p. č. st. 

274/1 k. ú. Dolní Lánov vedený jako zastavěná plocha
2

a nádvoří o výměře 4424 m  a p. č. 530/2 k. ú. Dolní Lánov 
2vedený jako ostatní plocha o výměře 1524 m , pro možnost 

rekonstrukce stávajících chátrajících budov na objekty pro 
bydlení – bytových domů s možností využití pro drobnou 
výrobu a služby občanské vybavenosti a vymezení veřejného 
prostoru u severní části pozemku k obslužnosti objektu čp. 
240          (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

d) pozemek p. č. 2024 k. ú. Dolní Lánov vedený jako trvalý 
2travní porost o výměře 1437 m  pro výstavbu rodinného 

domu                     (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

e) pozemek p. č. 149 k. ú. Dolní Lánov vedený jako trvalý 
2

travní porost o výměře 2500 m  pro možnost výstavby 
jednoho rodinného domu v severní části pozemku
          (pro 7, proti 0, zdržel se 2)

5/4-21
Zastupitelstvo obce schvaluje záměr směny pozemků: 
obecní pozemek p. č. 1284 k. ú. Dolní Lánov o výměře

2
10 027 m  vedený jako orná půda za pozemky Zemědělského 
družstva vlastníků Dolní Lánov p. č. 1245 k. ú. Dolní Lánov

2o výměře 7356 m , vedený jako ostatní plocha a pozemek
2p. č. st. 352 o výměře 125 m . Pověřuje starostu podpisem 

smlouvy.         (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

6/4-21
Zastupitelstvo obce neschvaluje půjčku ... ve výši 25.000,- 
Kč na úhradu kremace zemřelého manžela ... .
          (pro 0, proti 8, zdržel se 1)

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1) Objekt čp. 207
2) Správce hřiště
3) Plot hřiště
4) Veřejné osvětlení

Místostarosta      Starosta
Bc. Jiří Svatý v. r.     Ing. Pavel Šimůnek v. r. 

  Usnesení z jednání zastupitelstva obce
  Dolní Lánov konané dne 30. 6. 2021
1/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání obce
a zápisem pověřuje Mgr. Evu Losenickou.
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

2/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrhovou komisi 
ve složení J. Tumová a O. Finková.
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

3/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2021. 
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

4/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje Závěrečný účet obce za rok 
2020 a Zprávu o výsledku hospodaření obce za rok 2020 bez 
výhrad. Zastupitelé obce vyslovili souhlas s celoročním 
hospodařením obce Dolní Lánov. 
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

5/5-21
Zastupitelstvo obce bere na vědomí výsledky výběrového 
řízení akce: “Obec Dolní Lánov – objekt čp. 207 – stavební 
úpravy“. Pověřuje starostu podpisem smlouvy. 
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

6/5-21
Zastupitelstvo obce bere na vědomí výsledky výběrového 
řízení akce: “Rekonstrukce plotu u objektu ZŠ a MŠ Dolní 
Lánov“. Pověřuje starostu podpisem smlouvy. 
           (pro 7, proti 0, zdržel se 1)

7/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje finanční dar Oblastní charitě 
Červený Kostelec ve výši 5000,- Kč. Pověřuje starostu pod-
pisem smlouvy.              (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

8/5-21
Zastupitelstvo obce neschvaluje záměr prodeje části 
obecního pozemku p. p. č. 498/1 v k. ú Dolní Lánov.
          (pro 0, proti 6, zdržel se 2)

9/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje neúčelový finanční dar čtyřem 
obcím zasažených tornádem ve výši 20000,- Kč každé z nich 
na jejich transparentní účet (Hrušky, Moravská Nová Ves, 
Mikulčice, Lužice).      (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

10/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí daru Místní akční 
skupině Krkonoše ve výši 7800,- Kč. 
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

11/5-21
Zastupitelstvo obce schvaluje určeným zastupitelem ve věci 
pořizování změny územního plánu starostu obce.
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1) Informace pohřeb
2) Sportoviště
3) Střecha ZŠ

Místostarosta            Starosta
Bc. Jiří Svatý v. r.           Ing. Pavel Šimůnek v. r.

  Čtyři vybojované medaile
  pro naši školu
Ve středu 16. června se sedm žáků naší školy zúčastnilo 
tradičního závodu „Běh harteckou alejí“. Děti čekala trať
v délce 500 m. Startovali vždy čtyři závodníci po minutě 
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KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnilanov.cz

Úřední hodiny:

Obecní knihovna:

Pondělí  8:00 - 12:00    13:00 - 17:00
Středa    8:00 - 12:00    13:00 - 17:00

Středa   14:00 - 17:00

Účetnictví, evidence obyvatel: 
Martina Schoberová

499 522 216

Místostarosta: 
Bc. Jiří Svatý

 Starosta:  Ing. Pavel Šimůnek 
Asistentka starosty: Ing. Michaela Kavánová

pavel.simunek@dolnilanov.cz

ou@dolnilanov.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ LÁNOV

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ LÁNOV

Dolní Lánov 132
543 41  LÁNOV

Z ÚŘADU
Vážení spoluobčané,
začala druhá polovina letošního roku a zároveň i započal 
druhý půlrok mého působení v úřadu. Mělo by tedy přijít 
nějaké malé shrnutí tohoto období. Většina akcí, které letos 
probíhají, byla plánovana delší čas nebo alespoň minulý 
kalendářní rok. Předání úřadu neproběhlo také ze dne na 
den a byla zaručena určitá kontinuita. Jinak to ani nejde, 
protože příprava a následné provedení jakékoliv akce 
zabere zpravidla množství času a vyžaduje úsilí všech 
zainteresovaných, aby dospěla ke zdárnému konci.

 Dne 1. 7. 2021 započala rekonstrukce objektu čp. 207, 
která by měla být ukončena v září příštího roku. Dům již
v minulosti prošel částečnou rekonstrukcí v režii předcho-
zího majitele, nebyla však provedena odborně a současné 
práce tedy spíše ztěžuje, provedené úpravy se musejí nejprve 
odstranit. Po skončení oprav bude dům sloužit k nájemnímu 
bydlení, budou zde tři byty, jedna místnost bude též sloužit 
jako obecní archiv.

 Další letošní akcí, která započala také 1. 7. 2021 a bude 
ukončena v září letošního roku, je obnova oplocení kolem 
školy. Při výběru byly zvažovány tři varianty. Obnova
a zachování současného oplocení byla zamítnuta pro
velkou finanční a technickou náročnost. Současné provedení 
prutových dílců se špičatými bodci nahoře je pro oplocení 
školy a školky naprosto nevhodné. Zastupitelé se tedy rozho-
dovali mezi moderním pojetím dílců ze svařovaného drátu 
nebo současnému plotu materiálově podobnými masivními 
pozinkovanými pruty, ovšem v modernějším pojetí, zakon-
čenými kuličkami. Tato varianta nakonec byla vybrána
k realizaci. U příchodu ke škole zároveň vzniknou dva 
záhony osázené květinami, o které se budou starat děti
ze školy. Někdo si možná všiml i chybějících muchomůrek, 
které krásně vyřezal a nabarvil pan Šír z Valteřic. V současné 
době probíhá jejich oprava. Pařez, ze kterého byly vyřezány, 
napadl dřevokazný hmyz. Doufejme, že se záchrana podaří 
(část bude muset být vytvořena znova) a muchomůrky budou 
navráceny na původní místo.

 V létě proběhly kromě běžného sportování na hřišti dvě 
akce, agility s pejsky a příměstský tábor pro děti.

 Všechno se však nedaří tak, jak bychom si přáli, a tak 
původně avizovaný turnaj v malé kopané „o pohár starosty“ 

musel být kvůli nízkému počtu přihlášených mužstev zrušen 
a s ním i večerní zábava.

 Stejně tak již od brzkého jara poptávaná revitalizace 
„umělky“ za školou, která slouží nejen dětem ve škole,
ale i široké veřejnosti, musela být přesunuta na jaro příštího 
roku, zhotovitel neustále zakázku odkládal. Zaskočil ho 
letošní deštivý rok, kdy se opravdu těžko hledal týden,
ve kterém ani jednou nepršelo.

 Doufejme, že se podaří na konci září uskutečnit vítání 
občánků, které bylo z důvodů krizové kovidové situace 
několikrát odkládáno.

 21. 7. proběhla na obecním úřadě ustavující společná 
schůze, kterou byly zahájeny komplexní pozemkové úpravy 
v Dolním Lánově. Měly by, stejně jako v sousedním Lánově, 
kde už v září skončí, přinést nápravu nebo změnu vlastníkům 
pozemků v nezastavěné části obce. Stát se prostřednictvím 
pozemkového úřadu snaží vyjít vstříc všem, kteří chtějí 
například místo tří malých roztroušených pozemků jeden 
velký nebo umístěný v jiné části obce. Zajistí také každému 
vlastníkovi k jeho pozemku přístup, i když ho v současnosti
z jakýchkoli důvodů nemá. Ve spolupráci s Lánovem
a Prosečným bude řešena komunikace spojující tyto tři obce 
a bude alternativou a doplňkem stávající silnice III/32552.

 Na závěr mi dovolte popřát příjemné prožití letošního 
podzimu bez velkých omezení kvůli výskytu koronaviru. 
Dětem a pracovníkům naší základní a mateřské školy přeji 
příjemný vstup do nového školního roku a doufám, že se celý 
obejde bez distanční výuky. Nezapomeňme také na podzimní 
volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, které se 
uskuteční ve dnech 8. a 9. října 2021. Budou rozhodovat
o dalším vývoji a směřování České republiky, přeji tedy všem 
dobrou volbu.
          Ing. Pavel Šimůnek,starosta obce

  Usnesení z jednání zastupitelstva obce
  konané dne 19. 5. 2021

1/4-21
Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání a zápisem 
pověřuje Mgr. Evu Losenickou.
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

2/4-21
Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrhovou komisi 
ve složení Ing. Jiří Pavliš, Jana Tumová.
          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

ZŠ A MŠ DOLNÍ LÁNOV
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(intervalový start) od nejmladších žáků z první třídy až po 
páté ročníky. Všechny kategorie byly zastoupeny velkým 
počtem soutěžících z vrchlabských škol, Špindlerova Mlýna, 
Benecka, Dolní Branné a Lánova. Závodilo přes 340 běžců. 
Nechyběla výborná sportovní atmosféra. Naši sportovci dali 
do závodu vše a vybojovali si čtyři medaile.

 V kategorii chlapců z 1. třídy se na 3. místě umístil Filip 
Čejka (čas 1:46). V kategorii dívek ze 3. třídy se na 1. místě 
umístila Anita Blažejová (čas 1:25), na 3. místě se stejným 
časem 1:33 doběhly naše atletky Adéla Lehká a Anežka 
Střížková. V kategorii 1. třída dívky doběhla Anetka 
Majerovičová na 10. místě, v kategorii 2. třída dívky se 
umístila na 5. místě Eliška Farská a v kategorii 2. třída 
chlapci vybojoval Šimon Pavliš 13. místo.

Všem našim sportovcům gratulujeme za výbornou repre-
zentaci ZŠ Dolní Lánov. 
                             Anita Blažejová

  Pozdrav z báječných prázdnin aneb
  ohlédnutí za školními letními kempy
 Naše škola žije i o prázdninách. Léto se totiž opět odehrá-
valo v duchu společných zážitků, zábavného vzdělávání, 
luštění, objevování a sportování. V červenci jsme pro žáky 
zajistili dva letní kempy. Zájem ze strany dětí byl obrovský. 
První kemp proběhl od pondělí 12. července do pátku
16. července. Druhý kemp pokračoval od 19. července
do 23. července na chatě Hanapetr.

 V prvním týdnu jsme zažívali skvělé dny plné dobro-
družství, cestování a poznávání, nabité zábavným vzdělává-
ním, luštěním, soutěžením, sportováním, pohybovými hrami 
v přírodě a cyklovýletem. Týden byl vskutku pestrý. Čekaly 
na nás celodenní výlety do přírodního parku Šťastná země
v Turnově, do Baldova světa v Mladých Bukách a do obrov-
ského zábavného, vzdělávacího a zážitkového parku - 
Fajnparku v Chlumci nad Cidlinou. Prozkoumali jsme 
dřevěnou repliku hradu Trosky, prožitkový lesní geopark 
Českého ráje, dinoprales, hmyzákov, zvířátkov a 3D kino 
dinosaurů. Vyzkoušeli jsme si plážové sporty, obří trampolí-
ny, hopsálkov a prolézací lanové cesty. Poznávali jsme zvuky 
dřevěných hudebních nástrojů, indiánských bubnů, stříleli
z luků, řídili safari auto, koupali se v přírodním jezírku a užili 
si tak fajn den ve Fajnparku, který ještě nekončil. Večer se 
děti mohly těšit na pořádný táborák, tancování a zpívání
s přespáním ve stanu. Další den se nesl v duchu pohybových 
vzdělávacích her zaměřených na matematické a jazykové 
dovednosti. Po soutěžení ve skupinkách se pokračovalo
v lánovské Svíčkárně Rodas Krkonoše, kde si děti pod 
vedením lektorek vyráběly krásné svíčky, voskové pastelky, 
voňavá mýdla a koupelové soli. Závěrečný den jsme jezdili 
na horských kolech po lesních cestách, luštili morseovku
a v závěru dne získali zasloužený poklad.

 Druhý, pětidenní pobytový letní kemp následoval na 
horské chatě Hanapetr v klidné chráněné oblasti, obklo-
pené loukami a lesy ve střední části Krkonoš. Pět dní tu 
všichni zažívali dobrodružnou cestovní atmosféru nabitou 
zábavným vzděláváním, luštěním, soutěžením, sportováním, 
pestrými večerními programy, zpíváním a tancováním nyní
v duchu ,,Cestování světem aneb my se ve světě neztratí-
me“. Po celou dobu jsme si i prakticky procvičovali anglický 
jazyk a nahlédli jsme i do dalších cizích jazyků, neboť při 
cestování po světě to ani jinak nejde.

 V pondělí začala naše první velká cesta po světě. Hledali 
jsme jednotlivé kontinenty a státy a zařazovali k nim správná 
hlavní města. Kdo si potřeboval informace zjistit, mohl 
použít atlas světa. Jaké však bylo překvapení, když jsme 
v lese potkali čtyři cizince (pedagogy), kteří na nás začali 
mluvit anglicky, německy, rusky a španělsky. Vskutku si 
každý z nás připadal jako v cizině. Naštěstí jsme se dorozu-
měli � Další dny se postupně cestovalo do všech kontinentů. 
Navštívili jsme zajímavá místa světa, ke kterým patří Rusko, 
Čína, Austrálie, Zimbabwe v Africe, Egypt s jeho dávnou 
historiíi, dále tropické deštné pralesy v Jižní Americe a Rio 
de Janeiro v Brazílii, sochu Svobody v New Yorku a dokonce 
i Antarktidu. V neposlední řadě následovaly také státy 
Evropy včetně našich sousedních států. Poznali jsme ruskou 
azbuku a čínské písmo, vydali se po Transsibiřské magistrá-
le, postavili Velkou čínskou zeď a v čínské restauraci jedli 
oběd čínskými hůlkami. Stali se z nás také záchranáři 
klokanů před australskými domorodci. V tropickém deštném 
pralese si každý tým musel zvolit takovou taktiku, aby nebyl 
chycen místními domorodci a nepřišel tak o věci k přežití.
Na Antarktidě bylo důležité nezmrznout a dostat se po cestě 
Roalda Amundsena. Ve Švédsku na nás čekal závod Vasalop-
pet v běhu na lyžích. V pevnosti Boyard jsme soutěžili
v náročném gladiátorském běhu a v Řecku se zapojili
do olympijských her. 
 Za těch pár dní se nám podařilo navštívit mnoho zajíma-
vých míst světa. Každá skupinka si vše zakreslovala do velké 
mapy, psala si jejich hlavní města, úřední jazyk, cizí slova
a další zajímavosti. Naučili jsme se orientovat v atlase
a hledat si zeměpisné informace. Nejtěžší snad bylo jíst 
čínský oběd hůlkami, rozluštit hieroglyfy ve starověkém 

Egyptě a přežít v džungli. Ale protože jsme byli skvělý tým, 
který si navzájem pomáhal a spolupracoval, tak jsme vše 
zvládli. V pátek dopoledne po získání indicií a splnění úkolů 
a hádanek se každý cestovatel mohl těšit na zasloužený 
poklad. 
 A co říci na závěr? Snad jen to, že se po těchto dnech 
nevšedního cestování určitě ve světě neztratíme ☺
I o prázdninách může být se školou prima ☺
                Za ZŠ a MŠ Dolní Lánov
                              Anita Blažejová

  Děkujeme za vaše hlasy - jsme ve finále
  V květnu se naše škola přihlásila do celorepubli-
kové soutěže ,,Hýbeme se hezky česky“, kterou připravilo 
PENNY ve spolupráci s Českou obcí sokolskou a Asociací 
školních klubů. Cílem projektu HÝBEME SE HEZKY 
ČESKY je podpořit návrat dětí ke sportu. Soutěž probíhá od 
22. 4. do 13. 10. 2021.

 První soutěžní kolo se nám vydařilo, jak jsme si přáli:
z druhého místa jsme postoupili až do finálového kola
o finanční ceny a sportovní výživu pro děti. Druhé kolo bude 
probíhat od 2. do 29. 9. 2021 hlasováním přímo na prodej-
nách Penny. Jak celkově dopadneme, se dozvíme během 
měsíce října. Již nyní ale víme, že náš školní sportovní klub 
čeká finanční odměna a sportovní výživa pro děti.

 Pokud nás budete chtít podpořit svými hlasy, můžete
od 2. září hlasovat přímo v našich třech prodejnách 
Penny, které spadají pod náš mikroregion:
Penny: Vrchlabí - A. Jiráska, Nádražní a Hostinné
Více informací k soutěži na webových stránkách
www.hybemesehezkycesky.cz  

Najdete nás pod názvem: Školní sportovní klub ZŠ a MŠ 
Dolní Lánov.

Děkujeme za Vaši podporu!

              ZŠ a MŠ Dolní Lánov, Anita Blažejová

  Výhra sportovního   balíčku
  pro naši školu
    Na jaře vyhlásila ,,SAZKA OLYMPIJSKÝ VÍCEBOJ“ 
soutěž o hodnotné sportovní ceny. Soutěž hodnotila komise 
složená ze zástupců společnosti Hervis, Českého olympij-
ského výboru a ambasadorů Sazka olympijského víceboje. 
Naše škola se do soutěže zapojila, vypracovala projekt
a vyhrála florbalové vybavení v hodnotě 5000,- Kč.

ZŠ a MŠ Dolní Lánov,
Anita Blažejová

  Pohár vědy 2021
  V tomto školním roce, roce roušek, distanční výuky 
a mnoha jiných netradičních způsobů života, se opět konala 
korespondenční soutěž mladých vědců, dětí dychtivých
po poznávání, zkoumání, hledání řešení a vytváření modelů, 
pokusů a fyzikálních hraček. Soutěž nesla název Pohár vědy 
– ARCHIMEDES 2021. Konala se ve třech kategoriích
– 1. kategorie mateřské školy, 2. kategorie 1. stupeň základní 
školy, 3. kategorie 2. stupeň ZŠ a 4. kategorie pro střední 
školy. Naše maličká škola se již po několikáté této soutěže 
účastnila. 
 V tomto podivném roce se soutěžilo ve třech kolech 
(oproti čtyřem běžným) a tématy jednotlivých kol bylo např. 
zkoumání těžiště předmětů z běžného života a vytvoření 
těžišťové sochy za použití předmětů, které najdeme doma
v kuchyni. Potom jsme se zabývali hustotou – zkoumali jsme 
hustotu předmětů, kapalin, vytvářeli jsme barevné koktejly, 
přemisťovali vodu a olej, sledovali, jak to vypadá s hustotou 
teplé a studené vody (podvodní sopka). 
 Také jsme zkoumali tajné písmo – zaujalo nás písmo, 
které lze opětovně zviditelnit vodou. Zkoumali jsme kruhy – 
zjišťovali jsme, kde všude je můžeme opět v kuchyni najít, 
hledali jsme vztah mezi obvodem a průměrem. Dostali jsme 
za úkol vyrobit fyzikální hračky, jejichž součástí je kruh – 
vytvořili jsme zvukovou zvonkohru fungující na principu 
vzniku a šíření zvuku, vytvořili jsme z plastového víčka
a špejle káču a z víček od zavařeniny jojo – hračku využíva-
jící moment setrvačnosti. Newtonův zákon akce a reakce byl 
základem autíčka, které poháněl balónek.
 V posledním kole jsme představili náš soutěžní tým
a vytvořili krátké vystoupení, ve kterém jsme použili
a vysvětlili jednoduché pokusy, které nebyly finančně 
náročné a nebyly náročné na pomůcky. Asi bych vám měla 
představit náš tým. Tým se jmenuje MIMONI a navštěvují ho 
žáci 3. a 5. ročníku málotřídní ZŠ v Dolním Lánově.
Na vystoupení jsme si připravili představení obce Dolní 
Lánov a její součásti – nákladní lanovky, na kterou navazoval 

Tři holky z 3. třídy
- 1. místo Anita Blažejová - č. 110,

3  místo Anežka Střížková a Adélka Lehká.
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(intervalový start) od nejmladších žáků z první třídy až po 
páté ročníky. Všechny kategorie byly zastoupeny velkým 
počtem soutěžících z vrchlabských škol, Špindlerova Mlýna, 
Benecka, Dolní Branné a Lánova. Závodilo přes 340 běžců. 
Nechyběla výborná sportovní atmosféra. Naši sportovci dali 
do závodu vše a vybojovali si čtyři medaile.

 V kategorii chlapců z 1. třídy se na 3. místě umístil Filip 
Čejka (čas 1:46). V kategorii dívek ze 3. třídy se na 1. místě 
umístila Anita Blažejová (čas 1:25), na 3. místě se stejným 
časem 1:33 doběhly naše atletky Adéla Lehká a Anežka 
Střížková. V kategorii 1. třída dívky doběhla Anetka 
Majerovičová na 10. místě, v kategorii 2. třída dívky se 
umístila na 5. místě Eliška Farská a v kategorii 2. třída 
chlapci vybojoval Šimon Pavliš 13. místo.

Všem našim sportovcům gratulujeme za výbornou repre-
zentaci ZŠ Dolní Lánov. 
                             Anita Blažejová

  Pozdrav z báječných prázdnin aneb
  ohlédnutí za školními letními kempy
 Naše škola žije i o prázdninách. Léto se totiž opět odehrá-
valo v duchu společných zážitků, zábavného vzdělávání, 
luštění, objevování a sportování. V červenci jsme pro žáky 
zajistili dva letní kempy. Zájem ze strany dětí byl obrovský. 
První kemp proběhl od pondělí 12. července do pátku
16. července. Druhý kemp pokračoval od 19. července
do 23. července na chatě Hanapetr.

 V prvním týdnu jsme zažívali skvělé dny plné dobro-
družství, cestování a poznávání, nabité zábavným vzdělává-
ním, luštěním, soutěžením, sportováním, pohybovými hrami 
v přírodě a cyklovýletem. Týden byl vskutku pestrý. Čekaly 
na nás celodenní výlety do přírodního parku Šťastná země
v Turnově, do Baldova světa v Mladých Bukách a do obrov-
ského zábavného, vzdělávacího a zážitkového parku - 
Fajnparku v Chlumci nad Cidlinou. Prozkoumali jsme 
dřevěnou repliku hradu Trosky, prožitkový lesní geopark 
Českého ráje, dinoprales, hmyzákov, zvířátkov a 3D kino 
dinosaurů. Vyzkoušeli jsme si plážové sporty, obří trampolí-
ny, hopsálkov a prolézací lanové cesty. Poznávali jsme zvuky 
dřevěných hudebních nástrojů, indiánských bubnů, stříleli
z luků, řídili safari auto, koupali se v přírodním jezírku a užili 
si tak fajn den ve Fajnparku, který ještě nekončil. Večer se 
děti mohly těšit na pořádný táborák, tancování a zpívání
s přespáním ve stanu. Další den se nesl v duchu pohybových 
vzdělávacích her zaměřených na matematické a jazykové 
dovednosti. Po soutěžení ve skupinkách se pokračovalo
v lánovské Svíčkárně Rodas Krkonoše, kde si děti pod 
vedením lektorek vyráběly krásné svíčky, voskové pastelky, 
voňavá mýdla a koupelové soli. Závěrečný den jsme jezdili 
na horských kolech po lesních cestách, luštili morseovku
a v závěru dne získali zasloužený poklad.

 Druhý, pětidenní pobytový letní kemp následoval na 
horské chatě Hanapetr v klidné chráněné oblasti, obklo-
pené loukami a lesy ve střední části Krkonoš. Pět dní tu 
všichni zažívali dobrodružnou cestovní atmosféru nabitou 
zábavným vzděláváním, luštěním, soutěžením, sportováním, 
pestrými večerními programy, zpíváním a tancováním nyní
v duchu ,,Cestování světem aneb my se ve světě neztratí-
me“. Po celou dobu jsme si i prakticky procvičovali anglický 
jazyk a nahlédli jsme i do dalších cizích jazyků, neboť při 
cestování po světě to ani jinak nejde.

 V pondělí začala naše první velká cesta po světě. Hledali 
jsme jednotlivé kontinenty a státy a zařazovali k nim správná 
hlavní města. Kdo si potřeboval informace zjistit, mohl 
použít atlas světa. Jaké však bylo překvapení, když jsme 
v lese potkali čtyři cizince (pedagogy), kteří na nás začali 
mluvit anglicky, německy, rusky a španělsky. Vskutku si 
každý z nás připadal jako v cizině. Naštěstí jsme se dorozu-
měli � Další dny se postupně cestovalo do všech kontinentů. 
Navštívili jsme zajímavá místa světa, ke kterým patří Rusko, 
Čína, Austrálie, Zimbabwe v Africe, Egypt s jeho dávnou 
historiíi, dále tropické deštné pralesy v Jižní Americe a Rio 
de Janeiro v Brazílii, sochu Svobody v New Yorku a dokonce 
i Antarktidu. V neposlední řadě následovaly také státy 
Evropy včetně našich sousedních států. Poznali jsme ruskou 
azbuku a čínské písmo, vydali se po Transsibiřské magistrá-
le, postavili Velkou čínskou zeď a v čínské restauraci jedli 
oběd čínskými hůlkami. Stali se z nás také záchranáři 
klokanů před australskými domorodci. V tropickém deštném 
pralese si každý tým musel zvolit takovou taktiku, aby nebyl 
chycen místními domorodci a nepřišel tak o věci k přežití.
Na Antarktidě bylo důležité nezmrznout a dostat se po cestě 
Roalda Amundsena. Ve Švédsku na nás čekal závod Vasalop-
pet v běhu na lyžích. V pevnosti Boyard jsme soutěžili
v náročném gladiátorském běhu a v Řecku se zapojili
do olympijských her. 
 Za těch pár dní se nám podařilo navštívit mnoho zajíma-
vých míst světa. Každá skupinka si vše zakreslovala do velké 
mapy, psala si jejich hlavní města, úřední jazyk, cizí slova
a další zajímavosti. Naučili jsme se orientovat v atlase
a hledat si zeměpisné informace. Nejtěžší snad bylo jíst 
čínský oběd hůlkami, rozluštit hieroglyfy ve starověkém 

Egyptě a přežít v džungli. Ale protože jsme byli skvělý tým, 
který si navzájem pomáhal a spolupracoval, tak jsme vše 
zvládli. V pátek dopoledne po získání indicií a splnění úkolů 
a hádanek se každý cestovatel mohl těšit na zasloužený 
poklad. 
 A co říci na závěr? Snad jen to, že se po těchto dnech 
nevšedního cestování určitě ve světě neztratíme ☺
I o prázdninách může být se školou prima ☺
                Za ZŠ a MŠ Dolní Lánov
                              Anita Blažejová

  Děkujeme za vaše hlasy - jsme ve finále
  V květnu se naše škola přihlásila do celorepubli-
kové soutěže ,,Hýbeme se hezky česky“, kterou připravilo 
PENNY ve spolupráci s Českou obcí sokolskou a Asociací 
školních klubů. Cílem projektu HÝBEME SE HEZKY 
ČESKY je podpořit návrat dětí ke sportu. Soutěž probíhá od 
22. 4. do 13. 10. 2021.

 První soutěžní kolo se nám vydařilo, jak jsme si přáli:
z druhého místa jsme postoupili až do finálového kola
o finanční ceny a sportovní výživu pro děti. Druhé kolo bude 
probíhat od 2. do 29. 9. 2021 hlasováním přímo na prodej-
nách Penny. Jak celkově dopadneme, se dozvíme během 
měsíce října. Již nyní ale víme, že náš školní sportovní klub 
čeká finanční odměna a sportovní výživa pro děti.

 Pokud nás budete chtít podpořit svými hlasy, můžete
od 2. září hlasovat přímo v našich třech prodejnách 
Penny, které spadají pod náš mikroregion:
Penny: Vrchlabí - A. Jiráska, Nádražní a Hostinné
Více informací k soutěži na webových stránkách
www.hybemesehezkycesky.cz  

Najdete nás pod názvem: Školní sportovní klub ZŠ a MŠ 
Dolní Lánov.

Děkujeme za Vaši podporu!

              ZŠ a MŠ Dolní Lánov, Anita Blažejová

  Výhra sportovního   balíčku
  pro naši školu
    Na jaře vyhlásila ,,SAZKA OLYMPIJSKÝ VÍCEBOJ“ 
soutěž o hodnotné sportovní ceny. Soutěž hodnotila komise 
složená ze zástupců společnosti Hervis, Českého olympij-
ského výboru a ambasadorů Sazka olympijského víceboje. 
Naše škola se do soutěže zapojila, vypracovala projekt
a vyhrála florbalové vybavení v hodnotě 5000,- Kč.

ZŠ a MŠ Dolní Lánov,
Anita Blažejová

  Pohár vědy 2021
  V tomto školním roce, roce roušek, distanční výuky 
a mnoha jiných netradičních způsobů života, se opět konala 
korespondenční soutěž mladých vědců, dětí dychtivých
po poznávání, zkoumání, hledání řešení a vytváření modelů, 
pokusů a fyzikálních hraček. Soutěž nesla název Pohár vědy 
– ARCHIMEDES 2021. Konala se ve třech kategoriích
– 1. kategorie mateřské školy, 2. kategorie 1. stupeň základní 
školy, 3. kategorie 2. stupeň ZŠ a 4. kategorie pro střední 
školy. Naše maličká škola se již po několikáté této soutěže 
účastnila. 
 V tomto podivném roce se soutěžilo ve třech kolech 
(oproti čtyřem běžným) a tématy jednotlivých kol bylo např. 
zkoumání těžiště předmětů z běžného života a vytvoření 
těžišťové sochy za použití předmětů, které najdeme doma
v kuchyni. Potom jsme se zabývali hustotou – zkoumali jsme 
hustotu předmětů, kapalin, vytvářeli jsme barevné koktejly, 
přemisťovali vodu a olej, sledovali, jak to vypadá s hustotou 
teplé a studené vody (podvodní sopka). 
 Také jsme zkoumali tajné písmo – zaujalo nás písmo, 
které lze opětovně zviditelnit vodou. Zkoumali jsme kruhy – 
zjišťovali jsme, kde všude je můžeme opět v kuchyni najít, 
hledali jsme vztah mezi obvodem a průměrem. Dostali jsme 
za úkol vyrobit fyzikální hračky, jejichž součástí je kruh – 
vytvořili jsme zvukovou zvonkohru fungující na principu 
vzniku a šíření zvuku, vytvořili jsme z plastového víčka
a špejle káču a z víček od zavařeniny jojo – hračku využíva-
jící moment setrvačnosti. Newtonův zákon akce a reakce byl 
základem autíčka, které poháněl balónek.
 V posledním kole jsme představili náš soutěžní tým
a vytvořili krátké vystoupení, ve kterém jsme použili
a vysvětlili jednoduché pokusy, které nebyly finančně 
náročné a nebyly náročné na pomůcky. Asi bych vám měla 
představit náš tým. Tým se jmenuje MIMONI a navštěvují ho 
žáci 3. a 5. ročníku málotřídní ZŠ v Dolním Lánově.
Na vystoupení jsme si připravili představení obce Dolní 
Lánov a její součásti – nákladní lanovky, na kterou navazoval 

Tři holky z 3. třídy
- 1. místo Anita Blažejová - č. 110,

3  místo Anežka Střížková a Adélka Lehká.
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pokus se sklenicí vody, která se 
„přilepila“ na dlaň a pohybovala se 
jako lanovka. Dalším zdařilým 
pokusem bylo převrácení sklenice s 
vodou dnem vzhůru, aniž by voda 
vytekla. Posledním pokusem jsme 
slepili dvě sklenice k sobě bez použití 
lepidla.
 Každé kolo bylo hodnocené 
odborníky z vysokých škol, body byly 
po třech kolech sečteny a první čtyři 
týmy byly pozvány na mezinárodní 
finále. Náš tým v této korespondenční 
soutěži skončil na krásném třetím 
místě. Této soutěže se kromě týmu
z ČR účastní i týmy ze Slovenska
a Turecka. Mezinárodní finále letos 
probíhalo online formou. Ve finále se 
začínalo s nulou. Nakonec se stalo to, 
co jsme nikdo neočekával. Tým 
MIMONI z Dolního Lánova skončil na 
nádherném 1. místě a pro rok 2021 se 
stává vítězem 2. kategorie Poháru vědy 
– Archimédes 2021. Měli jsme z toho 
velikánskou radost.
 Co nám tato soutěž přinesla?
V tomto roce probíhala velká část 
distančně, a proto je pro nás toto vítěz-
ství cenné. Ukázalo se, že zájem dětí
o vědu je opravdový, protože velká část 
pokusů a fyzikálních hraček byla 
vytvářena doma samotnými dětmi, 
které dokázaly zaznamenat, proč a jak 
daná věc funguje. Pro nás je tento 
úspěch důkazem, že i na malé školičce 
se dají konat velké činy. Všem dětem 
děkuji a jsem na ně hrdá a pyšná.

    Mgr. Lenka Gažiková
          vedoucí kroužku

  Poděkování
  Při silném dešti v půlce 
července letěl blízký potok vrchem
a moc nechybělo, aby byla voda u nás 
ve sklepě.

 Odpoledne jsem tedy zavolala 
panu starostovi a on přijel s holinami
na obhlídku. Propustek byl zabloko-
vaný hromadou klacků a bláta,
a protože na noc hlásili další silné 
bouřky, pustil se do té hromady ručně. 
Společně jsme potok nakonec uvolnili. 

 Chtěla bych touto cestou panu 
starostovi poděkovat za jeho velkou 
ochotu a pomoc.

      Renata Vodehnalová

 

 

  Mše a benefiční

24. července 2021 se v dolnolánov-
ském kostele od 16:00 konala poutní 

mše svatá při příležitosti nadcházejí-
cího svátku sv. Jakuba, jemuž je kostel 
zasvěcen. Po mši následoval varhanní 
koncert Michala Hanuše, který zahrál 
hudbu čtyř století. Původně měla 
varhany svým zpěvem doprovázet 
Michaela Prokopcová, to ale nakonec 
nedopadlo.

 Koncert byl díky Michalovi 
zamýšlen jako benefiční - jeho výtěžek 
byl určen na pomoc obcím na Moravě, 
které byly 24. června těžce postiženy 
tornádem.

 Účast byla bohužel velmi malá - 
mistrovská díla si vyslechlo pouhých 
23 přítomných. I tak se ale vybralo 
pěkných 8 366 Kč,  které byly 
věnovány Moravě. Všem dárcům tímto 
velmi děkujeme!

            Karolina Boková
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Oslava vítězství.

Nejen členové týmu, ale všichni, kteří se na postupu do mezinárodního
kola podíleli, se svými diplomy.

Diplom, potvrzující náš úspěch.

DĚNÍ V OBCI

koncert v Dolním Lánově

Vážení sousedé,
rok 2021 je pro naši obec po nějakém čase opět rokem na 
naše poměry větších stavebních akcí. V čase, kdy píšu tento 
článek, dobíhají do úplného finiše dvě z nich a jedna se
rozbíhá.

 Oprava mostu M5 na Rudném náměstí, kterou prováděla 
firma Ing. Pavel Landsperský z Trutnova, byla do podoby 
provozuschopnosti mostu dokončena již před zimou. Dílo 
však mělo určité závady, nejviditelnější z nich byl nesprávně 
provedený asfaltový koberec. I když aktuálně zbývají už jen 
relativně drobné nedodělky, cesta k úplnému dokončení je 
delší, než bych si sám přál. Ale věřím, že v čase, kdy budete 
tento článek číst, budou díky spolupráci projektanta a staveb-
ního dozoru v jedné osobě, naší obce i zhotovitele díla tyto 
problémy už minulostí.

 Opravu místní komunikace 4c na Zimní stráň prováděla 
společnost KAMPA-MARYNKA, s. r. o., z Jilemnice. Podle 
projektu to byla prostá oprava komunikace ve stávajícím 
šířkovém i směrovém vedení, její složitost ale spočívala
v tom, že se relativně úzká cesta vine v bezprostřední 
blízkosti okolních nemovitostí, v některých případech 
doslova na zápraží. To znamená, že každý detail technického 
řešení a každý centimetr posunu oproti dosavadnímu stavu je 
velice citlivý. A skutečně u každé z okolních nemovitostí se 
vyskytlo něco, co bylo s majiteli nutné projednat, vysvětlit či 
dohodnout. Myslím, že nakonec se všude podařilo najít 
schůdné řešení. Bylo to možné pouze díky velmi dobré 
komunikaci ze strany jak majitelů nemovitostí a Obce, tak
i pracovníků realizační firmy a projektanta, resp. stavebního 
dozoru. Průběh stavby také ukázal nutnost některých 
dodatečných řešení oproti původnímu projektu. Kromě 
jiného sem patří výrazné navýšení potřeby sanace svahu nad 
cestou v místě odbočení k čp. 82 a hlavně nutnost znovuvy-
budování opěrné zdi naproti čp. 85 a 86, která se po nájezdu 
stavební techniky v podstatě zřítila.

 Myslím, že je namístě zde poděkovat všem, kteří se na 
obou dílech podíleli. Jak stavebním firmám, tak i projektan-
tům a v neposlední řadě i pracovníkům Městského úřadu ve 
Vrchlabí, kteří nám jak v povolovací, tak i schvalovací části 
určitě nic neodpustili, ale na druhou stranu určitě vytvořili 
prostor, aby celé řízení probíhalo plynule bez zvratů a 
překvapení. Ze zkušeností našich partnerů víme, že to není 

samozřejmost a není tomu tak vždy a všude. Zapomenout 
nemohu ani na velmi dobrou spolupráci s pracovníky 
Státního fondu životního prostředí, Královéhradeckého 
kraje a Správy KRNAP, díky které je zajištěné spolufinanco-
vání obou projektů dotačními prostředky. Děkuji také všem 
majitelům nemovitostí za pochopení omezení, které pro ně 
tyto dvě stavby znamenaly.

 Cesta na Zimní stráň už byla dlouhodobým problémem 
naší obce, stejně tak most M5 byl v podstatě v havarijním 
stavu. Nějaké částečné opravy by tu už nepomohly, bylo 
nutné radikální řešení. Proto jsem rád, že se nám infrastruk-
turu v této části obce podařilo obnovit. Věřím, že díky 
kvalitní práci všech zúčastněných je to řešení na desítky let. 
Navíc, při realizaci opravy jsme položili do tělesa komuni-
kace i kabel pro veřejné osvětlení, takže v blízké budoucnosti 
bude večerní cesta na Zimní stráň bezpečnější.

 Předáním staveniště dne 30. 7. 2021 byla formálně 
zahájena další akce – oprava mostu M10 v Luisině údolí.
Ve výběrovém řízení uspěla stejná společnost, která rekon-
struovala komunikaci 4c na Zimní stráň, věřím tedy ve stejně 
úspěšnou spolupráci jako v předchozím případě. Specialitou 
tohoto projektu je dlouhá a ne úplně jednoduchá objížďka.
Po dobu stavby bude zachovaný pouze průchod pro pěší, 
objížďka je stanovená přes Strážné, kolem mramorového 
lomu a přes Hříběcí boudy a horskou silnici. Objížďka vede 
po území národního parku a je určena pouze pro osobní 
vozidla. Se Správou KRNAP jsme se dohodli, že oprávnění
k vjezdu na tuto objížďku bude vydávat Obec Dolní Dvůr, 
seznam vozidel s vydaným oprávněním pak budou mít
k dispozici pracovníci Správy KRNAP pro účely kontroly.

 Na opravu mostu v Luisině údolí pak po zimě naváže 
oprava místní komunikace 14c od opraveného mostu
k závoře. Tím by měla být obecní infrastruktura v těchto 
našich dvou krásných lokalitách v pořádku.

 Naše uvažování v oblasti komunikací a mostů se těmito 
stavbami samozřejmě nemůže zastavit. Není to jen otázka 
bezpečnosti a vzhledu obce, ale neutěšený stav této 
infrastruktury představuje také vlastně skrytý dluh obce.

 U místních komunikací je v nejhorším stavu komunikace 
1d směrem k Liberecké boudě v úseku od Husího potoka po 
rozcestí k chatám Medika a Slaný (případně včetně mostu 
M11 přes Husí potok). Pro její rekonstrukci zatím řešíme 
přípravné kroky, významnou komplikací je, že se o vlastnic-
tví tohoto úseku dělíme zhruba stejným podílem se Správou 
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pokus se sklenicí vody, která se 
„přilepila“ na dlaň a pohybovala se 
jako lanovka. Dalším zdařilým 
pokusem bylo převrácení sklenice s 
vodou dnem vzhůru, aniž by voda 
vytekla. Posledním pokusem jsme 
slepili dvě sklenice k sobě bez použití 
lepidla.
 Každé kolo bylo hodnocené 
odborníky z vysokých škol, body byly 
po třech kolech sečteny a první čtyři 
týmy byly pozvány na mezinárodní 
finále. Náš tým v této korespondenční 
soutěži skončil na krásném třetím 
místě. Této soutěže se kromě týmu
z ČR účastní i týmy ze Slovenska
a Turecka. Mezinárodní finále letos 
probíhalo online formou. Ve finále se 
začínalo s nulou. Nakonec se stalo to, 
co jsme nikdo neočekával. Tým 
MIMONI z Dolního Lánova skončil na 
nádherném 1. místě a pro rok 2021 se 
stává vítězem 2. kategorie Poháru vědy 
– Archimédes 2021. Měli jsme z toho 
velikánskou radost.
 Co nám tato soutěž přinesla?
V tomto roce probíhala velká část 
distančně, a proto je pro nás toto vítěz-
ství cenné. Ukázalo se, že zájem dětí
o vědu je opravdový, protože velká část 
pokusů a fyzikálních hraček byla 
vytvářena doma samotnými dětmi, 
které dokázaly zaznamenat, proč a jak 
daná věc funguje. Pro nás je tento 
úspěch důkazem, že i na malé školičce 
se dají konat velké činy. Všem dětem 
děkuji a jsem na ně hrdá a pyšná.

    Mgr. Lenka Gažiková
          vedoucí kroužku

  Poděkování
  Při silném dešti v půlce 
července letěl blízký potok vrchem
a moc nechybělo, aby byla voda u nás 
ve sklepě.

 Odpoledne jsem tedy zavolala 
panu starostovi a on přijel s holinami
na obhlídku. Propustek byl zabloko-
vaný hromadou klacků a bláta,
a protože na noc hlásili další silné 
bouřky, pustil se do té hromady ručně. 
Společně jsme potok nakonec uvolnili. 

 Chtěla bych touto cestou panu 
starostovi poděkovat za jeho velkou 
ochotu a pomoc.

      Renata Vodehnalová

 

 

  Mše a benefiční

24. července 2021 se v dolnolánov-
ském kostele od 16:00 konala poutní 

mše svatá při příležitosti nadcházejí-
cího svátku sv. Jakuba, jemuž je kostel 
zasvěcen. Po mši následoval varhanní 
koncert Michala Hanuše, který zahrál 
hudbu čtyř století. Původně měla 
varhany svým zpěvem doprovázet 
Michaela Prokopcová, to ale nakonec 
nedopadlo.

 Koncert byl díky Michalovi 
zamýšlen jako benefiční - jeho výtěžek 
byl určen na pomoc obcím na Moravě, 
které byly 24. června těžce postiženy 
tornádem.

 Účast byla bohužel velmi malá - 
mistrovská díla si vyslechlo pouhých 
23 přítomných. I tak se ale vybralo 
pěkných 8 366 Kč,  které byly 
věnovány Moravě. Všem dárcům tímto 
velmi děkujeme!

            Karolina Boková
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Oslava vítězství.

Nejen členové týmu, ale všichni, kteří se na postupu do mezinárodního
kola podíleli, se svými diplomy.

Diplom, potvrzující náš úspěch.

DĚNÍ V OBCI

koncert v Dolním Lánově
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stavební techniky v podstatě zřítila.
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určitě nic neodpustili, ale na druhou stranu určitě vytvořili 
prostor, aby celé řízení probíhalo plynule bez zvratů a 
překvapení. Ze zkušeností našich partnerů víme, že to není 
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KRNAP a navíc skutečný průběh cesty se významně liší
od majetkových poměrů v katastru nemovitostí.

 U mostů je situace horší. Mostní prohlídky, které
v souladu s našimi povinnostmi pravidelně zajišťujeme, 
signalizují nepříliš utěšený stav. Dříve nebo později se tak 
budeme muset zabývat v podstatě všemi. To je běh na velmi 
dlouhou trať, musíme respektovat omezení jak na straně 
našich finančních možností, tak i na straně projekčních
a realizačních kapacit našich potenciálních partnerů.

 Aktuálně máme projekčně připravenou rekonstrukci 
mostu M7 u hasičárny, předpokládám, že po dokončení 
doplněného povolovacího řízení vypíšeme výběrové řízení
a opravu samotnou budeme realizovat v druhé polovině roku 
2022. Tento most bude v rámci rekonstrukce navíc 
jednostranně rozšířený, aby na něj mohly standardním 
způsobem vjíždět i nákladní automobily. To je důležité pro 
plánovanou realizaci dalších obecních záměrů v prostoru
u hasičárny, ať už je to vytvoření podmínek pro varianty 
odpadového systému, řešení podzemí bývalé lepenkárny, 
které je naší malou tikající bombou z pohledu statického
i ekologického, nebo vytvoření nového technického zázemí 
obce tak, aby se k dalšímu řešení uvolnila budova bývalého 
MNV, která nám na náměstí reklamu rozhodně nedělá.

 U dalších mostů budeme rozsah jejich oprav velmi 
pečlivě zvažovat. Nosnost 26 tun, na kterou jsou projekto-
vány všechny tři zmíněné mosty, nebude určitě všude nutná. 
Ale detailní řešení bude vždy vycházet z odborného posou-
zení stavu mostu a také z toho, co musí most řešit z pohledu 
nemovitostí nacházejících se za ním.

 Vážení sousedé, jak můžete z mého krátkého povídání 
vyrozumět, dá se očekávat, že Vás budou v blízké době
do jisté míry obtěžovat omezení související s opravami naší 
infrastruktury. Já se Vám za trable, které Vám tím způsobí-
me, omlouvám a věřím, že až si po skončení konkrétní 
opravy budete skládat hromádky jejich plusů a mínusů, bude 
ta plusová aspoň o trochu větší.

Přeji Vám všem hezký podzim a hodně zdraví
               Martin Bělovský, starosta.

  Zápis ze zasedání zastupitelstva obce
  Dolní Dvůr konaného dne 28. 6. 2021
od 18:30 hodin v zasedací místnosti Obecního úřadu 
Dolní Dvůr

4. Závěrečný účet obce za rok 2020

Návrh závěrečného účtu obce byl vyvěšen na úřední desce 
obce dne 10. 6. 2021.
Základní parametry (zaokrouhleno na tis. Kč):
Příjmy:    7.033
Výdaje:   5.614
Aktivní saldo:  1.419

Stav bankovních účtů k 31. 12. 2019             14.264
Stav hotovosti v pokladně k 31. 12. 2019              1

Schválený rozpočet pro r. 2020 byl v průběhu roku upraven, a 
to navýšením rozpočtových příjmů o 639 tis. Kč
a snížením rozpočtových výdajů o 2 331 tis. Kč (z toho 2 208 
tis. Kč nerealizované kapitálové výdaje). Rozpočtové změny 
reagovaly na skutečnost hospodaření obce.
 Rozpočet po změnách počítal se schodkem 705 tis. Kč,
k 31. 12. 2020 však obec vykazuje přebytek ve výši 1 419 tis. 
Kč, a to zejména kvůli nenaplnění všech plánovaných 
rozpočtových výdajů.

Přezkoumání hospodaření obce za r. 2020 bylo provedeno 
dne 4. 2. 2021 pracovnicemi Krajského úřadu Královéhra-
deckého kraje se závěrem: „Nebyly zjištěny chyby
a nedostatky“.

Návrh usnesení č. 2021/20: 
„Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje Závěrečný účet 
obce za rok 2020 (jehož součástí je Zpráva o výsledku 
přezkoumání hospodaření) a souhlasí s celoročním hospoda-
řením obce Dolní Dvůr za rok 2020, a to bez výhrad.
Hlasování:  Pro:  8     Proti:  0      Zdržel se:  0
Usnesení č. 2021/20 bylo schváleno

5.  Účetní závěrka obce Dolní Dvůr 2020

Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr projednalo návrh účetní 
závěrky obce Dolní Dvůr za rok 2020. Zastupitelstvo obce 
Dolní Dvůr nezjistilo, že by účetní závěrka neposkytla
v rozsahu předložených podkladů v souladu s § 4 Vyhlášky
č. 220/2013 Sb. věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví
a finanční situace obce Dolní Dvůr.

Návrh usnesení č. 2021/21: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr tímto v souladu s § 84 odst. 2 
písm. b) Zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozděj-
ších předpisů, schvaluje účetní závěrku obce Dolní Dvůr 
sestavenou k 31. 12. 2020, vč. hospodářského výsledku obce 
za rok 2020, který bude ke dni schválení účetní závěrky 
převeden na SU 432 – výsledek hospodaření minulých 
účetních období.
Hlasování:  Pro:  8       Proti:  0       Zdržel se:  0
Usnesení č. 2021/21 bylo schváleno

6. Zpráva finančního výboru, rozpočtová opatření

Pan Bělovský informoval přítomné o tom, že dne 18. 6. 2021 
zasedal finanční výbor obce, který projednal hospodaření
do 31. 5. 2021 a rozpočtová opatření č. 2/2021, která schválil 
starosta obce dne 10. 6. 2021. Rozpočtová opatření byla 
přijata v souladu se stanovenými kompetencemi a následně
o nich starosta informoval zastupitelstvo obce Dolní Dvůr.
Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu finančního 
výboru ze dne 18. 6. 2021.

Vzhledem k vývoji příjmové stránky a předpokládaným 
změnám v příjmové i výdajové stránce rozpočtu bylo připra-
veno rozpočtové opatření č. 3/2021, které je v příloze tohoto 
zápisu. Tímto rozpočtovým opatřením dochází ke zvýšení 
celkového objemu rozpočtových příjmů o 5.655.545,55 Kč, 
ke snížení rozpočtových výdajů o 671.230,00 Kč a ke snížení 
financování (předpokládané zapojení finančních prostředků 
do rozpočtu obce) o 6.326.775,55 Kč.

Po zohlednění tohoto rozpočtového opatření činí:
CELKOVÉ ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY: 12.383.000,97 Kč
CELKOVÉ ROZPOČTOVÉ VÝDAJE: 14.646.761,00 Kč
FINANCOVÁNÍ: 2.263.760,03 Kč

Návrh usnesení č. 2021/22: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje rozpočtové 
opatření č. 3/2021 uvedené v příloze tohoto zápisu. 
Hlasování:  Pro: 8       Proti:   0       Zdržel se:  0
Usnesení č. 2021/22 bylo schváleno

7. Výběr dodavatele pro opravu mostu M10

Výběrové řízení na opravu mostu M10 v Luisině údolí bylo 
vypsáno 30. 3. 2021, otevírání obálek proběhlo 22. 4. 2021, 
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vyhodnocení nabídek 27. 5. 2021. Jako nejvýhodnější byla 
vyhodnocena nabídka firmy KAMPA-MARYNKA z Jilem-
nice. 

Návrh usnesení č. 2021/23: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje uzavření smlouvy 
na opravu mostu M10 v Luisině údolí se společností 
KAMPA-MARYNKA, s. r. o., Lesní 1060, 514 01 Jilemnice, 
IČO: 26014998, za cenu 1.581.668,07 Kč bez DPH. 
Hlasování:  Pro:  8         Proti:   0        Zdržel se:  0
Usnesení č. 2021/23 bylo schváleno

8. Poskytnutí daru pro MAS Krkonoše

MAS, jejímž je naše obec členem, požádala o dar ve výši 
2.680,- Kč na spolufinancování projektu, na základě kterého 
je v našem území realizována Strategie komunitně vedeného 
místního rozvoje. Zastupitelstvo obce se rozhodlo žádosti 
vyhovět.

Návrh usnesení č. 2021/24: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje poskytnutí daru 
MAS Krkonoše, z. s., Prostřední Lánov 39, 543 41 Lánov, 
IČO 27005844, ve výši 2.680,- Kč na spolufinancování 
projektu „Zlepšení řídících a administrativních schopností 
MAS Krkonoše“.
Hlasování:  Pro:  8         Proti:  0         Zdržel se:  0
Usnesení č. 2021/24 bylo schváleno

9. Poskytnutí daru pro obce postižené tornádem

Zastupitelstvo obce se rozhodlo vyjádřit svou solidaritu
s obcemi postiženými tornádem poskytnutím finančního 
daru prostřednictvím Českého červeného kříže.

Návrh usnesení č. 2021/25: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje poskytnutí daru 
pro Český červený kříž pro pomoc obcím postiženým torná-
dem.
Hlasování:  Pro:  8        Proti:  0         Zdržel se:  0
Usnesení č. 2021/25 bylo schváleno

10. Různé

Do diskuze se nikdo nepřihlásil.

11. Závěr

Pan Bělovský poděkoval všem za účast a zasedání zastupitel-
stva obce Dolní Dvůr ukončil v 19:50 h.

  Hudební  noc  5. 6. 2021
  V květnu se nám zrodila myšlenka uskutečnit 
romantickou noc pod širým nebem, plnou hudby.  Přemýšleli 
jsme, jaké místo se pro tento noční zážitek bude hodit. 
Vybrali jsme prostor u kostela sv. Josefa v Dolním Dvoře. 
Tady jsme připravili sezení z palet, mnoho dek a polštářů
a celý den jsme doufali, že nebude pršet. S hudební produkcí 
jsme čekali na setmění, poněvadž okolo kostela po celé ploše 
svítily svíčky a žárovičky, které pomohly navodit romantic-
kou atmosféru večera. Hudební noc zahájil pan Pajer spuště-
ním dolnodvorské zvonkohry a odbitím zvonů jsme zahájili 
koncert. Velké díky patří manželům Strnadovým, kteří se
s námi do akce ponořili a zajistili občerstvení. Také chci dále 
poděkovat Milušce Neumannové a manželům Homolovým, 

kteří nám jsou vždy oporou při každé akci. Velkými pomoc-
níky byli také Andrea Zítková a Jaroslaw Ficek a všichni, 
kteří přiložili ruce k dílu. V neposlední řadě chci poděkovat 
všem návštěvníkům akce a také všem, kteří dopili stánek
až do dna. Děkujeme za příspěvek do naší kasičky a budeme 
se těšit na další společné akce. 
            Děkujeme Nikita & Filip

  Do bistra v bývalé prodejně
  se vrací život
 Dolní Dvůr se pomalu probouzí po dlouhé pauze, kdy se 
nedalo dělat téměř nic. Není zde žádný obchod, natož občer-
stvení. Bývalé bistro bylo donedávna uzavřené. Tuto část 
objektu si pronajal pan Jiří Suchan, nynější  provozovatel  
původně  Strojobalu, potom FKC, nyní pod jménem Chata
u Jirky. Zhruba 2 měsíce mohou místní, rekreanti, cyklisté, 
zkrátka návštěvníci naší obce navštívit bistro, nabízející 
široký sortiment nápojů, jídel, různých zákusků, úžasných 
zmrzlin, točeného piva a dalších dobrot, jako jsou utopence, 
grilované klobásy, pizza a langoše. Je možné koupit zde 
čerstvé pečivo, včetně sladkého. Toto zboží je ale nutné 
objednat den předem do 15.00 hod. Prodej pečiva je
od 8.00 do 9.30 hod. Běžná otevírací doba je pondělí
až neděle 10.00 – 20.00 hod, nebo dle domluvy. Obslouží vás 
Anetka, usměvavá dcera pana Suchana. Nápojový i jídelní 
lístek je bohatý. Kdo by chtěl něco navíc, stačí si dojet, nebo 
dojít do Chaty u Jirky, třeba na teplý oběd, nebo večeři právě 
uvařenou. A trefíte-li se na večeři ve čtvrtek, budete ji mít
i s poslechem a tancem. Od 18 hodin do 22 hodin hraje DJ 
Dortos. Anetka a Jirka Suchanovi vás zvou. Přijďte pobejt.

                                         Hana Homolová

  Všechny cesty vedou
  do Dolního Dvora
 Jde takhle jeden můj kamarád Filip z Prahy v červnu
do dejvické knihovny. Ten Filip je mimochodem skalní fanda 
Černého Dolu, Krkonoš a našeho zpravodaje, možná 
dokonce opravdu v tomto pořadí. Půjčí si tam v té knihovně 
knížku Oscara Wildea a doma v ní najde jako záložku co? 
Studentskou jízdenku Arriva z Lánova do Dolního Dvora
z 13. 8. 2019 za 3 Kč. Přiznejte se, Dolnodvoráci, nebo 
Lánováci, čí to bylo? :-)
                            Karolina Boková

  Krutý podzim
  Podzim je často považován za barevné a veselé roční 
období. Pravdou však je, že je to král všeho bolestného
a krutého. Celý podzim je jako válka, ve které se stromy

DĚNÍ V OBCI
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KRNAP a navíc skutečný průběh cesty se významně liší
od majetkových poměrů v katastru nemovitostí.

 U mostů je situace horší. Mostní prohlídky, které
v souladu s našimi povinnostmi pravidelně zajišťujeme, 
signalizují nepříliš utěšený stav. Dříve nebo později se tak 
budeme muset zabývat v podstatě všemi. To je běh na velmi 
dlouhou trať, musíme respektovat omezení jak na straně 
našich finančních možností, tak i na straně projekčních
a realizačních kapacit našich potenciálních partnerů.

 Aktuálně máme projekčně připravenou rekonstrukci 
mostu M7 u hasičárny, předpokládám, že po dokončení 
doplněného povolovacího řízení vypíšeme výběrové řízení
a opravu samotnou budeme realizovat v druhé polovině roku 
2022. Tento most bude v rámci rekonstrukce navíc 
jednostranně rozšířený, aby na něj mohly standardním 
způsobem vjíždět i nákladní automobily. To je důležité pro 
plánovanou realizaci dalších obecních záměrů v prostoru
u hasičárny, ať už je to vytvoření podmínek pro varianty 
odpadového systému, řešení podzemí bývalé lepenkárny, 
které je naší malou tikající bombou z pohledu statického
i ekologického, nebo vytvoření nového technického zázemí 
obce tak, aby se k dalšímu řešení uvolnila budova bývalého 
MNV, která nám na náměstí reklamu rozhodně nedělá.

 U dalších mostů budeme rozsah jejich oprav velmi 
pečlivě zvažovat. Nosnost 26 tun, na kterou jsou projekto-
vány všechny tři zmíněné mosty, nebude určitě všude nutná. 
Ale detailní řešení bude vždy vycházet z odborného posou-
zení stavu mostu a také z toho, co musí most řešit z pohledu 
nemovitostí nacházejících se za ním.

 Vážení sousedé, jak můžete z mého krátkého povídání 
vyrozumět, dá se očekávat, že Vás budou v blízké době
do jisté míry obtěžovat omezení související s opravami naší 
infrastruktury. Já se Vám za trable, které Vám tím způsobí-
me, omlouvám a věřím, že až si po skončení konkrétní 
opravy budete skládat hromádky jejich plusů a mínusů, bude 
ta plusová aspoň o trochu větší.

Přeji Vám všem hezký podzim a hodně zdraví
               Martin Bělovský, starosta.

  Zápis ze zasedání zastupitelstva obce
  Dolní Dvůr konaného dne 28. 6. 2021
od 18:30 hodin v zasedací místnosti Obecního úřadu 
Dolní Dvůr

4. Závěrečný účet obce za rok 2020

Návrh závěrečného účtu obce byl vyvěšen na úřední desce 
obce dne 10. 6. 2021.
Základní parametry (zaokrouhleno na tis. Kč):
Příjmy:    7.033
Výdaje:   5.614
Aktivní saldo:  1.419

Stav bankovních účtů k 31. 12. 2019             14.264
Stav hotovosti v pokladně k 31. 12. 2019              1

Schválený rozpočet pro r. 2020 byl v průběhu roku upraven, a 
to navýšením rozpočtových příjmů o 639 tis. Kč
a snížením rozpočtových výdajů o 2 331 tis. Kč (z toho 2 208 
tis. Kč nerealizované kapitálové výdaje). Rozpočtové změny 
reagovaly na skutečnost hospodaření obce.
 Rozpočet po změnách počítal se schodkem 705 tis. Kč,
k 31. 12. 2020 však obec vykazuje přebytek ve výši 1 419 tis. 
Kč, a to zejména kvůli nenaplnění všech plánovaných 
rozpočtových výdajů.

Přezkoumání hospodaření obce za r. 2020 bylo provedeno 
dne 4. 2. 2021 pracovnicemi Krajského úřadu Královéhra-
deckého kraje se závěrem: „Nebyly zjištěny chyby
a nedostatky“.

Návrh usnesení č. 2021/20: 
„Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje Závěrečný účet 
obce za rok 2020 (jehož součástí je Zpráva o výsledku 
přezkoumání hospodaření) a souhlasí s celoročním hospoda-
řením obce Dolní Dvůr za rok 2020, a to bez výhrad.
Hlasování:  Pro:  8     Proti:  0      Zdržel se:  0
Usnesení č. 2021/20 bylo schváleno

5.  Účetní závěrka obce Dolní Dvůr 2020

Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr projednalo návrh účetní 
závěrky obce Dolní Dvůr za rok 2020. Zastupitelstvo obce 
Dolní Dvůr nezjistilo, že by účetní závěrka neposkytla
v rozsahu předložených podkladů v souladu s § 4 Vyhlášky
č. 220/2013 Sb. věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví
a finanční situace obce Dolní Dvůr.

Návrh usnesení č. 2021/21: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr tímto v souladu s § 84 odst. 2 
písm. b) Zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozděj-
ších předpisů, schvaluje účetní závěrku obce Dolní Dvůr 
sestavenou k 31. 12. 2020, vč. hospodářského výsledku obce 
za rok 2020, který bude ke dni schválení účetní závěrky 
převeden na SU 432 – výsledek hospodaření minulých 
účetních období.
Hlasování:  Pro:  8       Proti:  0       Zdržel se:  0
Usnesení č. 2021/21 bylo schváleno

6. Zpráva finančního výboru, rozpočtová opatření

Pan Bělovský informoval přítomné o tom, že dne 18. 6. 2021 
zasedal finanční výbor obce, který projednal hospodaření
do 31. 5. 2021 a rozpočtová opatření č. 2/2021, která schválil 
starosta obce dne 10. 6. 2021. Rozpočtová opatření byla 
přijata v souladu se stanovenými kompetencemi a následně
o nich starosta informoval zastupitelstvo obce Dolní Dvůr.
Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu finančního 
výboru ze dne 18. 6. 2021.

Vzhledem k vývoji příjmové stránky a předpokládaným 
změnám v příjmové i výdajové stránce rozpočtu bylo připra-
veno rozpočtové opatření č. 3/2021, které je v příloze tohoto 
zápisu. Tímto rozpočtovým opatřením dochází ke zvýšení 
celkového objemu rozpočtových příjmů o 5.655.545,55 Kč, 
ke snížení rozpočtových výdajů o 671.230,00 Kč a ke snížení 
financování (předpokládané zapojení finančních prostředků 
do rozpočtu obce) o 6.326.775,55 Kč.

Po zohlednění tohoto rozpočtového opatření činí:
CELKOVÉ ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY: 12.383.000,97 Kč
CELKOVÉ ROZPOČTOVÉ VÝDAJE: 14.646.761,00 Kč
FINANCOVÁNÍ: 2.263.760,03 Kč

Návrh usnesení č. 2021/22: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje rozpočtové 
opatření č. 3/2021 uvedené v příloze tohoto zápisu. 
Hlasování:  Pro: 8       Proti:   0       Zdržel se:  0
Usnesení č. 2021/22 bylo schváleno

7. Výběr dodavatele pro opravu mostu M10

Výběrové řízení na opravu mostu M10 v Luisině údolí bylo 
vypsáno 30. 3. 2021, otevírání obálek proběhlo 22. 4. 2021, 
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vyhodnocení nabídek 27. 5. 2021. Jako nejvýhodnější byla 
vyhodnocena nabídka firmy KAMPA-MARYNKA z Jilem-
nice. 

Návrh usnesení č. 2021/23: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje uzavření smlouvy 
na opravu mostu M10 v Luisině údolí se společností 
KAMPA-MARYNKA, s. r. o., Lesní 1060, 514 01 Jilemnice, 
IČO: 26014998, za cenu 1.581.668,07 Kč bez DPH. 
Hlasování:  Pro:  8         Proti:   0        Zdržel se:  0
Usnesení č. 2021/23 bylo schváleno

8. Poskytnutí daru pro MAS Krkonoše

MAS, jejímž je naše obec členem, požádala o dar ve výši 
2.680,- Kč na spolufinancování projektu, na základě kterého 
je v našem území realizována Strategie komunitně vedeného 
místního rozvoje. Zastupitelstvo obce se rozhodlo žádosti 
vyhovět.

Návrh usnesení č. 2021/24: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje poskytnutí daru 
MAS Krkonoše, z. s., Prostřední Lánov 39, 543 41 Lánov, 
IČO 27005844, ve výši 2.680,- Kč na spolufinancování 
projektu „Zlepšení řídících a administrativních schopností 
MAS Krkonoše“.
Hlasování:  Pro:  8         Proti:  0         Zdržel se:  0
Usnesení č. 2021/24 bylo schváleno

9. Poskytnutí daru pro obce postižené tornádem

Zastupitelstvo obce se rozhodlo vyjádřit svou solidaritu
s obcemi postiženými tornádem poskytnutím finančního 
daru prostřednictvím Českého červeného kříže.

Návrh usnesení č. 2021/25: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje poskytnutí daru 
pro Český červený kříž pro pomoc obcím postiženým torná-
dem.
Hlasování:  Pro:  8        Proti:  0         Zdržel se:  0
Usnesení č. 2021/25 bylo schváleno

10. Různé

Do diskuze se nikdo nepřihlásil.

11. Závěr

Pan Bělovský poděkoval všem za účast a zasedání zastupitel-
stva obce Dolní Dvůr ukončil v 19:50 h.

  Hudební  noc  5. 6. 2021
  V květnu se nám zrodila myšlenka uskutečnit 
romantickou noc pod širým nebem, plnou hudby.  Přemýšleli 
jsme, jaké místo se pro tento noční zážitek bude hodit. 
Vybrali jsme prostor u kostela sv. Josefa v Dolním Dvoře. 
Tady jsme připravili sezení z palet, mnoho dek a polštářů
a celý den jsme doufali, že nebude pršet. S hudební produkcí 
jsme čekali na setmění, poněvadž okolo kostela po celé ploše 
svítily svíčky a žárovičky, které pomohly navodit romantic-
kou atmosféru večera. Hudební noc zahájil pan Pajer spuště-
ním dolnodvorské zvonkohry a odbitím zvonů jsme zahájili 
koncert. Velké díky patří manželům Strnadovým, kteří se
s námi do akce ponořili a zajistili občerstvení. Také chci dále 
poděkovat Milušce Neumannové a manželům Homolovým, 

kteří nám jsou vždy oporou při každé akci. Velkými pomoc-
níky byli také Andrea Zítková a Jaroslaw Ficek a všichni, 
kteří přiložili ruce k dílu. V neposlední řadě chci poděkovat 
všem návštěvníkům akce a také všem, kteří dopili stánek
až do dna. Děkujeme za příspěvek do naší kasičky a budeme 
se těšit na další společné akce. 
            Děkujeme Nikita & Filip

  Do bistra v bývalé prodejně
  se vrací život
 Dolní Dvůr se pomalu probouzí po dlouhé pauze, kdy se 
nedalo dělat téměř nic. Není zde žádný obchod, natož občer-
stvení. Bývalé bistro bylo donedávna uzavřené. Tuto část 
objektu si pronajal pan Jiří Suchan, nynější  provozovatel  
původně  Strojobalu, potom FKC, nyní pod jménem Chata
u Jirky. Zhruba 2 měsíce mohou místní, rekreanti, cyklisté, 
zkrátka návštěvníci naší obce navštívit bistro, nabízející 
široký sortiment nápojů, jídel, různých zákusků, úžasných 
zmrzlin, točeného piva a dalších dobrot, jako jsou utopence, 
grilované klobásy, pizza a langoše. Je možné koupit zde 
čerstvé pečivo, včetně sladkého. Toto zboží je ale nutné 
objednat den předem do 15.00 hod. Prodej pečiva je
od 8.00 do 9.30 hod. Běžná otevírací doba je pondělí
až neděle 10.00 – 20.00 hod, nebo dle domluvy. Obslouží vás 
Anetka, usměvavá dcera pana Suchana. Nápojový i jídelní 
lístek je bohatý. Kdo by chtěl něco navíc, stačí si dojet, nebo 
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Dortos. Anetka a Jirka Suchanovi vás zvou. Přijďte pobejt.

                                         Hana Homolová

  Všechny cesty vedou
  do Dolního Dvora
 Jde takhle jeden můj kamarád Filip z Prahy v červnu
do dejvické knihovny. Ten Filip je mimochodem skalní fanda 
Černého Dolu, Krkonoš a našeho zpravodaje, možná 
dokonce opravdu v tomto pořadí. Půjčí si tam v té knihovně 
knížku Oscara Wildea a doma v ní najde jako záložku co? 
Studentskou jízdenku Arriva z Lánova do Dolního Dvora
z 13. 8. 2019 za 3 Kč. Přiznejte se, Dolnodvoráci, nebo 
Lánováci, čí to bylo? :-)
                            Karolina Boková

  Krutý podzim
  Podzim je často považován za barevné a veselé roční 
období. Pravdou však je, že je to král všeho bolestného
a krutého. Celý podzim je jako válka, ve které se stromy
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a slunce spiknou proti listům a ty pak 
nemají šanci přežít. Slunce s pyšným
a zlostným úsměvem odchází dřív
a listům tím bere výživné látky, které 
potřebují. Stromy už jsou z jara a léta 
unaveni, takže se připravují na zimní 
spánek. Aby ale později mohly usnout, 
musí vypnout většinu přísunu živin
a tím listy opadají. Trpí a křičí o pomoc, 
dokud neumřou a vítr je neodnese. Pro 
dospělé je těžká práce udělat pořádek,
ale pro děti je to zábava. V listí si hrají
a vytvářejí si z něj různé kupičky nebo 
stavby. Přitom si však neuvědomují tu 
všechnu bolest, co listy musely prožít. 
V zimě už stromy spí a slunce spoko-
jeně odchází dřív a dřív.

              Adriana Rechlin, 13 let

  Něco ze vzpomínek
  z hájovny
 I moje vzpomínky se vztahují, 
podobně jako vzpomínky paní Kubové 
ve Zpravodaji č. 1/2021, k malebnému 
údolíčku v horní části Dolního Dvora – 
Rudolfovu. Ačkoli jsem s paní Kubo-
vou téměř stejně starý, nepamatuji se 
na ni. Ani moje sestra Alena nebo 
Ingrid Beránková z boudy v Kotli
čp. 290, dnes žijící v Donaueschingen, 
si nevzpomínají. Vzpomínám si jen,
že u prarodičů paní Kubové, u Jan-
ďourků, žili nějaký čas manželé Rajští. 
Pan Rajský pracoval na vlakovém 
nádraží ve Vrchlabí. Že by rodiče paní 
Kubové?

 Mládí jsem s bratrem Václavem
a sestrou Alenou prožil v hájence
čp. 138 v Rudolfově. Ale ona to nebyla 
„obyčejná“ hájovna, ale jedna ze tří 
fořtoven (Forsthaus), kterou nechal 
vystavět hrabě Czernin-Morzin pro své 
fořty v Krkonoších. Byly tři – v Sedmi-
dolí, ve Volském Dole (Přední Labská) 
a ta naše v Rudolfově. Na svou dobu 
byla i slušně technicky vybavena. 
Pomocí polních telefonů měl fořt 
přehled, kolik dřeva se v danou chvíli 
nalézá na hlavních skládkách. Přiklá-
dám pohlednici z let ještě před rokem 
1927, kdy ji zničil požár a zůstaly jen 
obvodové zdi a komín. Dostavěna byla 
téměř do stejné podoby. Bohužel dnes 
byla přestavěna do tuctového vzhledu. 
Zmizela okrová omítka s nahazova-
nými lizénami, původní špaletová 
okna s vyřezávanými šambránami byla 
nahrazena jednokřídlými výklopnými 
okny s falešným členěním. Ale nutno 
dodat, že bylo vynaloženo velké úsilí, 
aby byl zanedbaný objekt po bývalé 
majitelce zachráněn. 

 Na dalším snímku mě matka veze 
na sáňkách a bratr Václav se zubí do 

objektivu. Ale co je zajímavé na tomto 
snímku, je ta zděná budova vlevo za čp. 
134. Jedná se o tzv. brusírnu dřeva, kdy 
po částečném zpracování („roz-
mělnění“) dřevní hmoty se tato převá-
žela do Dolního Dvora nebo papírny
do Horního Lánova k dalšímu zpraco-
vání. Dnes po ní nezůstalo nic až na 
náhon, který udržoval a využíval pan 
Fišera st. z výše položeného čp. 160.

 Už jsem se zmínil o našich souse-
dech Ingrid Beránkové z Kotelní 
boudy čp. 290, a tak přikládám foto 
jejího bratra Alfreda a otce Johanna při 
kdysi běžné činnosti - zimním svozu 
dřeva pomocí saní - rohaček. Oni byli 
jedni z posledních v Krkonoších, kteří 
tyto zimní svozy dřeva prováděli. 
Pamatuji se, že se sešlo celé polesí
a všichni museli ušlapat ve sněhu dráhu 
pro rohačky, hlavně zatáčky musely 
být mírně klopené a dobře sešlapané. 
Toto přibližování dřeva bylo šetrné
k lesním cestám.

 Mohlo by se zdát,  že život
v odlehlé části vesnice a odloučení od 
většiny dětí dole ve vesnici je nevýho-
da. Ale s odstupem času jsem si uvědo-
mil i pozitiva. Nebyla tu zájmová 
činnost, kroužky, jako mají děti
ve městě. Chtěl jsem například hrát na 
housle. Jako samouk jsem se naučil 
hrát na některé nástroje až později.
Ale ten klid, ta okolní příroda, přináší 
něco, co nemají děti z velkých komu-
nit. Nejste rozptylováni takovým tím 
blbnutím v partě, o to více vstřebáváte 
okolní přírodu a máte čas o všem více 
přemýšlet, třídit si, co je správné,
a to mně pomáhá i dnes. Myslím si,
že i bratra život „za lesem“ na samotě 
formoval k budoucímu výtvarnému 
zaměření. Místo pobíhání v partě vzal 
skicák a tužku, uhel či barvy a vyrážel 
za náměty do okolí a večer jsme si 
prohlíželi „úlovky“. Později to zúročil 
na sklářské škole v Železném Brodě, 
keramické škole v Bechyni a na 
UMPRUM v Praze. Já jsem zase měl 
čas jít v otcových stopách hajného a po 
absolvování lesnických škol ve Šluk-
nově a Trutnově jsem zasvětil 27 let 
práci v ochraně přírody u Správy 
KRNAP. A poklidné údolíčko přispělo 
určitě i k absolvování strojní průmys-
lovky mé sestry Aleny.

 Podobně jako paní Kubová i my se 
sem rádi vracíme. Já to nemám
z Vrchlabí daleko, sestra z Lánova to 
má ještě blíže, jen bratr Václav to má 
trochu z ruky, až ze Štěchovic.

 Mám jedno přání. Po několik 
posledních let jsem vždy těsně před 

vánočními svátky hrál se skupinou 
NaVáHuTě na náměstíčku v Dolním 
Dvoře vánoční koledy, ale ten prevít 
virus to vloni zarazil. Tak snad letos se 
ve zdraví setkáme a zapějeme. "...Go-
liáš oloupen, veselme se.”

      Milan Dyntar

30

Zimní Rudolfov, budova brusírny dřeva.

Před hájenkou v roce 1958.

Fořtovna v Rudolfově.

Svoz dřeva na rohačkách - Beránkovi.

Cestou do školy kolem bývalé tělocvičny.
Dnes Penzion Kamila.
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Z Dolního Lánova a Dolního Dvora.

Autorka koláče je Katka Neumannová
(Foto Nikola Bílá).

David Neumann ml., který přebral cenu za babičku
Miloslavu Neumannovou za 1. místo o nejlepší dolnodvorský koláč.

Rekonstrukce plotu u ZŠ a MŠ
v Dolním Lánově – zahájení prací. 

Opravy mostku v Luisině údolí
v Dolním Dvoře

(Foto Hana Homolová).

Opravy mostku v Luisině údolí
v Dolním Dvoře.

28. srpna se konal Den obce Dolní Dvůr. Jeho součástí byl i 3. ročník soutěže
o nejlepší dolnodvorský koláč, při níž se ochutnávalo 13 koláčů. Pohár vyhrála 
Miloslava Neumannová, které moc gratulujeme. Na akci nám zahrály kapely 
Jakoband, Jam&Bazar a Duo NIKITA a FILIP, a po setmění nás potěšila ohňová 
show. I přes nepřízeň počasí se akce podařila. Poděkování patří všem, kteří se akce 
zúčastnili a pomohli s její přípravou.
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Zimní Rudolfov, budova brusírny dřeva.

Před hájenkou v roce 1958.

Fořtovna v Rudolfově.

Svoz dřeva na rohačkách - Beránkovi.

Cestou do školy kolem bývalé tělocvičny.
Dnes Penzion Kamila.
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Autorka koláče je Katka Neumannová
(Foto Nikola Bílá).
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28. srpna se konal Den obce Dolní Dvůr. Jeho součástí byl i 3. ročník soutěže
o nejlepší dolnodvorský koláč, při níž se ochutnávalo 13 koláčů. Pohár vyhrála 
Miloslava Neumannová, které moc gratulujeme. Na akci nám zahrály kapely 
Jakoband, Jam&Bazar a Duo NIKITA a FILIP, a po setmění nás potěšila ohňová 
show. I přes nepřízeň počasí se akce podařila. Poděkování patří všem, kteří se akce 
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Poklad z lesa - nálezy Lukáše Tučka
Fotografie k článku na str. 17 uvnitř Zpravodaje. 

Foto z titulní strany: Na vrcholu kamenného moře u Tetřevích bud u zelené turistické trasy, tzv. Koňská vyhlídka.


